

Міністерство освіти і науки України
Донецький національний університет імені Василя Стуса
Наукова бібліотека



*Українська вища освіта
в умовах війни: реалії,
виклики та зміни*

(I - е півріччя 2026 року)

Анотований бібліографічний аналітичний показник

016:378](477)

У 453

Укладач, відповідальний за випуск

Т. Міщан

Технічний редактор

Ю. Кондратюк

Українська вища освіта в умовах війни: реалії, виклики та зміни (I-е півріччя 2026 року) : анотований бібліографічний аналітичний показник / Донецький національний університет імені Василя Стуса ; [укладач та відповідальна за випуск Т. Міщан ; технічний редактор Ю. Кондратюк]. – Вінниця : б. в., 2026. – №1 (січень-червень). – 95 с.

Мета анотованого бібліографічного аналітичного показника – інформування про реалії сьогодення та перспективи розвитку вищої освіти України. У ньому представлено публікації із періодичних видань та Інтернет-ресурсів із законодавчих, організаційних питань галузі вищої освіти та науки, її основної діяльності, викликів та напрямів і перспектив розвитку вищої школи в умовах повномасштабного вторгнення росії в Україну.

Дане видання розраховане на здобувачів вищої освіти у педагогічній сфері, аспірантів, магістрантів, докторантів, науковців та бібліотекарів.

016:378]

(477) У453

Наукова бібліотека

ДонНУ імені Василя Стуса

ВІД УКЛАДАЧІВ

У 2026 році вища освіта України перебуває в процесі масштабної трансформації, спричиненої євроінтеграцією та умовами воєнного часу. Її ключовими трендами стали:

➤ **розширення системи державних грантів для студентів:**

Офіційно закріплено п'ять типів державних освітніх грантів (академічні, соціальні, спеціальні, гранти Героїв та для офіцерів запасу;

➤ **оптимізація (укрупнення) мережі університетів:**

Скорочення кількості слабких університетів та об'єднання менших або профільних інститутів у потужні багатопрофільні університети;

➤ **осучаснення вступної кампанії:**

Кількість класичних бюджетних місць тепер визначатиметься спеціальною інформаційно-аналітичною системою, що прогнозує кадрові потреби економіки. Основним пріоритетом держзамовлення залишається сектор безпеки та оборони;

➤ **гнучкість навчання:**

Студенти мають більше свободи у виборі дисциплін (до 25% від загального обсягу) та можуть обирати індивідуальні освітні траєкторії або змінювати спеціальність після 1–2 курсів;

➤ **суттєве підвищення зарплат викладачам:**

З 1 січня 2026 року зарплати викладачів зросли на 30%, а з 1 вересня 2026 року заплановано другий етап — ще на 20%.

➤ **запровадження фінансової автономії українських університетів:**

Університети отримують більше прав у формуванні власних освітніх програм, відкритті нових спеціалізацій та управлінні майном.

Попри виклики війни (демографічна криза, відтік молоді за кордон, необхідність оперативного оновлення навчальних планів під впливом розвитку штучного інтелекту та автоматизації) держава продовжує інвестувати у безпечне та якісне освітнє середовище. Заклади освіти гнучко адаптують графіки навчання залежно від безпекової ситуації в регіонах та наявності облаштованих укриттів.

До бібліографічного показника увійшли публікації із періодичних видань та інтернет-ресурсів про основні події, здобутки та виклики української вищої школи упродовж I-го півріччя поточного року.

Інформаційні матеріали систематизовано у логічній послідовності за 10 розділами. У межах розділів матеріали подано у алфавітній послідовності прізвищ авторів та назв публікацій.

Для зручності користування та всебічного розкриття змісту розроблено довідково-пошуковий апарат, що містить: передмову від укладачів, зміст, іменний показник.

Бібліографічний опис здійснено за чинними в Україні стандартами. Показник призначений для викладачів, здобувачів, аспірантів, які вивчають курс педагогічних дисциплін, та всіх, хто цікавиться проблемами розвитку вищої освіти в Україні.

Електронну версію показника розміщено у репозитарії ДонНУ імені Василя Стуса.

Показник не претендує на повноту охоплення матеріалу.

Відбір публікацій завершено 30 червня 2026 року.

ЗМІСТ

1. ВІД УКЛАДАЧІВ	3
2. ЗАГАЛЬНІ ПИТАННЯ РОЗВИТКУ УКРАЇНСЬКОЇ ВИЩОЇ ОСВІТИ	5
3. ДІЯЛЬНІСТЬ УНІВЕРСИТЕТІВ В УМОВАХ ВІЙНИ	24
4. РЕЛОКОВАНІ УНІВЕРСИТЕТИ	46
5. УНІВЕРСИТЕТСЬКІ ЗДОБУТКИ ТА ПЕРЕМОГИ	51
6. ОСВІТНЬО-НАУКОВІ ІННОВАЦІЇ В УНІВЕРСИТЕТАХ	58
7. МІЖНАРОДНА СПІВПРАЦЯ ЗВО	63
8. РЕЙТИНГИ УНІВЕРСИТЕТІВ	71
9. ВСТУПНА КАМПАНІЯ – 2026	74
10. ВИКЛИКИ ОСВІТЯНСЬКОЇ ГАЛУЗІ	82
11. УКРАЇНСЬКІ СТУДЕНТИ ТА ВИЩА ОСВІТА ЗА КОРДОНОМ	87
12. ІМЕННИЙ ПОКАЖЧИК	91

ЗАГАЛЬНІ ПИТАННЯ РОЗВИТКУ УКРАЇНСЬКОЇ ВИЩОЇ ОСВІТИ

1. 3 роки системних змін в освіті і науці України в умовах війни: звіт МОН. Освіта.UA. 2026. 23 березня. URL: <https://osvita.ua/news/96575/> (дата звернення: 27.04.2026).

Яких результатів вдалося досягти та як освіта і наука розвивалися протягом останніх трьох років.

2. Андрианова О. МОН, ДТЕК і Метінвест запускають масштабний проєкт зі створення STEM-кабінетів у школах. ZPRZ.CITY. 2026. 31 травня. URL: https://zprz.city/news/view/mon-dtek-i-metinvest-zapuskayut-masshtabnij-proekt-zi-stvorenniya-stemkabinetiv-u-shkolah?utm_source=ukr.net&utm_medium=referral&utm_campaign=rss (дата звернення: 01.06.2026).

Група Метінвест спільно з Міністерством освіти і науки України (МОН), компаніями System Capital Management (SCM) та ДТЕК долучилася до реалізації проєкту Modern Learning Spaces, спрямованого на створення сучасних освітніх просторів в академічних ліцеях.

3. Астапов О. Безкоштовна ІТ-магістратура: як отримати грант для вищої освіти в Україні на 2026-2027 роки. The page.ua. 2026. 16 квітня. URL: <https://thepage.ua/ua/news/yak-vstupiti-na-bezkoshtovnu-it-magistraturu-u-2026> (дата звернення: 16.04.2026).

Стипендії передбачають повне або часткове покриття вартості навчання для окремих категорій студентів, хто має потенціал, але обмежений доступ до якісної освіти.

4. Атестаційна колегія МОН ухвалила чергові рішення щодо розвитку науки та забезпечення академічної доброчесності. Міністерство освіти і науки України. 2026. 1 травня. URL: <https://mon.gov.ua/news/atestatsiina-kolehiia-mon-ukhvalyla-cherhovi-rishennia-shchodo-rozvytku-nauky-ta-zabezpechennia-akademichnoi-dobrochesnosti> (дата звернення: 05.05.2026).

Під час засідання Атестаційної колегії Міністерства освіти і науки України ухвалено низку рішень, спрямованих на підтримку наукового розвитку, підвищення якості вищої освіти та забезпечення принципів академічної доброчесності.

5. Буняк В. Президент підписав закон про академічну доброчесність. Детектор медіа. 2026. 30 січня. URL: <https://ms.detector.media/withoutsection/post/38912/2026-01-30-prezydent-pidpysav-zakon-pro-akademichnu-dobrochesnist/> (дата звернення: 06.02.2026).

6. В Україні відбувся University Defense Tech Forum — міжнародна платформа співпраці університетів, оборонного сектору та інноваторів. Міністерство освіти і науки України. 2026. 8 травня. URL:

<https://mon.gov.ua/news/v-ukraini-vidbuvsia-university-defense-tech-forum-mizhnarodna-platforma-spivpratsi-universytetiv-oboronnoho-sektoru-ta-innovatoriv> (дата звернення: 13.05.2026).

У Києві відбувся University Defense Tech Forum — міжнародний форум, що став платформою для формування нових партнерств між університетами, державою, бізнесом і військовими задля розвитку прикладних досліджень, університетських innovation-екосистем та впровадження рішень, які відповідають на актуальні виклики безпеки та оборони.

7. В Україні є два-три десятки конкурентоспроможних університетів — Лісовий. Укрінформ. 2026. 8 червня. URL: <https://www.ukrinform.ua/rubric-society/4131690-v-ukraini-e-dvatri-desatki-konkurentospromoznih-universitetiv-lisovij.html> (дата звернення: 09.06.2026).

В Україні два-три десятки конкурентоспроможних університетів, які забезпечують високий рівень освіти за змістом та якістю.

8. В Україні офіційно започатковано інститут міжнародних наукових амбасадорів. Міністерство освіти і науки України. 2026. 3 квітня. URL: <https://mon.gov.ua/news/v-ukraini-ofitsiino-zapochatkovano-instytut-mizhnarodnykh-naukovykh-ambasadoriv> (дата звернення: 08.04.2026).

Міністерство освіти і науки України започатковує новий інструмент розвитку міжнародної наукової співпраці — інститут міжнародних наукових амбасадорів з метою налагодження більш активної співпраці науковців українських закладів вищої освіти та наукових установ із іноземними колегами та залучення їх до участі у глобальних наукових ініціативах.

9. В Україні працюють понад 50 програм подвійних дипломів з іноземними партнерами - радниця Президента. Укрінформ. 2026. 8 червня. URL: <https://www.ukrinform.ua/rubric-society/4131708-v-ukraini-pracuut-ponad-50-program-podvijnih-diplomiv-z-inozemnimi-partnerami-radnica-prezidenta.html> (дата звернення: 09.06.2026).

В Україні функціонує понад 50 програм подвійних дипломів, які дають студентам можливість вступити в українську магістратуру та здобути два дипломи – українського та іноземного зразка.

10. В Україні презентували сайт SportOsvita — Mapу студентського спорту. Міністерство освіти і науки України. 2026. 29 червня. URL: <https://mon.gov.ua/news/v-ukraini-prezentuvaly-sait-sportosvita-mapu-studentskoho-sportu> (дата звернення: 30.06.2026).

SportOsvita — цифровий інтерактивний інструмент для вступників, студентів-спортсменів, батьків, університетів і спортивних спільнот, де можна знайти українські заклади вищої освіти за регіоном і видом спорту, переглянути профіль закладу, фото спортивних об'єктів, доступні секції та опис інфраструктури.

11. В Україні стартував «Зимовий вступ»: державна програма для молоді, що забезпечує комфортний перехід до української вищої освіти. Район.in.ua. 2026. 12 лютого. URL: <https://osvita.rayon.in.ua/news/1050729-v-ukrayini-startuvav-zimovii-vstup-derzavna-programa-dlia-molodi-shho-zabezpecuje-komfortnii-perexid-do-ukrayinskoyi-vishhoi-osviti> (дата звернення: 18.02.2026).

В Україні стартувала програма «Зимовий вступ» («Відкритий шлях до вищої освіти»), створена для тих, кому після виїзду потрібні час, підтримка й зрозумілий маршрут, щоб відновити навчання та підготуватися до вступу в університет без тиску й поспіху.

12. В українських ЗВО навчається понад 21 тисяча іноземних студентів. Міністерство освіти і науки України. 2026. 13 лютого. URL: <https://mon.gov.ua/news/v-ukrainskykh-zvo-navchaietsia-ponad-21-tysiacha-inozemnykh-studentiv> (дата звернення: 19.02.2026).

За даними УДЦМО, у 2025/2026 навчальному році іноземні студенти здобувають освіту в 369 університетах України.

13. В уряді знайшли кошти для вже підвищених зарплат викладачам вишів. Освіта.UA. 2026. 08 квітня. URL: <https://osvita.ua/vnz/96663/> (дата звернення: 24.04.2026).

Міністерство освіти і науки перерозподілить частину видатків держбюджету на 2026 рік, щоб забезпечити підвищення зарплати викладачам вишів, що фінансуються за бюджетними програмами.

14. Вартість навчання на контракті в закладах вищої освіти України. Освіта.UA. 2026. 25 лютого. URL: <https://osvita.ua/consultations/vartist-navchannya/91162/> (дата звернення: 02.03.2026).

Ціни на навчання за контрактом у закладах вищої освіти на спеціальностях бакалаврату та магістратури.

15. Вартість контракту у вишах знову зростає: що чекає абітурієнтів. Today.ua. 2026. 2 квітня. URL: <https://today.ua/488466-varartist-kontraktu-u-vishah-znovu-zroste-sho-chekaye-abituriyentiv/> (дата звернення: 02.04.2026).

У 2025 році ціни на контракт уже зросли майже на третину, і тепер університети опинилися перед новим викликом: необхідністю фінансувати підвищені зарплати працівників.

16. Веремєєва Т., Гончарова К. «Трирічний бакалаврат і профільна школа»: як зміниться вища освіта в Україні з 2027-го. РБК-Україна. 2026. 21 квітня. URL: <https://www.rbc.ua/rus/news/tririchniy-bakalavrat-ta-profilna-shkola-1776763095.html> (дата звернення: 23.04.2026).

Українські вищі навчальні заклади готуються до масштабної трансформації. Перехід на 12-річну школу з 2027 року запустить ланцюгову реакцію, яка призведе до появи скорочених бакалаврських програм, що триватимуть 3 роки.

17. Виноградська Г. Вища освіта – нова експортна галузь України. Освіта.UA. 2026. 23 червня. URL: <https://osvita.ua/blogs/97109/> (дата звернення: 29.06.2026).

У XXI столітті країни дедалі частіше конкурують не за території, а за людей.

18. Волошин М. «Боятися виборів»: чи скорочуватимуть мережу вишів в Україні надалі. 24 ОСВІТА. 2026. 4 травня. URL: https://24tv.ua/education/obyednannya-vishiv-ukrayini-chomu-reforma-prigalmuvala-skorochuvatimut_n3061047 (дата звернення: 04.05.2026).

В Україні оптимізують мережу університетів через демографічну кризу та зменшення кількості вступників, але реформи пригальмували через опір та мітинги.

19. Волошин М. В Україні вже 10 об'єднаних вишів: міністр розповів, як вони працюють. 24 ОСВІТА. 2026. 21 квітня. URL: https://24tv.ua/education/obyednannnya-vishiv-ukrayini-skilki-yih-yaki-perevagi-voni-otrimali_n3053097 (дата звернення: 23.04.2026).

В Україні триває процес об'єднання вишів. Десять об'єднаних університетів вже працюють із сучасним обладнанням.

20. Волошин М. «Виші доводитимуть цінність»: у МОН заявили про скорочення кількості студентів. 24 ОСВІТА. 2026. 27 березня. URL: https://24tv.ua/education/skorochennya-kilkosti-studentiv-ukrayini-yaki-zmini-anonsuvali_n3037123 (дата звернення: 29.03.2026).

Найближчими роками кількість студентів в Україні поступово скорочуватиметься. Впливатимуть на це демографічні чинники, міграція та наслідки війни.

21. Волошин М. Скільки вишів в Україні вже об'єднали, і який ЗВО зараз можна назвати «хорошим». 24 ОСВІТА. 2026. 1 червня. URL: https://24tv.ua/education/vishha-osvita-ukrayini-yake-maybutnye-skilki-vishiv-obyednali_n3079063 (дата звернення: 03.06.2026).

МОН послідовно пропагує та втілює у життя укрупнення мережі вишів.

22. Волошин М. Студентам вишів пропонуватимуть п'ять видів освітніх грантів. 24 ОСВІТА. 2026. 9 червня. URL: https://24tv.ua/education/granti-navchannya-vishah-grantiv-bude-azh-pyat-vidiv_n3084264p (дата звернення: 10.06.2026).

Студентам контрактної форми навчання і надалі видаватимуть гранти аж п'яти різновидів на здобуття вищої освіти.

23. Волошин М. Ціни на навчання в українських вишах зростатимуть: де і чому. 24 ОСВІТА. 2026. 27 квітня. URL: https://24tv.ua/education/vartist-navchannya-vishah-ukrayini-2026-chomu-de-zrostatimut_n3057105 (дата звернення: 28.04.2026).

У МОН України кажуть, що ціни на навчання зростають, адже вишам треба формувати спеціальні фонди.

24. Гузь У. МОН затвердило порядок прийому до університетів у 2026 році: що змінилося. Рубрика. 2026. 24 березня. URL: <https://rubryka.com/2026/03/24/poryadok-pryjomu-do-universytetiv/> (дата звернення: 29.03.2026).

Порядок прийому до університетів у 2026 році містить детальні умови вступу на бакалаврат, магістратуру та аспірантуру, а також регулює всі етапи вступної кампанії: від реєстрації на вступні випробування до зарахування.

25. Державна атестація закладів вищої освіти та наукових установ: оцінювання ефективності наукової діяльності в Україні. Міністерство освіти і науки України. 2026. 19 січня. URL: <https://mon.gov.ua/news/derzhavna-atestatsiia-zakladiv-vyshchoi-osvity-ta-naukovykh-ustanov-otsiniuvannia-efektyvnosti-naukovoi-diialnosti-v-ukraini> (дата звернення: 22.01.2026).

У 2026 році в Україні розпочинається впровадження нової моделі базового фінансування наукової діяльності, що ґрунтується на результатах державної атестації наукових установ і закладів вищої освіти.

26. Диплом під обстрілами: як українська вища освіта стала глобальним хабом всупереч війні. NV. 2026. 24 березня. URL: <https://nv.ua/ukr/ukraine/events/vstup-2026-3-novi-standarti-universitetiv-v-ukrajini-ta-shcho-zminili-dlya-inozemnih-studentiv-50590860.html> (дата звернення: 26.03.2026).

Реальність 2026 року демонструє: українські університети не просто вижили, а трансформувалися.

27. До спільноти університетів «Ти як?» вже доєднався 31 заклад вищої освіти – Зеленська. Укрінформ. 2026. 28 лютого. URL: <https://www.ukrinform.ua/rubric-society/4096525-do-spilnoti-universitetiv-ti-ak-vze-doednavsa-31-zaklad-visoi-osviti-zelenska.html> (дата звернення: 02.03.2026).

У державному університеті «Житомирська політехніка» дружина Президента України Олена Зеленська взяла участь у виїзній зустрічі спільноти університетів «Ти як?», до якої вже входить 31 заклад вищої освіти із 20 областей.

28. Веремєєва Т., Гончарова К. Студентів буде менше. Як зміниться вища освіта через низьку демографію в країні. РБК-Україна. 2026. 26 березня. URL: <https://www.rbc.ua/rus/news/studentiv-bude-menshe-k-zmitsya-vishcha-1774535771.html> (дата звернення: 26.03.2026).

В Україні очікується поступове скорочення кількості студентів через демографічний спад, і це вже змінює правила гри для університетів.

29. Виші вже розгорнули майже 150 пунктів підтримки громадян – Міносвіти. Інформаційне агентство «Інтерфакс-Україна». 2026. 19 січня. URL: <https://interfax.com.ua/news/general/1137646.html> (дата звернення: 22.01.2026).

Заклади вищої освіти розгорнули майже 150 пунктів доступу до укриттів різного рівня захисту, зокрема 32 - у Києві. Усі ці простори мають генератори, більшість з яких забезпечує обігрів та можливість розігріти їжу.

30. До програми «зимового вступу» долучилися понад 80 закладів вищої освіти. Укрінформ. 2026. 28 січня. URL: <https://www.ukrinform.ua/rubric-society/4085364-do-programi-zimovogo-vstupu-dolucilisa-ponad-80-zakladiv-visoi-osviti.html> (дата звернення: 29.01.2026).

31. Енергетична стійкість, нові виклики та пошук рішень: у Франківську відбувся Прикарпатський енергетичний форум – 2026. ПІК. 2026. 28 травня. URL: <https://pik.net.ua/2026/05/27/energetychna-stiykist-novi-vyklyky-ta-poshuk-rishen-u-frankivsku-vidbuvsya-prykarpatsky-energetychnyy-forum-2026-foto/> (дата звернення: 28.05.2026).

Університет Короля Данила виступив одним із організаторів Прикарпатського енергетичного форуму – 2026 (м. Івано-Франківськ), під час якого обговорювали не лише проблеми, які загострила війна, а й конкретні механізми, як громадам ставати більш енергонезалежними та стійкими до нових викликів.

32. Жижиян П. Як Evidence-based approach у межах MYRP переформатовує українську освіту під час війни. Kyiv Post. 2026. 13 травня. URL: <https://www.kyivpost.com/uk/post/75828> (дата звернення: 13.05.2026).

МОН разом із фондом Education Cannot Wait впроваджує Evidence-based approach (доказовий підхід) у державну освітню політику для мінімізації навчальних втрат під час війни.

33. Жіноче лідерство в реформуванні управління закладів вищої освіти. Урядовий кур'єр. 2026. 13 лютого (№ 36). С. 2.

Про зустріч Прем'єр-міністра України Юлії Свириденко з ректорками українських університетів, які втілюють на практиці реформу управління закладів вищої освіти: Київського національного авіаційного університету Ксенією Семеновою, Запорізького національного університету Галиною Шило та ін.

34. ЗНО в минулому? Скільки років вступники складатимуть лише НМТ. РБК-Україна. 2026. 27 травня. URL: <https://www.rbc.ua/rus/news/zno-minulomu-skilki-rokiv-vstupniki-skladatimut-1779900087.html> (дата звернення: 28.05.2026).

В Україні не планують швидкого повернення до класичного зовнішнього незалежного оцінювання (ЗНО). Основним форматом вступних випробувань і надалі залишатиметься національний мультипредметний тест (НМТ).

35. Кабмін утворив Ужгородський університет. Інформаційне агентство «Інтерфакс-Україна». 2026. 10 березня. URL: <https://interfax.com.ua/news/general/1150428.html> (дата звернення: 10.03.2026).

Кабінет Міністрів України утворив Ужгородський університет шляхом злиття Державного вищого навчального закладу «Ужгородський національний університет» та Мукачівського державного університету.

36. Камінська А. «Зірка Різдвяної Єдності»: у Львові вперше відбувся всеукраїнський фестиваль університетських вертепів. Рубрика. 2026. 4 лютого. URL : <https://rubryka.com/2026/02/04/festyval-universytetskyh-vertepiv/> (дата звернення: 06.02.2026).

У Львові завершився перший Всеукраїнський фестиваль «Зірка Різдвяної Єдності», що об'єднав студентські вертепи з різних регіонів країни.

37. Камінська А. «Студентська гонка» завершилась: 44 виші зібрали понад 3 млн грн на антишахедні дрони. Рубрика. 2026. 3 березня. URL: <https://rubryka.com/2026/03/03/44-vyshi-zibraly-ponad-3-mln-grn/> (дата звернення: 03.03.2026).

Студенти 44 українських університетів зібрали понад три мільйони гривень на антишахедні дрони в межах благодійної ініціативи «Студентська гонка «масштабного «Єдинозбору», організованого Фондом Сергія Притули спільно із партнерами.

38. Квоти, співбесіди та навчання без атестата: як абітурієнтам із ТОТ і прифронтових територій вступити до ВНЗ. ВЧАСНО. 2026. 25 квітня. URL: <https://vchasnoua.com/news/kvoti-spivbesidi-ta-navcannia-bez-atestata-ia-abiturijentam-iz-tot-i-prifrontovix-teritorii-vstupiti-do-vnz> (дата звернення: 27.04.2026).

У 2026 році абітурієнти з ТОТ та зон активних бойових дій зможуть вступати до українських університетів за спрощеною процедурою.

39. Коломієць Н. Вартість навчання в Україні зросла на 60%: названо найдорожчі та найдешевші спеціальності. ЕКСПЕРТ. 2026. 19 квітня. URL: <https://expert.in.ua/ukraine/vartist-navchannya-v-ukrayini-zroslo-na-60-nazvano-najdorozhchi-ta-najdeshevshi-spetsialnosti/> (дата звернення: 19.04.2026).

За останні чотири роки середня вартість вищої освіти в Україні суттєво збільшилася, досягнувши позначки у понад 30 тисяч гривень за рік.

Найдорожчими залишаються медичні та міжнародні напрями, тоді як технічні спеціальності, критично важливі для відбудови країни, є найбільш доступними.

40. Копитко В. В Україні оновили форми дипломів про вищу освіту: що зміниться та коли. РБК-Україна. 2026. 25 травня. URL: <https://www.rbc.ua/rus/news/ukrayini-onovili-formi-diplomiv-vishchu-osvitu-1779695452.html> (дата звернення: 25.05.2026).

МОН затвердило нові редакції форм документів про вищу освіту та додатків до них європейського зразка з метою синхронізувати український освітній простір із вимогами Європейського простору вищої освіти.

41. Копитко В. Вища освіта під час війни: скільки в Україні іноземних студентів і звідки приїжджають. РБК-Україна. 2026. 18 травня. URL: <https://www.rbc.ua/rus/news/vishcha-osvita-pid-chas-viyni-skilki-ukrayini-1779098944.html> (дата звернення: 19.05.2026).

Українські виші продовжують приймати студентів з різних куточків світу, долаючи складні логістичні та безпекові виклики. Іноземних громадян, які здобувають цьогоріч вищу освіту в Україні, близько 20 тисяч.

42. Копитко В. «Вся освіта фінансується ззовні»: Лісовий назвав головні виклики у галузі. РБК-Україна. 2026. 8 червня. URL: <https://www.rbc.ua/rus/news/vsya-osvita-finansuetsya-zzovni-lisoviy-nazvav-1780927499.html> (дата звернення: 09.06.2026).

Уся система освіти України зараз фінансується за рахунок зовнішніх ресурсів. Бюджет галузі за останні три роки зріс на 100 млрд гривень.

43. Копитко В. Чому вишів стане менше? У МОН озвучили стратегію розвитку університетів. РБК-Україна. 2026. 9 червня. URL: <https://www.rbc.ua/rus/news/chomu-vshiv-stane-menshe-mon-ozvuchili-strategiyu-1780945267.html> (дата звернення: 09.06.2026).

Міністерство освіти і науки планує оптимізувати виші через еволюційні та добровільні рішення спільнот, а не через адміністративний тиск з боку міністерства.

44. Костенко І., Гончарова К. Що буде замість БЗВП для студентів: в МОН роз'яснили майбутні зміни у вишах. РБК-Україна. 2026. 12 березня. URL: <https://www.rbc.ua/rus/news/bzvp-vsiv-studentiv-mon-poyasnili-shcho-zminitsya-1773323772.html> (дата звернення: 12.03.2026).

На заміну старій моделі військового вишколу в українських університетах прийде оновлена система підготовки до національного спротиву. Ця дисципліна стане обов'язковою для здобувачів вищої та фахової передвищої освіти.

45. Костюк Д. ЄС інвестує в освіту України: понад 1,1 мільярда євро вже спрямовано на підтримку сектору. Район.in.ua. 2026. 13 травня. URL: <https://osvita.rayon.in.ua/news/1071849-jes-investuje-v-osvitu-ukrayini-ponad-11-miliarda-jevro-vze-spriamovano-na-pidtrimku-sektoru> (дата звернення: 13.05.2026).

Європейський Союз підтвердив свою непохитну відданість розвитку української освіти.

46. Костюк Д. У яких випадках студенти та аспіранти втрачають право на відстрочку. Район.in.ua. 2026. 19 травня. URL: <https://osvita.rayon.in.ua/news/1073040-u-iakix-vipadkax-studenti-ta-aspiranti-vtracaiut-pravo-na-vidstrochu> (дата звернення: 19.05.2026).

В Україні суттєво обмежили коло осіб, які мають право на звільнення від призову під час навчання, а також посилили правила перетину державного кордону для здобувачів освіти.

47. Кричун Д. Міносвіти відмовилося від планів зменшувати кількість ВНЗ у Харкові – Синегубов. Думка. 2026. 20 травня. URL: <https://dumka.media/ukr/osvita/1779267517-minosviti-vidmovilosya-vid-planiv-zmenshuvati-kilkist-vnz-u-harkovi-sinegubov> (дата звернення: 21.05.2026).

Харківські університети проводять профорієнтаційні заходи задля залучення абітурієнтів.

48. Крок до повернення в український освітній простір: МОН затвердило механізм визнання знань, здобутих в окупації. Інформаційна агенція «Голос Криму». 2026. 27 квітня. URL: <https://www.voicecrimea.com.ua/uk/news/post/753cd6a0-e85a-4c44-98fd-04c883ad1d02/> (дата звернення: 27.04.2026).

Міністерство освіти і науки України остаточно врегулювало процедуру визнання результатів навчання для осіб, які перебували на тимчасово окупованих територіях (ТОТ) згідно з наказом № 338 від 23.02.2026.

49. Курбатов про об'єднання наукових установ: Вчені мають отримати можливості для розвитку. Інформаційне агентство «Інтерфакс-Україна». 2026. 06 квітня. URL: <https://interfax.com.ua/news/general/1157015.html> (дата звернення: 06.04.2026).

Заступник міністра освіти і науки Денис Курбатов заявляє, що вчені мають отримати можливості для розвитку, а це можливо лише в спроможних та потужніших установах.

50. Кучер Л. Мобілізація до 25 років — коли студентів і вчителів не призвуть. Новини.LIVE. 2026. 20 лютого. URL: <https://mobilizatsiya.novyny.live/mobilizatsiia-do-25-rokiv-koli-studentiv-i-vchiteliv-ne-prizvut-312971.html> (дата звернення: 20.02.2026).

Мобілізація громадян, які не досягли 25-річного віку, можлива за умови, що вони отримали статус «військовозобов'язаний громадянин». Але для тих осіб, які мають пряме відношення до системи освіти, існує право на відстрочку від мобілізації.

51. Лиховид І. В університетах України працюють понад 68 тисяч викладачів — більшість із науковими ступенями. Вчися.Медіа. 2026. 1 червня. URL: <https://vchysia.media/news/v-universytetakh-ukrainy-pratsiuyut-ponad-68-tysiach-vykladachiv-bilshist-iz-naukovymy-stupeniamy> (дата звернення: 01.06.2026).

В українських закладах вищої освіти станом на початок 2026 року працюють 68 227 викладачів/ок, наукових і педагогічних працівників/ць (більшість із них жінки), з числа яких понад 83 % мають наукові ступені.

52. Лиховид І. «Трирічний бакалаврат — це насамперед індивідуальні освітні траєкторії студентів», — Тимофій Брік. Вчися.Медіа. 2026. 2 квітня. URL: <https://vchysia.media/topic/tryrichnyi-bakalavrat-tse-nasampered-indyvidualni-osvitni-traiektorii-studentiv-tymofii-brik> (дата звернення: 06.04.2026).

З осені 2029 року заклади вищої освіти пропонуватимуть скорочений варіант бакалаврату для тих, хто здобуде 12-річну освіту в пілотних академічних ліцях.

53. Лісовий О. Виділено кошти для підготовки закладів освіти до наступної зими. Освіта.UA. 2026. 8 червня. URL: <https://osvita.ua/blogs/96992/> (дата звернення: 09.06.2026).

На посилення енергетичної стійкості закладів освіти буде спрямовано загалом понад 2,2 млрд грн.

54. Міносвіти внесло 216 атестованих наукових установ і вишів до Держреєстру наукових установ, яким надається підтримка держави. Інформаційне агентство «Інтерфакс-Україна». 2026. 21 січня. URL: <https://interfax.com.ua/news/general/1138687.html> (дата звернення: 23.01.2026).

Міністерство освіти і науки України внесло 116 наукових установ та 50 закладів вищої освіти, які пройшли державну атестацію, до Державного реєстру наукових установ, яким надається підтримка держави.

55. Міносвіти: Держатестацію не пройшло 36 закладів вищої освіти і 39 наукових установ, деякі з них в окупації чи переміщені. Інформаційне агентство «Інтерфакс-Україна». 2026. 20 лютого. URL: <https://interfax.com.ua/news/general/1146034.html> (дата звернення: 20.02.2026).

56. Міносвіти затвердило 357 проєктів-переможців конкурсів наукових досліджень університетів. Інформаційне агентство «Інтерфакс-Україна». 2026. 12 січня. URL: <https://interfax.com.ua/news/general/1135531.html> (дата звернення: 23.01.2026).

За регіонами переможці розподілилися таким чином: основний конкурс: Київ – 60; Харківська область – 62; Сумська область – 36; Дніпропетровська область – 29; Львівська область – 19; конкурс молодих учених: Київ – 22; Львівська область – 14; Сумська область – 12; Харківська область – 12; Дніпропетровська область – 9.

57. Міносвіти оновило критерії отримання критичності для підприємства у сфері освіти і науки. Інтерфакс-Україна. 2026. 26 червня. URL: <https://interfax.com.ua/news/general/1179804.html> (дата звернення: 29.06.2026).

Міністерство освіти і науки затвердило нові критерії, за якими здійснюють визначення підприємства, установи та організації, що мають важливе значення для галузі національної економіки у сфері освіти і науки.

58. Міносвіти рекомендує вишам продовжити канікули чи дистанційне навчання до 8 лютого. БУКВИ. 2026. 29 січня. URL: <https://bukvy.org/minosvity-rekomenduye-vysham-prodovzhyty-kanikuly-chy-dystantsijne-navchannya-do-8-lyutogo/> (дата звернення: 29.01.2026).

59. Мінрозвитку розширює мережу університетів для підготовки фахівців із безбар'єрності. Інформаційне агентство «Інтерфакс-Україна». 2026. 7 травня. URL: <https://interfax.com.ua/news/pharmacy/1165631.html> (дата звернення: 07.05.2026).

До підготовки спеціалістів із безбар'єрності долучилися вже 12 університетів України.

60. Молоді вчені долучаються до формування державної політики: у Львові обговорили механізми співпраці науки й влади. Міністерство освіти і науки України. 2026. 6 березня. URL: <https://mon.gov.ua/news/molodi-vcheni-doluchaiutsia-do-formuvannia-derzhavnoi-polityky-u-lvovi-obhovoryly-mekhanizmy-spivpratsi-nauky-i-vlady> (дата звернення: 09.03.2026).

У Львівському державному університеті безпеки життєдіяльності відбувся Конгрес молодих вчених «Молодіжна наука для політики», під час якого науковці з різних регіонів України представили результати власних досліджень, зокрема у сфері безпеки держави, та обговорили можливості їх використання у державній політиці.

61. МОН оновлює правила конкурсного фінансування наукових досліджень: що зміниться у 2026 році. Міністерство освіти і науки України. 2026. 15 червня. URL: <https://mon.gov.ua/news/mon-onovliuie-pravyla-konkursnoho-finansuvannia-naukovykh-doslidzhen-shcho-zminytsia-u-2026-rotsi> (дата звернення: 29.06.2026).

Нові правила визначають, як у 2026 році відбиратимуть і фінансуватимуть наукові проекти за кошти державного бюджету. Йдеться про більш чіткі умови участі, посилення вимог до якості проектів, підтримку установ із прифронтових і прикордонних регіонів, а також більший фокус на дослідженнях, що матимуть практичне значення для держави.

62. МОН оприлюднило оновлений Перелік наукових фахових видань України категорії «Б». Міністерство освіти і науки України. 2026. 16 червня. URL: <https://mon.gov.ua/news/mon-opryliudnylo-onovlenyi-perelik-naukovykh-fakhovykh-vydan-ukrainy-katehorii-b> (дата звернення: 29.06.2026).

Міністерство освіти і науки України оприлюднило оновлений [Перелік наукових фахових видань України категорії «Б»](#).

Цьогоріч [категорію «Б» сформовано за новими правилами](#): посилено вимоги до якості наукових видань, прозорості редакційної політики, публікаційної етики, рецензування, відкритого доступу та достовірності інформації, зокрема розміщеної на вебсайтах журналів.

63. Науковці представили узгоджену Міграційну стратегію України до 2035 року. Укрінформ. 2026. 19 травня. URL: <https://www.ukrinform.ua/rubric-society/4125028-naukovci-predstavili-uzgodzenu-migracijnu-strategiu-ukraini-do-2035-roku.html> (дата звернення: 19.05.2026).

Стратегію представили науковці в галузі міграційної політики під час фінального круглого столу в Укрінформі на тему «Міграційна політика 2035: експертне узгодження та звернення до Кабінету Міністрів України».

64. Національна система дослідників України розпочинає приймання і верифікацію даних. Міністерство освіти і науки України. 2026. 18 червня. URL: <https://mon.gov.ua/news/natsionalna-systema-doslidnykiv-ukrainy-rozpochynaie-pryimannia-i-veryfikatsiiu-danykh> (дата звернення: 29.06.2026).

Національна система дослідників України створить єдине інформаційне поле про науковців, їхні результати та напрями роботи. Це допоможе посилити видимість української науки для держави, міжнародних партнерів і бізнесу, а також підвищити престиж наукової праці.

65. Нові правила формування Переліку наукових фахових видань України. Міністерство освіти і науки України. 2026. 30 січня. URL: <https://mon.gov.ua/news/novi-pravyla-formuvannia-pereliku-naukovykh-fakhovykh-vydan-ukrainy> (дата звернення: 06.02.2026).

Нові правила ґрунтуються на принципах академічної доброчесності, міжнародних стандартах публікаційної етики, прозорих і чітких критеріях оцінювання видань.

66. Онисько Н. Українські університети впроваджують нові стандарти безпеки та рівності. Humanitarin.media.hab. 2026. 22 квітня. URL: <https://hnh.news/30178/ukrayinski-universytety-vprovadzhuyut-novi-standarty-bezpeky-ta-rivnosti/> (дата звернення: 23.04.2026).

Міністерство освіти і науки разом із правозахисниками та урядовцями розробили дорожню карту, що допоможе кожному університету стати територією без дискримінації та сексуальних домагань.

67. Оплата праці аспірантів у проєктній аспірантурі зросте втричі. Освіта.UA. 2026. 6 лютого. URL: <https://osvita.ua/vnz/96315/> (дата звернення: 09.02.2026).

Оплата праці здобувачів ступеня PhD, які візьмуть участь в експериментальному проєкті з підготовки здобувачів ступеня доктора філософії в проєктній аспірантурі, зросте на 300%.

68. Освіта за рахунок держави — кому компенсують вартість навчання. Новини.LIVE. 2026. 17 лютого. URL: <https://finance.novyny.live/osvita-zarakhunok-derzhavi-komu-kompensuiut-vartist-navchannia-312665.html> (дата звернення: 18.02.2026).

Про пільги для здобуття освіти, що надає держава дітям учасників бойових дій у 2026 році.

69. Освіта нової України 2.0: у Києві відбулася конференція про майбутнє української освіти та можливості для молоді. Міністерство освіти і науки України. 2026. 8 червня. URL: <https://mon.gov.ua/news/osvita-novoi-ukrainy-20-u-kyievi-vidbulasia-konferentsiia-pro-maibutnie-ukrainskoi-osvity-ta-mozhlyvosti-dlia-molodi> (дата звернення: 09.06.2026).

Понад 500 учасників з усієї України зібралися в Києві, щоб обговорити розвиток української освіти, перспективи для молоді та роль освіти й науки у відбудові держави під час конференції «Освіта нової України 2.0».

70. Основи нацспротиву вивчатимуть усі студенти, незалежно від статі – Міносвіти. Укрінформ. 2026. 26 березня. URL: <https://www.ukrinform.ua/rubric-society/4105809-osnovi-nacsprotivu-vivcatimut-usi-studenti-nezalezno-vid-stati-minosviti.html> (дата звернення: 31.03.2026).

Підготовка з основ національного спротиву буде для всіх здобувачів вищої та фахової передвищої освіти, незалежно від статі. Закон щодо окремих питань підготовки громадян до національного спротиву Верховна Рада ухвалила 25 березня 2026 року.

71. Павлій І. Як громади, університети та громадські організації можуть безпечно підтримувати молодь із TOT та ВПО. Східний Варіант. 2026. 28 травня. URL: <https://v-variant.com.ua/article/iak-pidtrimuvati-molod-iz-tot/> (дата звернення: 28.05.2026).

Після початку повномасштабного вторгнення тисячі молодих людей виїхали з тимчасово окупованих територій (ТОТ) та стали внутрішньо переміщеними особами (ВПО), щоб навчатися і будувати майбутнє в Україні. Для громад, університетів і громадських організацій це створює нові виклики — від забезпечення доступу до освіти й житла до формування безпечного та недискримінаційного середовища для адаптації молоді після переїзду.

72. Польнікова В. Студентам додадуть грошей: підтримка освіти чи боротьба за таланти. ФАКТ. 2026. 22 травня. URL: <https://fact-news.com.ua/studentam-dodadut-groshey-pidtrimka-osviti-chi-borotba-za-talanti> (дата звернення: 25.05.2026).

Фактичне подвоєння виплат з 1 вересня 2026 року стало однією з найбільш помітних змін у сфері вищої освіти за останні роки.

73. Понад 400 закладів освіти в Україні зруйновано за час повномасштабної війни — Лісовий. Новий Формат. 2026. 30 травня. URL: <https://newformat.info/news/ponad-400-zakladiv-osvity-v-ukraini-zrujnovano-za-chas-povnomasshtabnoi-vijny-lisovyi/> (дата звернення: 01.06.2026).

За час повномасштабної війни внаслідок обстрілів пошкоджено 153 будівлі університетів. Три заклади зруйновано повністю.

74. Президент України підписав Указ про п'ятикратне збільшення президентських грантів для молодих учених і докторів наук. Міністерство освіти і науки України. 2026. 27 січня. URL: <https://mon.gov.ua/news/prezydent-ukrainy-pidpysav-ukaz-pro-piatykratne-zbilshennia-prezydentskykh-hrantiv-dlia-molodykh-uchenikh-i-doktoriv-nauk> (дата звернення: 06.02.2026).

Даним Указом у середньому майже на 500 % збільшено розміри грантової підтримки, модернізовано конкурсні процедури та скасовано застарілі нормативні акти, що регулювали надання таких грантів у 2002–2009 роках.

75. Претендентам на посади керівників вишів ускладнили мовні вимоги. Освіта.UA. 2026. 2 квітня. URL: <https://osvita.ua/vnz/96643/> (дата звернення: 06.04.2026).

Претенденти на посади керівників державних наукових установ і керівників закладів вищої освіти мають володіти англійською мовою на рівні не нижче B2.

76. Ректори пропонують знизити вступний поріг для деяких спеціальностей. Освіта.UA.2026. 23 червня. URL: <https://osvita.ua/consultations/97128/> (дата звернення: 29.06.2026).

Спілка ректорів закладів вищої освіти України звернулася до Міністерства освіти і науки з пропозицією знизити мінімальний конкурсний бал для вступу на низку спеціальностей, зокрема: право, міжнародні відносини, медицину, стоматологію та педіатрію.

77. Романюк Я. В Українідесь 20 університетів дають освіту європейського рівня, – Оксен Лісовий. Шелтер Медіа. 2026. 29 червня. URL: <https://shelter.in.ua/zyttia/v-ukrayini-des-20-universytetiv-daiut-osvitu-yevropeyskoho-rivnia-oksen-lisovyy> (дата звернення: 30.06.2026).

Сьогоднідесь 20 українських університетів дають якісну освіту на бакалавраті, абсолютно рівноцінну з європейською освітою.

78. Рудзінська В. МОН завершило атестацію наукових установ: як це вплине на розподіл фінансування. Вчися.Медіа. 2026. 2 червня. URL: <https://vchysia.media/news/mon-zavershylo-atestatsiiu-naukovykh-ustanov-yak-tse-vplyne-na-rozpodil-finansuvannia> (дата звернення: 03.06.2026).

Підсумки першої хвилі позачергової державної атестації наукових установ і закладів вищої освіти стануть одним із ключових інструментів для впровадження нової моделі фінансування української науки.

79. Савенко М. НАБУ на зустрічі в Львівській політехніці визнало, що посадити всіх корупціонерів неможливо. Українські новини. 2026. 26 лютого. URL: <https://ukranews.com/ua/news/1136888-nabu-na-zustrichi-v-lvivskij>

звернення: 02.03.2026).

У Львівській політехніці відбулася зустріч заступника директора НАБУ Романа Осипчука зі студентами та викладачами університету.

80. Середня вартість навчання на бакалавра. Освіта.UA.2026. 17 лютого. URL: <https://osvita.ua/consultations/vartist-navchannya/91355/> (дата звернення: 02.03.2026).

81. Сітнікова І. У вишах мають бути програми, спеціалізовані на дронах — глава Альянсу європейських виробників дронів Михалко. Громадське. 2026. 20 лютого. URL: https://hromadske.ua/ukrayina/259719-u-vyshakh-maiut-buty-prohramy-spetsializovani-na-dronakh-hlava-aliansu-yevropeyskykh-vyrobnykiv-droniv-mykhalko?traffic_source=ukr.net (дата звернення: 20.02.2026).

Молоде покоління українців необхідно готувати в університетах для того, щоб вони були готові працювати в оборонній сфері.

82. Скосар І. Майже 5 тисяч шкіл й університетів зруйновані: як війна змінює освітню карту України. Вчися.Медіа. 2026. 4 червня. URL: <https://vchysia.media/news/maizhe-5-tysiach-shkil-y-universytetiv-zruinovani-yak-viina-zminiuye-osvitniu-kartu-ukrainy> (дата звернення: 05.06.2026).

За інформацією МОН, від початку широкомасштабного вторгнення росії в Україні пошкоджено 153 університетські будівлі. Три об'єкти зруйновані повністю.

83. Скоцкова В. Студенти можуть отримати повістки вже з 1 квітня: хто підлягає мобілізації. 24 ОСВІТА. 2026. 29 березня. URL: https://24tv.ua/mobilizatsiya-studentiv-1-kvitnya-2026-hto-pidlyagaye-prizovu_n3038291 (дата звернення: 30.03.2026).

З 1 квітня 2026 року мобілізація студентів в Україні буде проводитися за певними умовами. Студенти, які навчаються на заочній або дистанційній формі, можуть бути призвані до армії.

84. Скрипник Д. Відстрочка для студентів і працівників освіти: хто може отримати. ZN.UA. 2025. 25 квітня. URL: <https://zn.ua/ukr/UKRAINE/vidstrochka-dlja-studentiv-i-pratsivnikov-osviti-khto-mozhe-otrimati.html> (дата звернення: 27.04.2026).

Під час мобілізації певні категорії громадян, пов'язані з освітою, мають право на відстрочку від призову.

85. Смірнов А. Освіта під час війни: чому іноземні студенти обирають Україну та чи станемо ми медичним хабом світу. УП. Життя. 2026. 28 квітня. URL: <https://life.pravda.com.ua/columns/osvita-pid-chas-viyni-chomu-inozemni-studenti-obirayut-ukrajinu-ta-chi-stanemo-mi-medichnim-habom-svitu-314657/> (дата звернення: 28.04.2026).

Інтернаціоналізація – головний стимул для підвищення якості української освіти. Працюючи з іноземцями, університети змушені: запроваджувати викладання англійською, адаптувати програми до жорстких міжнародних стандартів (як-от вимоги WFME у медицині), удосконалювати сервіс і академічні практики.

86. Спілка ректорів просить Міносвіти зменшити мінімальний конкурсний бал до 130 у низці спеціальностей. Інтерфакс-Україна. 2026. 23 червня. URL: <https://interfax.com.ua/news/general/1178755.html> (дата звернення: 29.06.2026).

87. Стрілець Д. Уряд виділяє 1,1 млрд грн на енергонезалежність університетів України. ПравдаТУТ Львів. 2026. 8 травня. URL: <https://pravdatutnews.com/society/2026/05/08/78531-uryad-vydilyaye-11-mlrd-grn-na-energonezalezhnist-universytetiv> (дата звернення: 11.05.2026).

Уряд планує спрямувати понад 1 мільярд гривень, щоб підготувати університети до стабільної роботи в умовах енергетичних ризиків.

88. Студентам вишів скоротять тривалість навчання: які зміни готує МОН. Економічні новини. 2026. 15 лютого. URL: https://enovosty.com/uk/news-ukr/news_society-ukr/full/studentam-vishiv-skorotyat-trivalist-navchannya-yaki-zmini-gotuye-mon (дата звернення: 18.02.2026).

Випускники перших пілотних академічних ліцеїв, які завершать 12 клас у 2029 році, вступатимуть до українських університетів на трирічні програми бакалаврату замість традиційних чотирирічних.

89. Студенти з високими результатами навчання отримають стипендії КМУ. Borgexpert. 2026. 21 травня. URL: <https://borgexpert.com/news/studenty-z-vysokymy-rezultatamy-navchannia-otrymaiut-stypendii-kmu> (дата звернення: 22.05.2026).

Кабінет Міністрів України ухвалив рішення про призначення академічних стипендій Кабміну 99 студентам закладів вищої освіти на другий семестр 2025/26 навчального року.

90. Сучасна освіта: безпечна і конкурентна попри війну. Урядовий кур'єр. 2026. № 121. 10 червня. С.1-2 : фот.

Про проведення конференції «Освіта нової України 2.0», спрямованої на презентацію та забезпечення найкращих умов для молоді, яка навчається і планує своє майбутнє в Україні.

91. Трофименко М. Реформа вишів: хто перебудується швидше, той матиме сильнішу позицію. Освіта.UA. 2026. 2 квітня. URL: <https://osvita.ua/blogs/96637/> (дата звернення: 06.04.2026).

З 2030 року трирічний бакалаврат має стати звичною моделлю там, де це академічно і професійно виправдано.

92. У Львові обговорили пропозиції ректорів області щодо розвитку вищої освіти. Міністерство освіти і науки України. 2026. 11 червня. URL: <https://mon.gov.ua/news/u-lvovi-obhovoryly-propozytsii-rektoriv-oblasti-shchodo-rozvytku-vyshchoi-osvity> (дата звернення: 11.06.2026).

11 червня 2026 року відбулося засідання Ради ректорів закладів вищої освіти Львівської області, під час якої обговорили ключові питання державної політики у сфері вищої освіти регіону: збереження студентів в Україні, фінансування закладів вищої освіти, підтримку науки, умови вступу, роль математики у національному мультипредметному тесті, тривалість бакалаврських програм і кадровий потенціал університетів.

93. У МОН заявили, що за два роки грантами на навчання скористалися понад 40 тисяч студентів. Укрінформ. 2026. 27 березня. URL: <https://www.ukrinform.ua/rubric-society/4106063-u-mon-zaavili-so-za-dva-roki-grantami-na-navcanna-skoristalisa-ponad-40-tisac-studentiv.html> (дата звернення: 29.03.2026).

За два роки експерименту державними грантами скористалися понад 40 тисяч студентів. Середній грант становив трохи більше ніж 23 тисячі гривень.

94. Уряд визначив освіту і науку пріоритетним напрямом державних інвестицій на найближчі три роки. Міністерство освіти і науки України. 2026. 18 червня. URL: <https://mon.gov.ua/news/uriad-vyznachyv-osvitu-i-nauku-priorytetnym-napriamom-derzhavnykh-investytsii-na-naiblyzhchi-try-roky> (дата звернення: 29.06.2026).

Уряд визначив освіту і науку найбільшим сектором публічного інвестування на 2027–2029 роки. На розвиток галузі передбачено 78,5 млрд грн за трирічний період — понад 16 млрд у 2027 році та понад 31 млрд у 2028 та 2029 роках.

95. Уряд запроваджує нову модель фінансування наукової сфери: понад 3 млрд додаткового фінансування за результатами державної атестації. Міністерство освіти і науки України. 2026. 28 січня. URL: <https://mon.gov.ua/news/uriad-zaprovadzhuie-novu-model-finansuvannia-naukovoi-sfery-ponad-3-mlrd-dodatkovoho-finansuvannia-za-rezultatamy-derzhavnoi-atestatsii> (дата звернення : 06.02.2026).

Науковим установам та закладам вищої освіти за результатами державної атестації упродовж року буде спрямовано 3,28 млрд грн додаткового фінансування.

96. Уряд затвердив порядок розподілу 500 млн грн на відновлення та безпеку університетів. Міністерство освіти і науки України. 2026. 8 червня. URL: <https://mon.gov.ua/news/uriad-zatverdyyv-poriadok-rozpodilu-500-mln-hrn-na-vidnovlennia-ta-bezpeku-universytetiv> (дата звернення : 09.06.2026).

Кабінет Міністрів України затвердив порядок розподілу 500 млн грн для фінансування аварійно-відновлювальних робіт, будівництва та ремонту укріплень, а також закупівлю обладнання для стабільної роботи університетів в умовах війни.

97. Уряд погодив експеримент із проектною аспірантурою: підготовка PhD через спеціальні дослідницькі проекти. Міністерство освіти і науки України. 2026. 5 лютого. URL: <https://mon.gov.ua/news/uriad-pohodyv-eksperyment-iz-proiektnoi-aspirantury-pidhotovka-phd-cherez-spetsialni-doslidnytski-proieky> (дата звернення: 06.02.2026).

Масштаб експерименту — до 100 PhD-проектів за тематичним напрямом наукових досліджень у галузі знань «Природничі науки, математика та статистика» та відповідно 100 аспірантів. Це пілотний обсяг, що дає змогу оцінити ефективність моделі перед можливим масштабуванням на всі галузі знань.

98. Уряд посилює державну підтримку вітчизняної науки. Урядовий кур'єр. 2026. 10 березня (№ 54). С. 1.

Кабінет Міністрів ухвалив порядок розподілу коштів для фінансування наукових установ і досліджень університетів.

99. Уряд скасував необхідність затвердження МОН змін до штатних розписів університетів за науковим спецфондом. Міністерство освіти і науки України. 2026. 6 лютого. URL: <https://mon.gov.ua/news/uriad-skasuvav-neobkhidnist-zatverdzhennia-mon-zmin-do-shtatnykh-rozpysiv-universytetiv-za-naukovym-spetsfondom> (дата звернення: 09.02.2026).

100. Уряд спрямував 600 мільйонів гривень на посилення енергетичної стійкості закладів вищої освіти. Міністерство освіти і науки України. 2026. 8 червня. URL: <https://mon.gov.ua/news/uriad-spriamuvav-600-milioniv-hryven-na-posylennia-enerhetychnoi-stiikosti-zakladiv-vyshchoi-osvity> (дата звернення: 09.06.2026).

Кабінет Міністрів України ухвалив рішення про спрямування 600 мільйонів гривень на підвищення енергетичної стійкості закладів вищої освіти державної форми власності, що належать до сфери управління Міністерства освіти і науки України.

101. Уряд спрямував ще понад 275 млн грн на підтримку закладів вищої освіти МОН. Міністерство освіти і науки України. 2026. 8 червня. URL: <https://mon.gov.ua/news/uriad-spriamuvav-shche-ponad-275-mln-hrn-na-pidtrymku-zakladiv-vyshchoi-osvity-mon> (дата звернення: 09.06.2026).

Кошти передбачено для оплати комунальних послуг та енергоносіїв, з урахуванням зростання тарифів і експлуатаційних витрат, для закладів вищої освіти державної форми власності, що належать до сфери управління МОН.

102. Чи може студент здобувати дві вищі освіти одночасно. Освіта.UA. 2026. 10 червня. URL: <https://osvita.ua/consultations/89984/> (дата звернення: 10.06.2026).

В Україні студенти, які навчаються у [зкладах вищої освіти](#), мають право одночасно здобувати дві освіти: як за кількома освітніми програмами в одному навчальному закладі, так і в кількох різних закладах вищої освіти.

103. Шпак І. Студенти медичних і фармацевтичних спеціальностей проходитимуть обов'язкову військову підготовку. The Pharma.Media. 2026. 15 травня. URL: <https://thepharma.media/uk/news/41955-studenti-medicnix-i-farmaceuticnix-specialnostei-proxoditimus-obovyazkovu-viiskovu-pidgotovku-15052026> (дата звернення: 19.05.2026).

В Україні готують практичний запуск обов'язкового навчання на військовій кафедрі для студентів медичних і фармацевтичних спеціальностей. Нові правила мають допомогти закрити дефіцит медичних кадрів у ЗСУ та посилити підготовку фахівців, які зможуть надавати допомогу в умовах бойових дій.

104. Щоб ідеї молоді знаходили втілення в рішеннях і змінах. Урядовий кур'єр. 2026. 14 березня (№ 58). С. 1-2 : фот.

Про початок роботи при Кабінеті Міністрів України Національної ради з питань молоді.

105. Як вишам створити дослідницькі центри передового досвіду. Освіта.UA. 2026. 14 січня. URL: <https://osvita.ua/vnz/96180/> (дата звернення: 23.01.2026).

Міністерство освіти і науки України оголошує конкурсний добір закладів вищої освіти, на базі яких будуть створені дослідницькі центри передового досвіду.

106. Як навчати нове покоління студентів: головне з конференції Innovating Education 2026. Міністерство освіти і науки України. 2026. 7 травня. URL: <https://mon.gov.ua/news/yak-navchaty-nove-pokolinnia-studentiv-holovne-z-konferentsii-innovating-education-2026> (дата звернення: 13.05.2026).

Екосистема продуктивних ІТ-компаній «Genesis» за підтримки Міністерства освіти і науки України та Міністерства цифрової трансформації організувала масштабну конференцію [Innovating Education](#), присвячену навчанню сучасної молоді у нових реаліях.

107. Яцечко Г. День вишиванки: історія про те, як студентська акція перетворилася на всесвітнє українське свято. Газета «ОГО». 2026. 21 травня. URL: <https://ogo.ua/den-vyshyvanky-istoriya-yak-studentska-akczyia-peretvorylasya-na-vsesvitnye-ukrayinske-svyato/> (дата звернення: 21.05.2026).

Про історію студентської ініціативи у Чернівцях, що виросла у міжнародний рух, який щороку об'єднує мільйони українців у різних країнах.

ДІЯЛЬНІСТЬ УНІВЕРСИТЕТІВ В УМОВАХ ВІЙНИ

108. Безпека та енергетичний тил ДНУ: як у закладі розбудовують сучасний кампус попри виклики війни. Інформатор Дніпро. 2026. 11 червня. URL: <https://dp.informator.ua/uk/bezpeka-ta-energetichnyy-til-dnu-yak-u-zakladi-rozbudovuyut-suchasniy-kampus-popri-vikliki-viyni> (дата звернення: 11.06.2026).

Попри воєнний стан, Дніпровський національний університет імені О. Гончара залучає значні ресурси для відновлення та модернізації.

109. Бобок С. У Харкові провели весняну толоку в ботсаду Каразінського університету. Харків Times. 2026. 25 квітня. URL: <https://times.kharkiv.ua/2026/04/25/u-harkovi-proveli-vesnyanu-toloku-v-botsadu-karazinskogo-universitetu-foto/> (дата звернення: 27.04.2026).

110. Боднар Х. У Карпатському національному університеті відбулася натхненна зустріч із Лесею Королик. МІСТО. 2026. 7 травня. URL: <https://mi100.info/2026/05/07/omu-naczionalnomu-universyteti-vidbulasya-nathnenna-zustrich-z-leseyu-korolyk/> (дата звернення: 08.05.2026).

Леся Королик-Бойко — українська співачка, диригентка, культурна діячка та волонтерка, яка понад 20 років проживає в Італії (м. Губбіо). Вона є амбасадоркою української культури, послом миру та активною діячкою діаспори, що популяризує українське мистецтво в Європі та підтримує Україну.

111. Бреза І. В УжНУ кажуть: на деяких факультетах 100% студентів уже працюють. Zaholovok.com.ua. 2026. 18 травня. URL: <https://zaholovok.com.ua/v-uzhnu-kazhut-na-deyakikh-fakultetakh-100-studentiv-uzhe-pratsyuyut> (дата звернення: 19.05.2026).

Університет взявся за системну профорієнтацію учнів, змінив підходи у взаємодії «студент-роботодавець» і активно їздить з інформаційними турами по містах і громадах області. Представники вишу побували у Берегові, Виноградіві, Хусті, Тячеві, Іршаві, Сваляві, Мукачеві і завершили тур масштабним фестивалем кар'єри в Ужгороді.

112. В Івано-Франківську випускникам медичного університету урочисто вручили дипломи. WestNews. 2026. 27 червня. URL: <https://westnews.if.ua/v-ivano-frankivsku-vypusknym-medychnogo-universytetu-urochysto-vruchyly-dyplom/> (дата звернення: 29.06.2026).

В Івано-Франківську відбулася урочиста академія за участі керівництва вишу, представників влади і молодих лікарів з нагоди вручення дипломів випускникам медичного факультету національного медичного університету.

113. В ІФНМУ провели міжнародну конференцію про професійний розвиток медсестер. WestNews. 2026. 7 травня. URL: <https://westnews.if.ua/v-ifnmu-provely-mizhnarodnu-konferencziyu-pro-profesijnyj-rozvytok-medsester/> (дата звернення: 08.05.2026).

У Міжкафедральному навчально-реабілітаційному центрі «Арніка» відбулася III Міжнародна науково-практична конференція «Сучасне медсестринство: євроінтеграційні процеси безперервного професійного розвитку», організована у співпраці медичних та освітніх інституцій.

114. В УКУ вручили премію «Світло справедливості» правозахиснику Максиму Буткевичу. RISU. 2026. 23 січня. URL: https://risu.ua/v-uku-vruchili-premiyu-svitlo-spravedlivosti-pravozahisniku-maksimu-butkevichu_n161748 (дата звернення: 29.01.2026).

Лауреатом премії «Світло справедливості» за моральне та етичне лідерство став Максим Буткевич – правозахисник, журналіст, співзасновник і член правління Центру прав людини ZMINA.

115. Василенко О. Рівненські науковці взяли участь у міжнародній конференції щодо загроз війни. Газета «ОГО». 2026. 29 травня. URL: <https://ogo.ua/rivnenski-vcheni-vzyaly-uchast-u-mizhnarodnij-konferencziyi-shhodo-himichnoyi-zbroyi-ta-ekologichnoyi-bezpeky/> (дата звернення: 01.06.2026).

У Львівському державному університеті безпеки життєдіяльності відбулась II міжнародна науково-практична конференція «Біологічні, хімічні та екологічні загрози в умовах війни» – масштабний науковий захід, присвячений одному із найактуальніших викликів сучасності: реагуванню на біологічні, хімічні, та екологічні загрози в умовах повномасштабної війни.

116. Ведучий UATV English Геннадій Куркін розповів студентам Інституту журналістики КНУ про міжнародну журналістику та документалістику. FREEDOM. 2026. 21 травня. URL: <https://uatv.ua/uk/veduchyj-uatv-english-gennadij-kurkin-rozpoviv-studentam-instytutu-zhurnalistyky-knu-pro-mizhnarodnu-zhurnalistyku-ta-dokumentalistyku/> (дата звернення: 22.05.2026).

Ведучий англomовної платформи українського іномовлення UATV English Геннадій Куркін провів відкриту зустріч для студентів Навчально-наукового інституту журналістики Київського національного університету ім. Тараса Шевченка, під час якої поділився власним практичним досвідом роботи в іномовленні, створенням документальних проєктів та особливостями роботи журналіста в умовах повномасштабної війни.

117. Ведучий FREEDOM Сакен Аймурзаєв провів майстер-клас для студентів Інституту екранних мистецтв КНУТКиТ. FREEDOM. 2026. 18 березня. URL: <https://kanaldim.tv/veduchyj-freedom-saken-ajmurzayev-proviv-majster-klas-dlya-studentiv-instytutu-ekrannyh-mystecztv-knutkit/> (дата звернення: 22.03.2026).

Ведучий телеканалу [FREEDOM Сакен Аймурзаєв](#) провів майстер-клас для студентів [Київського національного університету театру, кіно і телебачення ім. І. К. Карпенка-Карого](#) на тему «Інтерв'ю як мистецтво розмови».

118. Веремєєва Т., Гончарова К. «Очне навчання не має альтернативи»: у Могилянці пояснили, чому відмовилися від онлайну. РБК-Україна. 2026. 21

квітня. URL: <https://www.rbc.ua/rus/news/ochne-navchannya-mae-alternativi-mogilyantsi-1776787392.html> (дата звернення: 23.04.2026).

«У НаУКМА після початку повномасштабної війни спершу повністю перейшли на онлайн-навчання, однак згодом повернули студентів до аудиторій. Для бакалаврів такий формат є принциповим і не має альтернативи», - президент Національного університету «Києво-Могилянська академія» (НаУКМА) Сергій Квіт.

119. Веремєєва Т., Гончарова К. Харківський університет частково переходить в офлайн: що зміниться з 1 вересня. РБК-Україна. 2026. 22 травня. URL: <https://www.rbc.ua/rus/news/harkivskiy-universitet-chastkovo-perehodit-1779431340.html> (дата звернення: 22.05.2026).

Харківський національний університет імені Каразіна з 1 вересня 2026 року планує частково повернути очне навчання для студентів усіх факультетів, які перебувають у Харкові та області й готові відвідувати заняття офлайн.

120. Військовий інститут КНУ імені Тараса Шевченка презентував новий гімн. КиївВлада. 2026. 22 січня. URL: <https://kyivvlada.com.ua/news/vijskovyj-instytut-knu-imeni-tarasa-shevchenka-prezentuvav-novyj-gimn/> (дата звернення: 22.01.2026).

Військовий інститут Київського національного університету імені Тараса Шевченка презентував оновлений гімн, створений самими курсантами та випускниками навчального закладу – музичним гуртом «VIAR». Прем'єру проєкту присвятили 28-й річниці заснування інституту.

121. Вінницький університет отримає допомогу від держави на енергонезалежність досліджень. Новини Вінниці. 2026. 31 травня. URL: <https://news.vn.ua/vinnytskyj-universytet-otrymaie-dopomohu-vid-derzhavy-na-enerhonezalezhnist-doslidzhen/> (дата звернення: 01.06.2026).

Вінницький національний технічний університет серед 18 закладів вищої освіти та наукових установ, що у 2026 році отримають державну фінансову підтримку на розвиток центрів колективного користування науковим обладнанням.

122. Ворог б'є по майбутньому: як ДНУ відновлюється після ракет і дронів. 056.ua. 2026. 9 червня. URL: <https://www.056.ua/news/4115977/vorog-be-po-majbutnomu-ak-dnu-vidnovluetsa-pisla-raket-i-droniv> (дата звернення: 09.06.2026).

Дніпровський національний університет імені Олеся Гончара продовжує ліквідовувати наслідки російських атак, які пошкодили навчальні та лабораторні корпуси закладу.

123. Всеукраїнський форум «Зрошення»: аграрії обговорили майбутнє меліорації в Україні. Agravery. 2026. 21 травня. URL: <https://agravery.com/uk/posts/show/vseukrainskij-forum-zrosenna-agrarii-obgovorili-majbutne-melioracii-v-ukraini> (дата звернення: 21.05.2026).

Всеукраїнський форум «Зрошення» відбувся 19 травня в Уманському національному університеті, зібравши представників аграрного бізнесу, науки та профільних асоціацій. У центрі дискусії - питання відновлення меліорації, ефективного управління водними ресурсами та розвитку сучасних систем поливу.

124. Голобородько В. SET University випустив магістрів, чії проекти вже живуть за межами навчальної програми. Money & Career. 2026. 9 червня. URL: <https://mc.today/uk/set-university-vipustiv-magistriv-chiyi-proyekti-vzhezhihut-za-mezhami-navchalnoyi-programi/> (дата звернення: 21.06.2026).

SET University провів Graduation Ceremony 2026 — церемонію вручення дипломів другому випуску магістрів за програмами «Інноваційна інженерія», «ІІІ та хмарна інженерія» та «Кіберзахист». Серед дипломних проектів — стартапи, які вже виходять на міжнародні конкурси та залучають перших користувачів.

125. Гринчук В. Київська митниця передала КПП конфісковану техніку для наукової лабораторії. Kyiv.News. 2026. 21 травня. URL: <https://kyiv.news/auka-i-osvita/mytnytsia-kpi-obladnannia-konfiskat/> (дата звернення: 22.05.2026).

Київська митниця передала Національному технічному університету «Київський політехнічний інститут імені Ігоря Сікорського» майно, вилучене під час спроб незаконного ввезення в Україну.

126. Держпродспоживслужба та Миколаївський національний аграрний університет обговорили співпрацю у підтримці фітосанітарного благополуччя. ІАС «Аграрії разом». URL: <https://agrarii-razom.com.ua/news-agro/derjprodspojivslujba-ta-mikolaivskiy-nacionalniy-agrarniy-universitet-obgovorili> (дата звернення: 08.05.2026).

127. Держпродспоживслужба та Сумський НАУ обговорили посилення практичної підготовки майбутніх ветеринарів. ІАС «Аграрії разом». 2026. 8 травня. URL: <https://agrarii-razom.com.ua/news-agro/derjprodspojivslujba-ta-sumskiy-nau-obgovorili-posilennya-praktichnoi-pidgotovki-maybutnih> (дата звернення: 26.05.2026).

Заступник голови Держпродспоживслужби Сергій Захарін відвідав факультет ветеринарної медицини Сумського національного аграрного університету із робочим візитом, під час якого сторони обговорили стан і перспективи посилення практичної підготовки студентів — майбутніх ветеринарів.

128. До Дня науки у Дніпрі відзначили педагогічні колективи університетів. Наше місто Дніпро. 2026. 20 травня. URL: <https://nashemisto.dp.ua/2026/05/20/do-dnia-nauky-u-dnipri-vidznachyly-pedahohichni-kolektyvy-universytetiv/> (дата звернення: 21.05.2026).

У Дніпрі з нагоди Дня науки подяками міського голови відзначили педагогічні колективи провідних університетів міста - Дніпровської політехніки, Українського державного університету науки і технологій та Університету митної справи та фінансів.

129. Доброленська Є. В Університеті Грінченка проходять програми реабілітації для військовослужбовців. Вечірній Київ. URL: <https://vechirniy.kyiv.ua/news/127703/> (дата звернення: 27.05.2026).

З вересня 2024 року, у межах соціального проєкту «З Києвом і для Києва», в Університеті започатковано програму реабілітації військовослужбовців, які зазнали поранень, захищаючи Україну.

130. Жива карта України: як у кропивницькому університеті відзначили День вишиванки. DOZOR. 2026. 21 травня. URL: <https://dozor.kr.ua/post/ziva-karta-ukrayini-yak-u-kropivnickomu-universiteti-vidznacili-den-visivanki-foto-27914.html> (дата звернення: 21.05.2026).

У Центральноукраїнському державному університеті імені Володимира Винниченка до Дня вишиванки провели символічний флешмоб за участю студентів і працівників закладу - взявшись за руки, утворили обриси карти України.

131. З професорів у студенти: викладачі ПНПУ навчають один одного за гроші платників податків. Полтавська хвиля. 2026. 20 січня. URL: <https://poltavawave.com.ua/p/z-profesoriv-u-studenty-vykladachi-pnpu-navchayut-odyn-odnogo-za-groshi-platnykiv-podatki/> (дата звернення: 22.01.2026).

У 2025 році до Полтавського національного педагогічного університету імені В. Г. Короленка у магістратуру за ваучерами від Центру зайнятості вступили 29 чинних працівників цього ж ЗВО.

132. Зеленський назвав студентам пріоритетні для держави спеціальності. UA.NEWS. 2026. 8 лютого. URL: <https://ua.news/ua/ukraine/zelenskii-nazvav-studentam-prioritetni-dlia-derzhavi-spetsialnosti> (дата звернення: 09.02.2026).

Про зустріч Президента України Володимира Зеленського зі студентами та викладачами Київського авіаційного інституту.

133. Зубенко М. Викладачі ПНПУ представили роботи на «Ярмарку майстрів» у Києві. Poltava Today. 2026. 8 травня. URL: <https://poltava.today/vykladachi-pnpu-predstavlyly-roboty-yarmarku/> (дата звернення: 11.05.2026).

Викладачі та здобувачі факультету технологій та дизайну Полтавського національного педагогічного університету імені В. Г. Короленка представили свої роботи на «Ярмарку майстрів» у Національному музеї народної архітектури і побуту України в Києві.

134. Зубенко М. Зустріч з поеткою Мариною Пономаренко в Полтавському педуніверситеті. *Poltava Today*. 2026. 27 травня. URL: <https://poltava.today/zustrich-poetkoyu-marynoyu-ponomarenko-poltavskomu/> (дата звернення: 28.05.2026).

У Полтавському національному педагогічному університеті імені В. Г. Короленка відбулася творча зустріч із відомою українською поеткою Мариною Пономаренко, яка перебуває в Полтаві в рамках літературної резиденції.

135. Зубенко М. Педагогічні династії презентували на факультеті психології ПНПУ. *Poltava Today*. 2026. 23 квітня. URL: <https://poltava.today/pedagogichni-dynastiyyi-prezentuvaly-fakulteti-psyhologiyi/> (дата звернення: 24.04.2026).

У Полтавському національному педагогічному університеті імені В. Г. Короленка відкрили Тиждень факультету психології і соціальної роботи заходом «Історії успіху: педагогічні династії», що підкреслив роль родинних традицій у формуванні педагогічної професії та єднання з університетською спільнотою.

136. Зубенко М. Полтавська політехніка поглиблює співпрацю з підрозділами ДШВ. *Poltava Today*. 2026. 24 квітня. URL: <https://poltava.today/poltavska-politehnika-poglyblyuye-spivpratsyu-pidrozdilamy/> (дата звернення: 24.04.2026).

Національний університет «Полтавська політехніка імені Юрія Кондратюка» посилює роль освітнього закладу як стратегічного тилу для захисників країни, поєднуючи академічні напрацювання із практичними потребами Збройних Сил України та ветеранів.

137. Зубенко М. У Полтаві в ПНПУ провели лекцію й форум до пам'яті Симона Петлюри. *Poltava Today*. 2026. 23 травня. URL: <https://poltava.today/poltavi-pnpu-provely-lektsiyu-forum/> (дата звернення: 25.05.2026).

У бібліотеці імені М. А. Жовтобрюха Полтавського національного педагогічного університету відбулися пам'ятні заходи, присвячені Симону Петлюрі: публічна лекція «Уроки Симона Петлюри-журналіста» та студентський форум медіапроектів «MemoryLab 2026: Симон Петлюра. Конструктор ідентичності», на який надійшло 25 студентських робіт у різних форматах — від класичних публікацій до мультимедійних лонгвідів і проєктів із використанням штучного інтелекту.

138. Зубенко М. У Полтавській політехніці відбувся відкритий кубок з козацького двобою. *Poltava Today*. 2026. 4 червня. URL: <https://poltava.today/poltavskij-politehnitsi-vidbuvsya-vidkrytyj-kubok/> (дата звернення: 05.06.2026).

На спортивній базі Національного університету «Полтавська політехніка імені Юрія Кондратюка» відбувся відкритий Кубок Полтавської міської територіальної громади з національного виду спорту «Козацький Двобій» за участі учасників із кількох областей України.

139. Зубенко М. У Полтавській політехніці провели II школу з адміністративного права. Poltava Today. 2026. 7 травня. URL: <https://poltava.today/poltavskij-politehnitsi-provely-shkolu-administratyvnogo/> (дата звернення: 07.05.2026).

У Національному університеті «Полтавська політехніка імені Юрія Кондратюка» відбулася II Школа з адміністративного права, організована Лігою студентів Асоціації правників України.

140. ІФНМУ перейшов на змішаний формат навчання. ПІК. 2026. 21 січня. URL: <https://pik.net.ua/2026/01/21/ifnmu-perejshov-na-zmishanyj-format-navchannya/> (дата звернення: 22.01.2026).

ІФНМУ перейшов на змішаний формат навчання з 19 січня до 01 лютого 2026 року.

141. Казмірчук У. У Львові відкрили новий навчальний простір університету Unbroken. ZAXID.NET. 2026. 15 травня. URL: https://zaxid.net/u_lvovi_vidkrili_noviy_navchalniy_prostir_universitetu_unbroken_n1637077 (дата звернення: 15.05.2026).

У Львові офіційно відкрили новий навчальний простір університету Unbroken, що працюватиме на базі екосистеми Unbroken та готуватиме фахівців у сферах медицини, реабілітації й муніципального врядування.

142. Київський академічний університет: шлях у велику науку та інновації. Освіта.UA.2026. 17 червня. URL: <https://osvita.ua/vnz/96973/> (дата звернення: 29.06.2026).

Про Київський академічний університет - унікальний заклад вищої освіти дослідницького типу, концепцією якого є «навчання через дослідження».

143. Кліщук Л. «Авіація працює для підтримки піхоти». Як ХНУПС готує нове покоління офіцерів: бліц інтерв'ю курсантів. АрміяINFORM. 2026. 18 травня. URL: <https://armyinform.com.ua/2026/05/18/aviacziya-praczyuye-dlya-pidtrymky-pihoty-yak-hnups-gotuye-nove-pokolinnya-oficzeriv-bliczintervyyu-kursantiv/> (дата звернення: 19.05.2026).

Про Харківський національний університет Повітряних Сил імені Івана Кожедуба, де формують нову еліту українського війська.

144. Коляда А. ЗУНУ підписав меморандум з Управлінням освіти Чернівецької міської ради. Наш ДЕНЬ. 2026. 9 червня. URL: <https://nday.te.ua/zunu-pidpysav-memorandum-z-upravlinniam-osvity-chernivetskoj-miskoi-rady/> (дата звернення: 09.06.2026).

Західноукраїнський національний університет та Управління освіти Чернівецької міської ради закріпили співпрацю, підписавши меморандум про співробітництво.

145. Коляда А. Студенти ЗУНУ – співорганізатори всеукраїнського фіналу CTF Junior League 2026. Наш ДЕНЬ. 2026. 9 червня. URL: <https://nday.te.ua/studenty-zunu-spivorhanizatory-vseukrainskoho-finalu-ctf-junior-league-2026/> (дата звернення: 09.06.2026).

У Києві відбувся фінал Всеукраїнських змагань з кібербезпеки CTF Junior League 2026 – одного з найбільших молодіжних проєктів у сфері кібербезпеки та

інформаційних технологій в Україні, одними із організаторів якого стали і студенти Західноукраїнського національного університету.

146. Коляда А. У ЗУНУ провели всеукраїнську науково-практичну конференцію студентів і молодих учених. Наш день. 2026. 7 травня. URL: <https://nday.te.ua/u-zunu-provely-vseukrainsku-naukovo-praktychnu-konferentsiiu-studentiv-i-molodykh-uchenykh/> (дата звернення: 07.05.2026).

У Західноукраїнському національному університеті відбулася II Всеукраїнська науково-практична конференція студентів і молодих учених «Фінанси та облік в умовах глобальної невизначеності та безпекових ризиків».

147. Костюк Д. Дні здоров'я у Луцьку 2026: як долучився Волинський медичний інститут. Район.in.ua. 2026. 25 травня. URL: <https://osvita.rayon.in.ua/news/1074523-dni-zdorovia-u-lucku-2026-iak-dolucivsia-volinskii-medicinii-institut> (дата звернення: 26.05.2026).

Студенти та викладачі Волинського медичного інституту (ВМІ) стали активними учасниками загальноміських «Днів здоров'я», де навчали мешканців громади домедичній допомозі та основам запобігання серцево-судинним захворюванням.

148. Костюк Д. Код нації: як відзначили День вишиванки у ЛНТУ. Район.in.ua. 2026. 22 травня. URL: <https://osvita.rayon.in.ua/news/1074089-kod-naciyi-iak-vidznacili-den-visivanki-u-lntu> (дата звернення: 22.05.2026).

У День вишиванки в університеті відбулося кілька тематичних заходів, до яких долучилися студенти, викладачі та працівники.

149. Костюк Д. Понад 100 молодих науковців зі всієї України з'їхалися на масштабну конференцію до Луцька. Район.in.ua. 2026. 20 травня. URL: <https://osvita.rayon.in.ua/news/1073309-ponad-100-molodix-naukovciv-zi-vsijeyi-ukrayini-zyixalisia-na-masstabnu-konferenciiu-do-lucka> (дата звернення: 21.05.2026).

На базі факультету філології та журналістики ВНУ імені Лесі Українки відбулася XI Всеукраїнська науково-практична конференція «Масова комунікація: історія, сьогодення, перспективи» за участі 100 молодих науковців із найрізноманітніших куточків України — від Харкова та Бердянська до Львова, Києва та Рівного.

150. Костюк Д. 161 рік інтелектуальної величі: Одеський національний університет імені Мечникова святкує день народження. Район.in.ua. 2026. 13 травня. URL: <https://osvita.rayon.in.ua/news/1071843-161-rik-intelektualnoyi-velici-odeskii-nacionalnii-universitet-imeni-mecnikova-sviatkuje-den-narodzennia> (дата звернення: 13.05.2026).

Одна з найстаріших та найавторитетніших вищих шкіл України — Одеський національний університет імені І. І. Мечникова — відзначає свій 161-й день народження.

151. Костюк Д. «ЯрФест» у Луцьку: ВНУ імені Лесі Українки об'єднав науку, інновації та творчість. Район.in.ua. 2026. 15 травня. URL:

<https://osvita.rayon.in.ua/news/1072439-iarfest-u-lucku-vnu-imeni-lesi-ukrayinki-objednav-nauku-innovaciyi-ta-tvorcist> (дата звернення: 15.05.2026).

У Волинському національному університеті імені Лесі Українки відбувся ярмарок фестивалю науки – «ЯрФест», що об'єднав студентів, учнів, викладачів та всіх, хто цінує атмосферу живого спілкування, науки й творчості.

152. Кричун Д. Харківські виші отримають гроші на навчання з ШІ, медіа та екології. *Думка*. 2026. 9 червня. URL: <https://dumka.media/ukr/osvita/1780993588-harkivski-vishi-otrimali-milyoni-na-navchannya-z-ii-media-ta-ekologiyu> (дата звернення: 11.06.2026).

Міністерство освіти і науки України затвердило розподіл обсягів державного замовлення на підвищення кваліфікації фахівців на 2026 рік. Для харківських закладів освіти передбачено понад 831 тис. грн та 505 місць слухачів.

153. Кузьменко М., Малінін В. Сучасні студенти не кращі і не гірші — вони інші - Володимир Бугров. *Новий Формат*. 2026. 28 травня. URL: <https://newformat.info/politics/suchasni-studenty-ne-krashchi-i-ne-hirshi-vony-inshi-volodymyr-buhrov/> (дата звернення: 29.03.2026).

Ректор Київського національного університету імені Тараса Шевченка Володимир Бугров про трансформації університету, виклики воєнного часу та бачення його подальшого розвитку.

154. «Курсантів уже навчають на F-16»: у харківському університеті Повітряних сил розповіли, як готують майбутніх офіцерів. *АрміяINFORM*. 2026. 21 травня. URL: <https://www.armyfm.com.ua/kursantiv-uzhe-navchaiut-na--u-kharkivskomu-universyteti-povitrianykh-syl-rozpovily-iak-hotuiut-maibutnikh-ofitseriv/> (дата звернення: 22.05.2026).

Харківський національний університет Повітряних сил імені Івана Кожедуба — один із ключових військових вишів України, готує майбутніх офіцерів для Повітряних сил та інших складових Сил оборони.

155. Кучерук С. Благодійний ярмарок та нагородження викладачів: у Карпатському університеті відзначили 86 років з дня заснування. *Galka.if.ua*. 2026. 14 травня. URL: <https://galka.if.ua/blahodiynny-iarmarok-ta-nahorodzhennia-vykladachiv-u-karpatskomu-universyteti-vidznachyly-86-rokiv-z-dnia-zasnuvannia-foto/> (дата звернення: 15.05.2026).

В актовій залі університету провели урочисту академію, під час якої нагородили викладачів та працівників від Міністерства освіти і науки України, Івано-Франківської ОВА, міської ради та ректорату.

156. Кучерук С. У Франківському університеті нафти і газу висадили клени на честь українських захисників. *Galka.if.ua*. 2026. 7 травня. URL: <https://galka.if.ua/u-frankivskomu-universyteti-nafty-i-hazu-vysadyly-kleny-na-chest-ukrainskykh-zakhysnykiv-foto/> (дата звернення: 07.05.2026).

Дерева висадили за ініціативи голови Ветеранської спілки Поліції охорони в Івано-Франківській області Олександра Гноєвого.

157. Левченко М. У Переяславі вп'яте відбулася благодійна акція «Одягни вишиванку – підтримай захисника»: зібрали понад 100 000 гривень для захисників. Proslav. 2026. 22 травня. URL: <https://proslav.info/u-pereiaslavi-vp-iate-vidbulasia-blahodijna-aktsiia-odiahny-vyshyvanku-pidtrymaj-zakhysnyka-zibraly-ponad-100-000-hryven-dlia-zakhysnykiv/> (дата звернення: 25.05.2026).

Університет Григорія Сковороди активно долучився до міської масштабної благодійної акції «Одягни вишиванку – підтримай захисника».

158. Майбутні офіцери запасу, випускники ІФНМУ, склали Військову присягу на вірність Українському народові. Голос-інфо. 2026. 26 травня. URL: <https://golosinfo.com.ua/majbutni-oficzery-zapasu-vypusknyky-ifnmu-sklaly-vijskovu-prysyagu-na-virnist-ukrayinskomu-narodovi/> (дата звернення: 26.05.2026).

В Івано-Франківському національному медичному університеті відбулися урочисті заходи з нагоди складання Військової присяги на вірність Українському народові здобувачами освіти, які успішно завершили повний курс військової підготовки на базі кафедри медицини катастроф та військової медицини за програмою підготовки офіцерів запасу медичної служби.

159. Майк Помпео в Києві: обговорив війну, дипломатію і реальну політику зі студентами Київської школи економіки. Детектор медіа. 2026. 24 лютого. URL: <https://detector.media/infospace/article/247921/2026-02-24-mayk-pompeo-v-kyievi-obgovoryv-viynu-dyplomatiyu-i-realnu-polityku-zi-studentamy-kyivskoi-shkoly-ekonomiky/> (дата звернення: 25.02.2026).

Майк Помпео – 70-й Державний секретар США (2018–2021) та Директор ЦРУ (2017–2018) – провів зустріч зі студентами Київської школи економіки в KSE Dragon Capital Building. У центрі розмови – дипломатія під час війни, переговори, мир і місце України в системі глобальної безпеки.

160. Максимчук Г. «Острозька Реліквія»: в Острозькій академії відкрили виставку до трьох знакових ювілеїв. Район.in.ua. 2026. 2 червня. URL: <https://ostrog.rayon.in.ua/news/1076344-v-akademiyi-govorili-pro-ostrozku-bibliiu-v-konteksti-ukrayinskoyi-ta-jevropeiskoyi-kulturi> (дата звернення: 03.06.2026).

У Національному університеті «Острозька академія» відбулася міжнародна конференція «Острозька Біблія в контексті української та європейської культури», що об'єднала близько 120 науковців, церковних діячів, представників влади та громадянського суспільства з різних регіонів України.

161. Мартинюк І. Музей науки Полтавської політехніки відвідали майже 28 000 гостей. Poltava Today. 2026. 10 червня. URL: <https://poltava.today/muzej-nauky-poltavskoyi-politehniky-vidvidaly/> (дата звернення: 11.06.2026).

Музей науки Національного центру «Мала академія наук України», розміщений у Полтавській політехніці, підтвердив статус однієї з найпопулярніших науково-освітніх локацій: з моменту відкриття інтерактивної експозиції 12 грудня 2023 року її відвідали майже 28 000 гостей різного віку та професійної належності.

162. Мартинюк І. У Полтаві презентували виставку «Симон Петлюра: життя за незалежність». Poltava Today. 2026. 31 травня. URL: <https://poltava.today/poltavi-prezentuvaly-vystavku-symon-petlyura/> (дата звернення: 01.06.2026).

У Полтавському національному педагогічному університеті відкрили виставку Українського інституту національної пам'яті «Симон Петлюра: життя за незалежність», що має на меті створити повний образ політика та однієї з визначних постатей українського державотворення початку XX століття.

163. Марченко І. У Луцьку стартувала конференція до 60-річчя ЛНТУ. Шацький край. 2026. 7 травня. URL: <https://shackijkraj.com/osvita/u-lutsku-startovala-konferentsiia-do-60-richchia-lntu.html> (дата звернення: 08.05.2026).

У Луцьку відбулася II Міжнародна науково-практична конференція «Сталі розумні міста та території: європейський досвід та можливості для України у повоєнний період», присвячена 60-річчю Луцького національного технічного університету.

164. Мащенко О. Офіцерські погони та диплом інженера: чому факультет військової підготовки ДССТ УДУНТ став потужним кар'єрним трампліном для молоді. АрміяINFORM. 2026. 27 травня. URL: <https://armyinform.com.ua/2026/05/27/oficerski-pogony-ta-dyplom-inzhenera-chomu-fakultet-vijskovoyi-pidgotovky-dsst-udunt-stav-potuzhnym-karyernym-tramplinom-dlya-molodi/> (дата звернення: 27.05.2026).

Про діяльність факультету військової підготовки Державної спеціальної служби транспорту Українського державного університету науки і технологій.

165. Медична спеціальність, новий факультет і коледж: п'ять років змін Центральноукраїнського державного університету : інтерв'ю із ректором університету Євгеном Собоєм. DOZOR. 2026. 4 червня. URL: <https://dozor.kr.ua/post/medicna-specialnist-novii-fakultet-i-koledz-pyat-rokiv-zmin-centralnoukrayinskogo-derzavnogo-universitetu-27955.html> (дата звернення: 05.06.2026).

Про головні досягнення, виклики воєнного часу, майбутнє Центральноукраїнського державного університету імені Володимира Винниченка за останні 5 років та нові можливості для абітурієнтів.

166. Міщенко І. Від прихистку до боротьби з бюрократичною системою: як Чернівецький медуніверситет чотири роки тримає на собі тисячі переселенців. Вчасні Новини. 2026. 7 травня. URL: <https://vchasno.news/vid-pryhystku-do-borotby-z-byurokratichnoyu-systemoyu-yak-chernivetskyj-meduniversytet-chotyry-roky-trymaye-na-sobi-tysyachi-pereselencziv> (дата звернення: 07.05.2026).

Близько 3 тисяч внутрішньо переміщених осіб прийняв Чернівецький медичний університет із 2022 року.

167. МОН звільнило ректора КНУ Бугрова після завершення контракту й студентських протестів. Читомо. 2026. 4 травня. URL: <https://chytomo.com/mon->

zvilnylo-rektora-knu-buhrova-pislia-zavershennia-kontraktu-j-studentskykh-protestiv/ (дата звернення: 04.05.2026).

Вибори у КНУ імені Тараса Шевченка заплановані на 27 травня 2026 року.

168. На Волині обговорили проблеми ведення мисливського господарства та перспективи його розвитку в умовах воєнного стану. Волинь Online. 2026. 7 травня. URL: <https://volynonline.com/na-volyni-obgovoryly-problemy-vedennya-myslyvskogo-gospodarstva-ta-perspektyvy-jogo-rozvytku-v-umovah-voyennogo-stanu/> (дата звернення: 07.05.2026).

Кафедра лісового господарства Луцького національного технічного університету організувала проведення круглого столу, під час якого провідні фахівці лісомисливської галузі, науковці й експерти Волині та України обговорили особливості ведення мисливського господарства в умовах воєнного стану та перспективи розвитку галузі у післявоєнний час.

169. Навчалися і обмінювалися досвідом: у Чернівцях відбулись «Освітні діалоги». С4. 2026. 12 травня. URL: <https://c4.com.ua/video/navchalisya-i-obminyuvalisya-dosvidom-u-chernivcyax-vidbulis-osvitni-dialogi/> (дата звернення: 13.05.2026).

У блакитній залі Чернівецького національного університету імені Юрія Федьковича педагоги обговорили методи формування доброчесності та найбільш ефективні інструменти для роботи зі школярами.

170. Наталія Арендарчук: «Європейський простір можливостей. У Житомирі відбулася міжнародна конференція до Дня Європи в Україні». Житомир Ньюс. 2026. 10 травня. URL: <https://www.zhitomirnews.com/news/natalia-arendarcuk-evropejskij-prostir-mozlivostej-u-zitomiri-vidbulasa-miznarodna-konferencia-do-dna-evropi-v-ukraini> (дата звернення: 11.05.2026).

Науковці Поліського національного університету взяли участь у Міжнародній науково-практичній конференції «Європейський простір можливостей, єдності та сталого розвитку» - фаховому діалозі між представниками влади, наукової спільноти, міжнародних партнерів, громадського сектору та експертного середовища.

171. Наука, VR і робототехніка: у Черкасах провели науковий пікнік для школярів. ПП «Про все». 2026. 23 травня. URL: <https://provce.ck.ua/nauka-vr-i-robototekhnika-u-cherkasakh-provely-naukovyy-piknik-dlia-shkoliariv-foto/> (дата звернення: 25.05.2026).

Науковий пікнік «Планета ЧНУ» об'єднав десятки тематичних майданчиків від інститутів і факультетів Черкаського національного університету імені Богдана Хмельницького. Учасники заходу знайомилися з освітніми програмами, науковими розробками та інтерактивними локаціями навчального закладу.

172. Науковці обговорили роль гендерної рівності у забезпеченні стійкості держави. Укрінформ. 2026. 6 березня. URL: <https://www.ukrinform.ua/rubric-society/4098855-naukovci-obgovorili-rol-gendernoi-rivnosti-u-zabezpecenni-stijkosti-derzavi.html> (дата звернення: 06.03.2026).

У Київському національному університеті імені Т. Г. Шевченка пройшов міжнародний круглий стіл «Гендерний вимір прав і свобод: Лідерство жінок заради стійкості», де українські та іноземні науковці обговорили роль гендерної рівності у забезпеченні стійкості держави.

173. Остапець О. КАІ став національним: Зеленський підписав указ. Kyiv.News. 2026. 8 лютого. URL: <https://kyiv.news/suspilstvo-podii/kai-stav-natsionalnym-ukaz-zelenskoho/> (дата звернення: 09.02.2026).

174. Переверзєва К. У День Героїв в Ізмаїлі вшанували пам'ять полеглих захисників України. Бесарабія INFORM. 2026. 23 травня. URL: <https://bessarabiainform.com/2026/05/u-den-geroyiv-v-izmayili-vshanuvaly-pam-yat-poleglyh-zahysnykiv-ukrayiny/> (дата звернення: 25.05.2026).

У День Героїв України курсанти Національного університету «Одеська морська академія» долучилися до участі у зворушливій акції «Запали свічку пам'яті», що об'єднала містян, військових та молодь у спільній молитві та скорботі за тими, хто віддав життя за свободу і незалежність нашої держави.

175. Підземні навчальні хаби Харкова: чому офлайн-освіта критична для майбутніх фахівців. Перший Вільний. 2026. 21 травня. URL: <https://1svobodnyi.kh.ua/pidzemni-navchalni-haby-harkova-chomu-oflajn-osvita-krytychna-dlya-majbutnih-fahivtsiv/> (дата звернення: 21.05.2026).

Підземні університети Харкова допомагають утримувати молодь, викладачів, науковців і бізнес-партнерів у місті.

176. Підсумки форуму «Research project manager: від гранту до впливу»: запуск Національної системи дослідників, залучення міжнародного фінансування та найкращі практики розвитку науки. Міністерство освіти і науки України. 2026. 25 травня. URL: <https://mon.gov.ua/news/pidsumky-forumu-research-project-manager-vid-hrantu-do-vplyvu-zapusk-natsionalnoi-sistemy-doslidnykiv-zaluchennia-mizhnarodnoho-finansuvannia-ta-naikrashchi-praktyky-rozvytku-nauky> (дата звернення: 09.06.2026).

У Національному університеті «Львівська політехніка» завершився Перший національний форум «Research project manager: від гранту до впливу», під час якого учасники опрацьовували практичні можливості для залучення національного й міжнародного фінансування для науки, розвиток дослідницької інфраструктури, ефективний менеджмент наукових проєктів, співпрацю науки,

бізнесу й держави, а також обговорювали інструменти інтеграції української науки до Європейського дослідницького простору.

177. Після ракетного удару по Академії Бойчука: оголошено переможців конкурсу «Бойчук Арт-Кампус: Хаб Гармонії». Property Times. 2026. 10 червня. URL: <https://propertytimes.com.ua/novosti/pislya-raketnoho-udaru-akademiyi-boychuka-oholosheno-peremozhstv-konkursu-boychuk-art-kampus-khab-harmoniyi> (дата звернення: 11.06.2026).

У Київській державній академії декоративно-прикладного мистецтва і дизайну імені Михайла Бойчука, яка у березні 2024 року постраждала від російської ракетної атаки, підведено результати відкритого творчого конкурсу «Бойчук Арт-Кампус».

178. Полтавський педуніверситет і НАПН представили програму «Країна знань: перші кроки». Poltava Today. 2026. 20 березня. URL: <https://poltava.today/poltavskyj-peduniversitytet-napn-predstavlyly-programu/> (дата звернення: 22.03.2026).

Полтавський національний педагогічний університет імені В. Г. Короленка став майданчиком для презентації нової освітньої програми «Країна знань: перші кроки», розробленої Інститутом педагогіки НАПН України.

179. Попри обіцянку президента, кількість університетів у Харкові скоротилася. ІА Слово і Діло. 2026. 4 червня. URL: <https://www.slovoidilo.ua/2026/06/04/novyna/suspilstvo/obicyanku-prezydenta-kilkist-universytetiv-xarkovi-skorotylasya> (дата звернення: 05.06.2026).

У Харкові за роки повномасштабного вторгнення відбулося кілька реорганізацій закладів вищої освіти, внаслідок чого частину університетів було об'єднано або ліквідовано як окремі юридичні структури.

180. Представники «Черкасиобленерго» взяли участь у Ярмарку вакансій НУБіП України. ДЗВІН. 2026. 4 червня. URL: <https://dzvin.media/news/predstavnyky-cherkasyoblenergo-vzyaly-uchast-u-yarmarku-vakansij-nubip-ukrayiny/> (дата звернення: 05.06.2026).

Навчально-науковий інститут енергетики, автоматики і енергозбереження Національного університету біоресурсів і природокористування України організував Ярмарок вакансій та Дні гостинності, до яких долучилися представники АТ «Черкасиобленерго».

181. Приватний київський університет збудував модульні укриття, доступні для всіх містян. Вісті Черкащини. 2026. 4 червня. URL: <https://viche.ck.ua/region/privatnyj-kyivskyj-universytet-zbuduvav-modulni-ukryttya-dostupni-dlya-vsih-mistyan/> (дата звернення: 05.06.2026).

Київська школа економіки презентувала модульні залізобетонні укриття на території кампусу, залучивши 40 млн доларів інвестицій на його будівництво.

182. П'ять профільних кафедр та майже тисяча студентів — як готують економістів у ІФНТУНГ. Фіртка. 2026. 9 червня. URL: <https://firtka.if.ua/blog/view/piat-profilnikh-kafedr-ta-maizhe-tisiacha-studentiv-ia-gotuiut-ekonomistiv-u-ifntung> (дата звернення: 11.06.2026).

Інститут економіки та менеджменту (ІЕМ) в Івано-Франківському національному технічному університеті нафти і газу перебуває у самому центрі економічного та суспільного життя країни.

183. Рекордне фінансування та стартапи для оборони: ректор УжНУ звітував про наукові досягнення 2025 року. Район.in.ua. 2026. 22 січня. URL: <https://osvita.rayon.in.ua/news/865160-rekordne-finansuvannya-ta-startapi-dlya-oboroni-rektor-uzhnu-zvituvav-pro-naukovi-dosyagnennya-2025-roku> (дата звернення: 22.01.2026).

Ректор УжНУ Володимир Смоланка прозвітував про результати наукової та міжнародної діяльності вишу за 2025 рік, відзначивши значне зростання фінансування та активний розвиток інноваційної інфраструктури.

184. Розвиток та нові можливості: які здобутки університету імені Винниченка у Кропивницькому. Дозор. 2026. URL: <https://dozor.kr.ua/post/rozvitok-ta-novi-mozlivosti-yaki-zdobutki-universitetu-imeni-vinnicenka-u-kropivnickomu-27735.html> (дата звернення: 22.03.2026).

Про позитивний досвід роботи колективу Центральноукраїнського державного університету імені Володимира Винниченка та подолання галузевих викликів в умовах війни.

185. Рудзінська В. Київ — у лідерах, а Харків тримає статус освітньої столиці: як змінилася студентська мапа України через війну. Вчися.Медіа. 2026. 26 березня. URL: <https://vchysia.media/news/kyiv-u-liderakh-a-kharkiv-trymaie-status-osvitnoi-stolytsi-yak-zminylasia-studentska-mapa-ukrainy-cherez-viinu> (дата звернення: 29.03.2026).

186. Савенко М. За роки війни кількість аспірантів у Львівській політехніці збільшилася втричі. Українські новини. 2026. 18 лютого. URL: <https://ukranews.com/ua/news/1135368-za-roky-vijny-kilkist-aspirantiv-u-lvivskij-politehnitsi-zbilshylasya-vtrychi> (дата звернення: 19.02.2026).

187. Савенко М. Львівська політехніка привезла іноземних студентів на виставку, яку започаткувала Ірина Фаріон. Українські новини. 2026. 4 травня. URL: <https://ukranews.com/ua/news/1149699-lvivska-politehnika-pryvezla-inozemnyh-studentiv-na-vystavku-yaku-zapochatkuvala-iryna-farion> (дата звернення: 04.05.2026).

Мовно-мистецький конкурс «Мальована мова», започаткований катедрою української мови Львівської політехніки, вийшов за межі творчого змагання і став культурно-освітнім проектом, що продовжує ідеї Ірини Фаріон.

188. Савич М. РДГУ святкує 85-річчя: 5 вражаючих фактів про головний гуманітарний виш області. Газета «ОГО». 2026. 14 травня. URL: <https://ogo.ua/rdgu-svyatkuye-85-richchya-5-vrazhayuchykh-faktiv-pro-golovnyj-gumanitarnyj-vysh-oblasti/> (дата звернення: 15.05.2026).

Один із найстаріших та найавторитетніших навчальних закладів регіону — Рівненський державний гуманітарний університет (РДГУ) — відзначає

поважну дату 85 років і залишається потужним осередком науки, культури та освіти, де формується майбутнє української інтелігенції.

189. Северина І. Діалог із молоддю про професії, що формують майбутнє України: Метінвест Політехніка провела ROAD SHOW в Запоріжжі. ZPRZ.CITY. 2026. 20 січня. URL: https://zprz.city/news/view/dialog-iz-moloddyu-pro-profesii-shho-formuyut-majbutne-ukraini-metinvest-politehnika-provela-road-show-v-zaporizhzh?utm_source=ukr.net&utm_medium=referral&utm_campaign=rss (дата звернення: 22.01.2026).

Університет «Метінвест Політехніка» у форматі ROAD SHOW розповів молоді Запоріжжя про освіту, оплачувану практику, стажування та кар'єрні програми Метінвесту.

190. Синергію науки та інновацій у контексті сучасних викликів обговорили науковці з усієї України на Рівненщині. Газета «ОГО». 2026. 24 травня. URL: <https://ogo.ua/synergiyu-nauky-ta-innovacij-u-konteksti-suchasnyh-vyklykiv-obgovoryly-naukovczy-z-usiyei-ukrayiny-na-rivnenshyni/> (дата звернення: 25.05.2026).

Рівненський державний гуманітарний університет спільно із партнерами організував проведення у регіоні міжнародної науково-практичної конференції «Синергія науки та інновацій у контексті сучасних викликів», участь у якій взяли понад 25 ректорів, проректорів та деканів вищих навчальних закладів та наукових установ, а також представники Міністерства освіти і науки України, Офісу Президента України та науковці-практики.

191. Скиба О. Волейболістки ПНПУ вийшли у фінал проєкту «Пліч-о-пліч». Poltava Today. 2026. 21 травня. URL: <https://poltava.today/volejbolistky-pnpu-vyjshly-final-proyektu/> (дата звернення: 22.05.2026).

На факультеті фізичного виховання та спорту Полтавського національного педагогічного університету імені В. Г. Короленка пройшов третій етап, третя зона проєкту «Пліч-о-пліч всеукраїнські студентські ліги», у якому змагалися студентські команди закладів вищої освіти з різних регіонів України.

192. Скиба О. У ПНПУ відбувся фестиваль учнівських і студентських проєктів з хімії. Poltava Today. 2026. 25 квітня. URL: <https://poltava.today/pnpu-vidbuvsya-festyval-uchnivskyh-studentskyh/> (дата звернення: 27.04.2026).

Полтавський національний педагогічний університет імені В. Г. Короленка разом із Полтавською академією неперервної освіти імені М. В. Остроградського на базі кафедри хімії та методики викладання хімії у онлайн-форматі провели «Фестиваль учнівських та студентських проєктів з хімії».

193. Скотнікова О., Корпусенко Б. До Дня Європи: досвід європейських студій провідних столичних закладів вищої освіти. Вечірній Київ. 2026. 9 травня. URL: <https://vechirniy.kyiv.ua/news/126881/> (дата звернення: 11.05.2026).

Керівники 9 провідних столичних закладів вищої освіти під час прес конференції до Дня Європи розповіли про наукові обміни та перспективи інтеграції до ЄС через систему вищої освіти та презентували «Європейські рішення для Києва: пропозиції від провідних столичних ЗВО».

194. СНАУ став центром всеукраїнської студентської науки у сфері озеленення та відновлення міст. Новини Сум. 2026. 18 травня. URL: <https://sumypost.com/sumynews/suspilstvo/snau-stav-tsentr-om-vseukrayinskoyi-studentskoyi-nauky-u-sferi-ozelenennya-ta-vidnovlennya-mist/> (дата звернення: 19.05.2026).

У Сумському національному аграрному університеті відбувся фінальний етап Всеукраїнського конкурсу студентських наукових робіт зі спеціальності «Садово-паркове господарство», що об'єднав представників провідних аграрних і профільних закладів вищої освіти України та став масштабним майданчиком для презентації інноваційних рішень у сфері ландшафтної архітектури, екології та післявоєнного відновлення громад.

195. Стрижак І. Приватний Університет Короля Данила у Франківську безкоштовно навчає талановитих студентів. Ратуша. 2026. 22 січня. URL: <https://www.ratusha.if.ua/pryvatnyj-universytet-korolia-danyla-u-frankivsku-bezkoshtovno-navchaie-talanovytykh-studentiv/> (дата звернення: 22.01.2026).

В Університеті Короля Данила у Івано-Франківську для талановитих вступників створили всі можливості для здобуття вищої освіти безкоштовно. При цьому студент має відмінно складати заліки та екзамени й брати активну участь у житті університету.

196. Стрижень Р. Ізмаїльські курсанти НУ «Одеська морська академія» переймають досвід у тих, хто щодня захищає кордон. Teplodar.biz.ua. URL: <https://teplodar.biz.ua/izmayilski-kursanty-nu-odeska-morska-akademiya-perejmayut-dosvid-u-tyh-hto-shhodnya-zahyshhayekordon/> (дата звернення: 22.03.2026).

Давнє партнерство між Навчальним центром Морської охорони ДПСУ та Дунайським інститутом Національного університету «Одеська морська академія» надає курсантам унікальну можливість здобувати практичні навички безпосередньо від тих, хто щодня несе службу на морських рубежах держави.

197. Стрільчук О. БЕБ приїхало в Острозьку академію: шукали молодих працівників. ПроРівне. 2026. 24 травня. URL: <https://www.prorivne.rv.ua/news/beb-pryyihalo-v-ostrozku-akademiya-shukaly-molodyh-praczivnykiv/> (дата звернення: 25.05.2026).

Представники Бюро економічної безпеки провели зі студентами Національного університету «Острозька академія» інформаційну зустріч, під час якої презентували можливості практики, стажування та подальшого працевлаштування в Бюро.

198. Супрун К. Від тактики до домедичної допомоги: у Черкасах студенти завершили курс нацспротиву. Нова Доба. 2026. 7 травня. URL:

<https://novadoba.com.ua/480549-vid-taktyky-do-domedychnoyi-dopomogy-u-cherkasah-studenty-zavershyly-kurs-natssprotyvu.html> (дата звернення: 08.05.2026).

Скорочену програму підготовки до національного спротиву вперше пройшли студенти Черкаського державного фахового бізнес-коледжу і Європейського університету.

199. Сьогодні 33-тя річниця з дня створення Національного університету оборони України. АрміяINFORM. 2026. 5 червня. URL: <https://armyinform.com.ua/2026/06/05/sogodni-33-tya-richnyczya-z-dnya-stvorenniya-naczionalnogo-universytetu-oborony-ukrayiny/> (дата звернення: 05.06.2026).

Головнокомандувач ЗСУ генерал Олександр Сирський привітав колектив Національного університету оборони України із 33-ю річницею створення навчального закладу.

200. Тараруй Ю. Ім'я свободи: 10 років тому ДонНУ став університетом Василя Стуса. Новини Донбасу. 2026. 10 червня. URL: <https://novosti.dn.ua/news/56836-imya-svobody-10-rokiv-tomu-donnu-stav-universytetom-vasylya-stusa/> (дата звернення: 11.06.2026).

10 червня виповнюється десять років від дня історичного рішення про присвоєння Донецькому національному університету імені Василя Стуса. Рішення, що свого часу не вдалося ухвалити в Донецьку через спротив проросійських сил, стало можливим після евакуації університету до Вінниці внаслідок російської агресії.

201. Ткач Г. КНУКиМ змінив керівника: Ігор Комарніцький замінив Михайла Поплавського. INKORR. 2026. 19 лютого. URL: <https://inkorr.com/knukim-zminiv-kerivnika-igor-komarnickij-zaminiv-mihajla-poplavskogo-304228> (дата звернення: 19.02.2026).

Київський національний університет культури і мистецтв (КНУКиМ) зазнав змін у керівництві.

202. Торпеда Н. Тернопільський національний технічний університет імені Івана Пулюя відзначає 66-річчя з дня заснування. МІСТО. 2026. 29 травня. URL: <https://gazeta-misto.te.ua/ternopilskyj-naczionalnyj-tehnicznyj-universytet-imeni-ivana-pulyuya-vidznachaye-66-richchya-z-dnya-zasnuvannya/> (дата звернення: 01.06.2026).

У Тернопільському національному технічному університеті імені Івана Пулюя відбулися урочистості з нагоди 66-річчя з дня заснування закладу.

203. Традиції з акцентом на освіту. Урядовий кур'єр. 2026. 10 лютого (№ 33). С. 2 : фот.

Президент України Володимир Зеленський надав Державному університету «Київський авіаційний університет» статус національного та поспілкувався зі студентами і викладачами закладу.

204. Турелик Ю. У ньому вчився Франко: де розташований один з найкрасивіших вишів Європи. 24 Канал. 2026. 26 лютого. URL: https://travel.24tv.ua/de-vchivsyia-ivan-franko-tsey-vish-nazivayut-perlinoyu-bukovini_n3017752 (дата звернення: 02.03.2026).

Чернівецький національний університет імені Юрія Федьковича, що на Буковині, визнаний одним з найкрасивіших університетів Європи та включений до списку Світової спадщини ЮНЕСКО.

205. У Військовому інституті КНУ імені Тараса Шевченка розповіли про підготовку офіцерів. Укрінформ. 2026. 9 березня. URL: <https://www.ukrinform.ua/rubric-society/4099778-u-vijskovomu-instituti-knu-im-tarasa-sevcenka-rozpovili-pro-pidgotovku-oficeriv.html> (дата звернення: 12.03.2026).

Структуру ВІКНУ формують чотири факультети та 15 кафедр, підготовка фахівців здійснюється за 13 напрямками.

206. У Дніпрі провели міжнародну конференцію про економічну безпеку та євроінтеграцію України. ДніпроTV. 2026. 29 травня. URL: <https://dnipro.tv/news-dnipro/u-dnipri-provely-mizhnarodnu-konferentsiiu-pro-ekonomichnu-bezpeku-ta-ievrointehratsiiu-ukrainy/> (дата звернення: 01.06.2026).

У Дніпрі провели IV Міжнародну науково-практичну конференцію «Євроінтеграційний вектор сталого розвитку України як напрям забезпечення економічної безпеки держави в контексті геополітичної ситуації», до роботи якої долучилися представники Дніпровської міської ради, науковці, бізнес, громадські організації та міжнародні партнери.

207. У ЗУНУ провели турнір пам'яті Героїв університету. Тернополяни. 2026. 23 травня. URL: <https://ternopoliany.te.ua/zhittya/116112-u-zunu-provely-turnir-pamiati-heroiv-universytetu-foto#> (дата звернення: 25.05.2026).

У Західноукраїнському національному університеті відбувся турнір пам'яті Героїв ЗУНУ, що об'єднав студентів різних факультетів і був присвячений вшануванню пам'яті полеглих захисників України — студентів і випускників університету.

208. У ЗУНУ до Дня Героїв провели патріотичну акцію та відкрили виставку «Горизонти надії». Тернополяни. 2026. 23 травня. URL: <https://ternopoliany.te.ua/zhittya/116106-u-zunu-do-dnia-heroiv-provely-patriotychnu-aktsiiu-ta-vidkryly-vystavku-horyzonty-nadii-foto> (дата звернення: 25.05.2026).

У Західноукраїнському національному університеті відбулася патріотична акція до Дня Героїв «Серця, що б'ються за свободу», яку організував колектив відділу творчої самореалізації та виховання.

209. У Києві відбувся Національний форум з відкритої науки та реформування оцінювання досліджень. Міністерство освіти і науки України. 2026. 5 червня. URL: <https://mon.gov.ua/news/u-kyievi-vidbuvsia-natsionalnyi-forum-z-vidkrytoi-nauky-ta-reformuvannia-otsiniuvannia-doslidzhen> (дата звернення: 09.06.2026).

На базі КПІ імені Ігоря Сікорського у гібридному форматі відбувся Національний форум з відкритої науки та вдосконалення оцінювання досліджень. Під час події підбили підсумки трирічного міжнародного проєкту Erasmus+ Open4UA, спрямованого на системне впровадження відкритої науки в Україні.

210. У Києві після атаки РФ пошкоджено корпуси Києво-Могилянської академії. UA.NEWS. 2026. 27 травня. URL: <https://ua.news/ua/war-vs-rf/u-kiievi-pislia-ataki-rf-poshkodzheno-korpusi-kiievo-mogilianskoyi-akademiyi> (дата звернення: 27.05.2026).

У ніч проти 24 травня внаслідок масованої ракетно-дронової атаки РФ пошкоджень зазнали історичні та навчальні будівлі Національного університету «Києво-Могилянська академія».

211. У Кропивницькому студенти розгорнули 50-метровий прапор під час масштабної руханки. FotoInform. 2026. 26 травня. URL: <https://fotoinform.net/news/novosti-na-ukrainskom-yazike/u-kropivnitskomu-studenti-rozgornuli-50-metroviy-prapor-pid-chas-masshtabnoyi-ruhanki.html> (дата звернення: 27.05.2026).

У Центральноукраїнському державному університеті імені Володимира Винниченка відбулася традиційна масова руханка, під час якої студенти та викладачі влаштували патріотичний перформанс, розкривши величезний прапор України.

212. У Луцьку обговорили роль молоді у європейській інтеграції України. Волинь Online. 2026. 12 травня. URL: <https://volynonline.com/u-luczku-obgovoryly-rol-molodi-u-yevropejskij-integraciyi-ukrayiny/> (дата звернення: 12.05.2026).

У рамках відзначення Дня Європи у Волинському національному університеті імені Лесі Українки відбулася панельна дискусія «Від кандидатства до членства в ЄС: які зміни потрібні Україні та яку роль у цьому процесі відіграє молодь».

213. У Чернівцях на міжнародному правничому форумі обговорили права людини під час війни та євроінтеграцію України. С4. 2026. 30 травня. URL: <https://c4.com.ua/novyny/u-chernivcyax-na-mizhnarodnomu-pravnichomu-forumi-obgovorili-prava-lyudini-pid-chas-vijni-ta-evrointegraciyu-ukraini/> (дата звернення: 01.06.2026).

У Чернівецькому національному університеті імені Юрія Федьковича відбувся IX Міжнародний правничий форум «Права людини та публічне врядування», що об'єднав науковців, юристів, представників влади та міжнародних експертів із кількох європейських країн для обговорення сучасних викликів у сфері права.

214. Учасники благодійного забігу УКУ записали відеозвернення до Папи Лева XIV та запросили відвідати Україну. RISU. 2026. 29 червня. URL: <https://risu.ua/uchasniki-blagodijnogo-zabigu-uku-zapisali-spilne-videozvernennya->

30.06.2026).

Понад 800 учасників благодійного забігу Українського католицького університету (УКУ) 27 червня записали спільне відеозвернення до Папи Римського Лева XIV, запросивши його відвідати Україну.

215. Франківські студенти зібрали понад 100 тисяч гривень для потреб військових. ВІКНА. 2026. 24 квітня. URL: <https://vikna.if.ua/news/173642/view> (дата звернення: 24.04.2026).

Студентам Університету Короля Данила у межах конкурсу веснянок та гаївок «Великодній Fest-2026» вдалося зібрати 111 тисяч гривень та передати їх 50 полку імені полковника Семена Височана Національної гвардії України.

216. Франко Л. ЛНУ і Львівська політехніка: скільки коштує навчання у провідних університетах Львова у 2026 році. Businessua. 2026. 18 травня. URL: <https://businessua.com/tarify/lnu-i-lvivska-politehnika-skilki-koshtue-navchannya-u-providnih-universitetah-lvova-u-2026-roci.html> (дата звернення: 19.05.2026).

У Львові серед абітурієнтів стабільно найбільший інтерес викликають два університети — Львівський національний університет імені Івана Франка та Національний університет «Львівська політехніка».

217. Хомуляк Д. У Києві обшуки в університеті Поплавського: студентів не пускають до будівлі. Стопкор. 2026. 7 травня. URL: <https://www.stopcor.org/ukr/section-suspilstvo/news-u-kievi-obshuki-v-universiteti-poplavskogo-studentiv-ne-puskayut-do-budivli-07-05-2026.html> (дата звернення: 07.05.2026).

У Києві 7 травня правоохоронці проводять обшуки у приміщеннях Київського національного університету культури і мистецтв, відомого як університет Поплавського.

218. Чередник І. Як у Харкові з'явився найстаріший ботанічний сад України. Думка. 2026. 4 червня. URL: <https://dumka.media/ukr/suspilstvo/1780315556-yak-u-harkovi-z-yavivsyayaystarishiy-botanichniy-sad-ukrayini> (дата звернення: 05.06.2026).

Про історію створення та сьогодення ботанічного саду Каразінського університету.

219. Шот М. Від курсової до справжньої прем'єри: студенти ТНПУ підкорили глядачів у Тернополі виставою «ТОБЕЖ». TeNews. 2026. 8 червня. URL: <https://tenews.org.ua/post/show/vid-kursovoyi-do-spravzhnoyi-premyeryi-studenty-tnpu-pidkoryly-hlyadachiv-u-ternopoli-vystavoyu-tobezh/> (дата звернення: 09.06.2026).

Третьокурсники факультету мистецтв (кафедра театрального мистецтва) ТНПУ ім. В. Гнатюка підготували комедію за п'єсою «Тобеж» відомого сербського автора-класика, драматурга Браніслава Нушича.

220. Як перевестися в інший університет посеред семестру. Громадське радіо. 2026. 27 лютого. URL:

<https://hromadske.radio/news/2026/02/27/yak-perevestysia-v-inshyy-universytet-posered-semestru> (дата звернення: 02.03.2026).

Проректор із навчально-методичної роботи **Університету Короля Данила** Ярослав Штанько розповідає про можливість у розпал навчального року стати студентом іншого вишу та що для цього потрібно.

221. Як приватні виші змінюють вищу освіту: досвід УКД. Громадське радіо. 2026. 7 травня. URL: <https://hromadske.radio/news/2026/05/07/yak-pryvatni-vyshy-zminiuiut-vyshchu-osvitu-dosvid-ukd> (дата звернення: 07.05.2026).

Університет Короля Данила з'явився на мапі українських вишів у 1997 році. Стартував із невеликого інституту із 300 студентами, а нині це інноваційне освітнє середовище, у якому навчають, створюють можливості та сприяють працевлаштуванню студентів.

222. By inesa. Пам'ять про Чорнобиль об'єднала покоління в Запорізькій політехніці. МИГ. 2026. 27 квітня. URL: https://mig.com.ua/pam-iat-pro-chornobyl-ob-iednala-pokolinnia-v-zaporizkij-politekhniitsi/?utm_source=rss&utm_medium=rss&utm_campaign=pam-iat-pro-chornobyl-ob-iednala-pokolinnia-v-zaporizkij-politekhniitsi (дата звернення: 27.04.2026).

Наукова бібліотека спільно із гуманітарним факультетом та ВСП «Запорізький гуманітарний фаховий коледж» НУ «Запорізька політехніка» поєднала спогади й реальність під час тематичного заходу «Чорнобиль-40: пам'ять, що об'єднує покоління».

223. KSE відзначає 30 років від заснування в 1996. Детектор медіа. 2026. 13 лютого. URL: <https://detector.media/infospace/article/247676/2026-02-13-kse-vidznachaie-30-rokiv-vid-zasnuvannya-v-1996/> (дата звернення: 18.02.2026).

У 2026 році Київська школа економіки (KSE) відзначає 30 років з моменту заснування закладу. У 2025-2026 році у KSE University навчається 1 700 студентів на різних рівнях підготовки і 5 факультетах.

224. KSE зібрала \$40 млн на кампус у Києві та відкриває студентський колівінг. Комерсант український. 2026. 7 травня. URL: <https://komersant.ua/kse-zibrala-40-mln-na-kampus-u-kyievi-ta-vidkryvaie-studentskyy-kolivinh/> (дата звернення: 07.05.2026).

Київська школа економіки завершила збір 40 млн доларів на створення нового кампусу в Києві. Частину коштів спрямують на запуск першого в Україні власного студентського колівінгу за новою моделлю: простір матиме понад 100 місць для проживання та 858 кв. м навчальних аудиторій у окремій будівлі на Оболонській набережній.

225. KSE University запустив у Варшаві кампанію про повернення української молоді додому. Комерсант український. 2026. 21 травня. URL: <https://komersant.ua/kse-university-zapustyv-u-varshavi-kampaniiu-pro-povernennia-ukrainskoi-molodi-dodomu/> (дата звернення: 22.05.2026).

KSE Університет надає для повернення можливості через грантову програму Come Back Home: повне покриття навчання, стипендію, медичне страхування, психологічну підтримку і менторство протягом усього навчання, а після першого курсу — доступ до стажувань і кар'єрних можливостей.

РЕЛОКОВАНІ УНІВЕРСИТЕТИ

226. Бикова К. У Кривому Розі відкривають медичний університет: які спеціальності можна здобути. Перший Криворізький. 2026. 18 травня. URL: <https://1kr.ua/ua/news-111658.html> (дата звернення: 19.05.2026).

У Кривому Розі планують відкрити Донецький національний медичний університет. Навчання відбуватиметься за медичними, стоматологічними та фармацевтичними спеціальностями.

227. Василенко О. 70 років розвитку і два переїзди: як Луганський медуніверситет відновив роботу у Рівному. Газета «ОГО». 2026. 7 травня. URL: <https://ogo.ua/70-rokiv-rozvytku-i-dva-pereyizdy-yak-luganskyj-meduniversytet-vidnovyv-robotu-u-rivnomu/> (дата звернення: 07.05.2026).

У медичній освіті є заклади, що нагадують організм із сильною імунною системою – здатні вистояти навіть після найтяжчих ударів. Саме таким став Луганський державний медичний університет, що цього року відзначив 70-річчя. Університет у Рівному функціонує як повноцінний освітній і науковий комплекс.

228. Григор'єва Л. Від Херсона до Вільнюса: ХНТУ розширює освітні та культурні зв'язки з європейськими партнерами. Український Південь. 2026. 27 червня. URL: <https://pivdenukraine.com.ua/2026/06/27/vid-xersona-do-vilnyusa-xntu-rozshiryuye-osvitni-ta-kulturni-zvyazki-z-yevropejskimi-partnerami/> (дата звернення: 29.06.2026).

Під час робочого візиту до Литви делегація ХНТУ провела низку важливих зустрічей із керівництвом Вільнюського технічного університету VILNIUS TECH, представниками мистецької спільноти Європи та міжнародних освітніх організацій.

229. Два переїзди та тисячі випускників: Луганський державний медичний університет відзначив ювілей у Рівному. Український Дощ. 2026. 11 травня. URL: https://ukrrain.com/dva_pereizdi_ta_tisyachi_vipusknikiv-luganskij_derzhavnij_medichnij_universitet_vidznachiv_yuvilej_u_rivnomu.html (дата звернення: 11.05.2026).

70 років медичної освіти та дві вимушені релокації через війну. Луганський державний медичний університет відзначив ювілей у Рівному, де працює із 2022 року.

230. «Єдиний виш, який готує льотчиків»: триває набір кандидатів в «український Top Gun». АрміяINFORM. 2026. 19 травня. URL: <https://armyinform.com.ua/2026/05/19/yedynyj-vysh-yakyj-gotuye-lotchykiv-tryvaye-nabir-kandydativ-v-ukrayinskyj-top-gun/> (дата звернення: 20.05.2026).

Про переваги релокованого Харківського національного університету Повітряних Сил.

231. Коваленко Д. Основну базу Донецького медуніверситету планують перенести до Кривого Рогу: що зміниться для Кропивницького. Доступ. Медіа. 2026. 10 червня. URL: <https://dostyp.com.ua/novini/osnovnu-bazu-doneckogo-meduniversitetu-planuyut-perenesti-do-krivogo-rogu-sho-zminitsya-dlya-kropivnickogo/> (дата звернення: 11.06.2026).

Донецький національний медичний університет планує відкрити нову навчальну базу у Кривому Розі та перенести туди юридичну адресу. Водночас у закладі запевняють, що не збираються згортати роботу в Кропивницькому, де Донецький національний медичний університет працює з 2016 року.

232. «Літопис незламності»: науковці ХДУ оприлюднили документи про цивільний спротив у Херсоні. Район.in.ua. 2026. 9 березня. URL: <https://osvita.rayon.in.ua/news/1056653-litopis-nezlamnosti-naukovci-xdu-opriliudnili-dokumenty-pro-civilnij-sprotiv-u-xersoni> (дата звернення: 09.03.2026).

Про результати досліджень та наукового осмислення науковцями Херсонського державного університету з документування свідчень учасників спротиву навесні 2022 року у місті.

233. Луганська Ю. Луганський медуніверситет — в рейтингу «Топ 25 університетів України - 2026». Трибун. 2026. 3 травня. URL: <https://tribun.com.ua/uk/126738-luganskij-meduniversitet-v-rejtingu-top-25-universitetiv-ukraini-2026> (дата звернення: 04.05.2026).

За результатами онлайн-рейтинг Фокусу, Луганський державний медичний університет, релокований під час російсько-української війни двічі: у 2014 році — до м. Рубіжне Луганської області, а з 2022 року — до м. Рівне, зайняв 7 місце в рейтингу «Топ 25 університетів України – 2026».

234. На Кіровоградщині провели форум «Актуальні аспекти реалізації державної ветеранської політики». ЗЛАТОПІЛЬ. 2026. 6 травня. URL: <https://zlatopil.com/all-news/na-kirovogradshhyni-provely-forum-aktualni-aspekty-realizatsiyi-derzhavnoyi-veteranskoyi-polityky> (дата звернення: 07.05.2026).

У Кропивницькому на базі Донецького державного університету внутрішніх справ відбувся ветеранський форум «Актуальні аспекти реалізації державної ветеранської політики», що об'єднав ветеранів, членів їхніх родин, експертів, представників органів влади та місцевого самоврядування, фахівців із супроводу ветеранів війни та демобілізованих осіб, громадськості з метою відкритого діалогу, обміну досвідом та практичними напрацюваннями в галузі ветеранської політики.

235. На Черкащині працює релокований Донецький медуніверситет. ДЗВІН. 2026. 3 травня. URL: <https://dzvin.media/news/na-cherkashhyni-praczyuye-relokovanyj-doneckyj-meduniversytet/> (дата звернення: 05.05.2026).

В центральній міській лікарні Умані прийом пацієнтів проводять науковці кафедри хірургічних дисциплін Донецького національного медичного університету, релокованого у 2014 році на Черкащину.

236. Пам'ять про незламних: до ХДУ передали фотохроніку та збірник спогадів про життя Херсона під час війни. Український Південь. 2026. 26 березня. URL: <https://pivdenukraine.com.ua/2026/03/26/pamyat-pro-nezlamnix-doxdu-peredali-fotoxroniku-ta-zbirnik-spagadiv-pro-zhittya-xersona-pid-chas-vijni/> (дата звернення: 31.03.2026).

Василь Загороднюк – доцент кафедри української та слов'янської філології та журналістики Херсонського державного університету, голова Херсонської обласної організації Національної спілки письменників України передав університетові збірник спогадів і фотохроніку «Херсонці у 2022-2025 роках».

237. Підтримка релокованих закладів освіти: МОН підписало Меморандум про співпрацю з Мінрозвитку, Донецькою та Закарпатською ОВА. Міністерство освіти і науки України. 2026. URL: <https://mon.gov.ua/news/pidtrymka-relokovanykh-zakladiv-osvity-mon-pidpysalo-memorandum-pro-spivpratsiu-z-minrozvytku-donetskoiu-ta-zakarpatskoiu-ova> (дата звернення: 24.04.2026).

Меморандум передбачає підтримку релокації закладів освіти з території Донецької області, допомогу з розміщенням навчальних корпусів, навчально-виробничих майстерень і гуртожитків, а також зміцнення матеріально-технічної бази.

238. Понад 70 науковців обговорили інновації у будівництві на міжнародній конференції в ХДАЕУ. Український Південь. 2026. 31 травня. URL: <https://pivdenukraine.com.ua/2026/05/31/ponad-70-naukovciv-obgovorili-innovaci%01%97-u-budivnictvi-na-mizhnarodnij-konferenci%01%97-v-xdae/> (дата звернення: 01.06.2026).

На базі Херсонського державного аграрно-економічного університету відбулася VII Міжнародна науково-технічна конференція «Інтелектуальні

конструкції та інноваційні будівельні матеріали», під час якої розглядалися питання розвитку прогресивних технологій, нових конструктивних рішень, а також питання обстеження, захисту, підсилення та відновлення будівельно-архітектурного комплексу України в умовах збройної агресії.

239. Представники ХДУ презентують дослідження на міжнародному саміті у Кракові. Український Південь. 2026. 20 травня. URL: <https://pivdenukraine.com.ua/2026/05/20/predstavniki-xdu-prezentuyut-doslidzhennya-na-mizhnarodnomu-samiti-u-krakovi/> (дата звернення: 21.05.2026).

Команда Херсонського державного університету бере участь у міжнародному Тематичному саміті з фізичних наук, інженерії, соціальних наук, гуманітаристики та енергетики, що проходить у межах проєкту RIFF – Research Infrastructures for the Future of Ukraine («Дослідницькі інфраструктури для майбутнього України») Національного центру синхротронного випромінювання SOLARIS Ягеллонського університету (Краків, Польща).

240. Регіональна зустріч рад молодих учених: Херсонська область. Український Південь. 2026. 21 січня. URL: <https://pivdenukraine.com.ua/2026/01/21/predstavniki-xdu-vzyali-uchast-u-regionalnij-radi-molodix-uchenix-xersonshhini/> (дата звернення: 22.01.2026).

Представники Херсонського державного університету взяли участь у регіональній зустрічі рад молодих учених Херсонської області. Під час заходу йшлося про підтримку молодих учених на обласному рівні, участь представників Херсонщини у всеукраїнських ініціативах Ради молодих учених при МОН, динаміку захисту дисертацій та індивідуальні наукові здобутки за минулий рік.

241. Стало відомо, які вищі навчальні заклади Донеччини та Луганщини приймають на підготовче відділення. Антикризисний медіа-центр. 2026. 26 січня. URL: <https://acmc.ua/stalo-vidomo-yaki-vyshchi-navchalni-zaklady-donechchyny-ta-luganshchyny-prijmayut-na-pidgotovche-viddilennya/> (дата звернення: 29.01.2026).

В Україні триває «зимовий вступ» на нульовий курс. Чотири вищі з Донеччини та Луганщини приймають вступників на підготовче відділення «Відкритий шлях до вищої освіти».

242. У Вінниці з нагоди річниці створення Харківського національного університету Повітряних Сил відкрили виставку. Plikenews. 2026. 11 травня. URL: <https://ilikenews.com/news/suspilstvo/rehiony/novyny-vinnychchyny/u-vinnytsi-z-nahody-richnytsi-stvorenniya-kharkivskoho> (дата звернення: 12.05.2026).

У Вінниці з нагоди 22-річчя Харківського національного університету Повітряних Сил імені Івана Кожедуба відбулося відкриття фотовиставки «ХНУПС – твій шлях до перемог і Перемоги», що візуалізує історію становлення й розвитку одного із провідних військових навчальних закладів України.

243. У Луцьку відбувся концерт для поранених військових «Вібрації відновлення. Оркестр для реабілітації». Волинська служба новин. 2026. 31 травня. URL: <https://vsn.ua/news/vibratsiyi-vidnovlennya-83231> (дата звернення: 01.06.2026).

Харківський національний університет мистецтв імені Івана Котляревського виступив одним із організаторів мистецько-терапевтичного заходу.

244. У ХДУ відбулася конференція з питань розвитку хореографічного мистецтва. Український Південь. 2026. 23 травня. URL: <https://pivdenukraine.com.ua/2026/05/23/u-xdu-vidbulasya-konferenciya-z-pitan-rozvitku-xoreografichnogo-mistectva/> (дата звернення: 25.05.2026).

У Херсонському державному університеті відбулася Всеукраїнська науково-практична конференція «Проблеми та перспективи розвитку хореографічного мистецтва» з міжнародною участю.

245. У ХДУ відкрили виставку студентів «Івано-Франківськ очима херсонців». Український Південь. 2026. 7 травня. URL: <https://pivdenukraine.com.ua/2026/05/07/u-xdu-vidkrili-vistavku-studentiv-ivano-frankivsk-ochima-xersonciv-foto/> (дата звернення: 08.05.2026).

На базі івано-франківського офісу Херсонського державного університету відбулася виставка 30 творчих робіт студентів кафедри культури та мистецтв «Івано-Франківськ очима херсонців».

246. ХДАЕУ провів День відкритих дверей у Кропивницькому. Український Південь. 2026. 4 травня. URL: <https://pivdenukraine.com.ua/2026/05/04/xdau-proviv-den-vidkritix-dverej-u-kropivnickomu-foto-2/> (дата звернення: 05.05.2026).

День відкритих дверей відбувся у Херсонському державному аграрно-економічному університеті (ХДАЕУ), релокованому до Кропивницького.

247. Ярчук Я. Три роки після руйнування Каховської ГЕС: науковці розповіли про наслідки для Херсонщини. Гривна. 2026. 4 червня. URL: <https://grivna.ua/publikatsii/try-roky-pislya-rujnuvannya-kahovskoyi-ges-naukovci-ocinyly-naslidky-dlya-hersonshhyny> (дата звернення: 05.06.2026).

У Херсонському державному університеті відбулася міжнародна науково-практична конференція «Катастрофа Каховського водосховища: перспектива майбутнього».

УНІВЕРСИТЕТСЬКІ ЗДОБУТКИ ТА ПЕРЕМОГИ

248. Аспірантка ТНПУ отримала стипендію Кабінету Міністрів. МІСТО. 2026. 6 травня. URL: <https://gazeta-misto.te.ua/aspirantka-tnpu-otrymala-stypendiyu-kabinetu-ministriv/> (дата звернення: 06.05.2026).

Аспірантка Тернопільського національного педагогічного університету імені Володимира Гнатюка стала лауреаткою престижної державної нагороди. Відповідно до розпорядження Кабінету Міністрів України № 372-р від 22 квітня 2026 року, Юлії Генсерук призначено академічну стипендію КМУ на 2026/27 навчальний рік.

249. Василевська Є. Два виші Херсонщини стали переможцями конкурсу проєктів у межах Українсько-Польських обмінів молоддю на 2026 рік. МОСТ. 2026. 30 травня. URL: <https://most.ks.ua/news/url/dva-vishi-hersonschini-stali-peremozhtsiami-konkursu-proektiv-u-mezhah-ukrajinsko-polskih-obminiv-moloddju-na-2026-rik/> (дата звернення: 01.06.2026).

Два заклади вищої освіти Херсонщини стали переможцями конкурсу проєктів у межах Українсько-Польських обмінів молоддю на 2026 рік та отримають фінансування на реалізацію своїх ініціатив.

250. Ващук І. Студентка Острозької академії виборола золото Кубка України з карате. Новини Рівного. 2026. 10 червня. URL: <https://ogo.ua/studentka-ostrozkoji-akademiyi-vyborola-zoloto-kubka-ukrayiny-z-karate/> (дата звернення: 11.06.2026).

Студентка першого курсу спеціальності «Право» Національного університету «Острозька академія» Поліна Труш посіла перше місце серед жінок вікової категорії 18+ на Кубку України з кіокушинкайкан карате.

251. Викладач із Житомира Леонід Закалюжний представив книжку, що стала «Дебютом року» в Україні. Zhytomyr.city. 2026. 2 лютого. URL: <https://www.zhytomyr.city/vykladach-iz-zhytomyra-leonid-zakalyuzhnyj-predstavyyv-knyzhku-shho-stala-debyutom-roku-v-ukrayini/> (дата звернення: 06.02.2026).

Викладач Житомирського університету імені Івана Франка, військовослужбовець 110-ї окремої механізованої бригади Леонід Закалюжний представив свою дебютну книжку для дітей та підлітків — «Острів Циклопа», що здобула перемогу в номінації «Дебют року» престижної літературної премії «БараБука».

252. Від практики до науки: студентів ХДАЕУ відзначили на міжнародному рівні. Український Південь. 2026. 27 квітня. URL: <https://pivdenukraine.com.ua/2026/04/27/vid-praktiki-do-nauki-studentiv-xdaeuv-vidznachili-na-mizhnarodnomu-rivni/> (дата звернення: 27.04.2026).

Студенти Херсонського державного аграрно-економічного університету вибороли призове місце у фіналі Міжнародного конкурсу студентських наукових робіт «Black Sea Science – 2026», що об'єднав 455 наукових робіт із 26 країн світу.

253. Гуфельд. К. Студентки ВДПУ імені Михайла Коцюбинського підкорили всеукраїнський фінал із черліденгу в Києві. Вінниця Преспоінт. 2026. 5 червня. URL: <https://presspoint.in.ua/2026/06/05/studentky-vdpu-imeni-mykhayla-kotsiubynskoho-pidkoryly-vseukrainskyy-final-iz-cherlidenhu-v-kyievi/> (дата звернення: 05.06.2026).

Команда Вінницького державного педагогічного університету імені Михайла Коцюбинського вийшла у фінал проєкту «Пліч-о-пліч. Всеукраїнські студентські ліги» з черліденгу.

254. Зубенко М. Полтавська політехніка отримала подяку МОН за підтримку молодих вчених. Poltava Today. 2026. 25 травня. URL: <https://poltava.today/poltavska-politehnika-otrymala-podyaku-mon/> (дата звернення: 26.05.2026).

Полтавська політехніка увійшла до числа провідних закладів вищої освіти за показником частки молодих учених серед дослідників.

255. Катаєва М. На конкурсі молодих акторів імені Івана Франка перемогу здобули студентки київських вишів. Вечірній Київ. 2026. 14 травня. URL: <https://vechirniy.kyiv.ua/news/127151/> (дата звернення: 15.05.2026).

Переможницями Конкурсу молодих акторів імені Івана Франка у категорії «Юніори» стали студентки київських мистецьких вишів:

- Юлія Яськова - студентка Київського національного університету театру, кіно і телебачення імені Івана Карпенка-Карого (І премія);
- Анастасія Заморока, студентка Київського національного університету культури і мистецтв (II премія).

256. Ковальчук А. Студенти дніпровських вишів – серед кращих молодих науковців країни. Вісті Придніпров'я. 2026. 11 травня. URL: <https://vesti.dp.ua/studenty-dniprovskyh-vyshiv-sered-krashhyh-molodyh-naukovtsiv-krayiny/> (дата звернення: 12.05.2026).

Одразу п'ятеро студентів дніпровських закладів вищої освіти отримали відзнаки Національної академії наук України за кращі наукові роботи.

257. Коляда А. Всеукраїнський конкурс студентських наукових робіт з фінансів у ЗУНУ: які дослідження презентували молоді науковці. Наш ДЕНЬ. 2026. 14 травня. URL: <https://nday.te.ua/vseukrainskyy-konkurs-studentskykh-naukovykh-robit-z-finansiv-u-zunu-iaki-doslidzhennia-prezentuvaly-molodi-naukovtsi/> (дата звернення: 15.05.2026).

У Західноукраїнському національному університеті відбулася підсумкова науково-практична конференція II етапу Всеукраїнського конкурсу студентських наукових робіт з фінансів, на який подано 108 студентських наукових робіт, які підготували 120 студентів із 44 закладів вищої освіти України.

258. Коляда А. Науковці ЗУНУ підготували новий підручник з міжнародної економіки. Наш ДЕНЬ. 2026. 4 травня. URL: <https://nday.te.ua/naukovtsi-zunu-pidhotuvaly-novyy-pidruchnyk-z-mizhnarodnoi-ekonomiky/> (дата звернення: 05.05.2026).

Підручник «Міжнародна економіка» розроблено відповідно до освітньої програми «Міжнародна економіка» для бакалаврів з галузі знань С «Соціальні науки, журналістика, інформація та міжнародні відносини» спеціальності С1 «Економіка та міжнародні економічні відносини» (за спеціалізаціями) спеціалізацією С1.01 «Економіка».

259. Команда харківських студентів посіла перше місце у світі на міжнародному змаганні з програмування. Міністерство освіти і науки України. 2026. 23 квітня. URL: <https://mon.gov.ua/news/komanda-kharkivskykh-studentiv-posila-pershe-mistse-u-sviti-na-mizhnarodnomu-zmahanni-z-prohramuvannia> (дата звернення: 24.04.2026).

Команда харківських студентів посіла перше місце у світі на міжнародному змаганні з програмування з екстремального IEEE Xtreme 19.0 - одному із наймасштабніших студентських IT-чемпіонатів у світі.

260. Костюк Д. Студенти Миколаївського НАУ перемогли у всеукраїнському конкурсі наукових робіт. Район.in.ua. 2026. 15 травня. 2026 URL: <https://osvita.rayon.in.ua/news/1072427-studenti-mikolayivskogo-nau-peremogli-u-vseukrayinskomu-konkursi-naukovix-robit> (дата звернення: 15.05.2026).

Магістранти факультету агротехнологій Миколаївського національного аграрного університету Анастасія Кучер та Андрій Камінський здобули дипломи І ступеня Всеукраїнського студентського конкурсу наукових робіт «Збереження родючості ґрунтів».

261. Кричун Д. Ректор харківського університету ім. Бекетова отримав державне звання. Думка. 2026. 22 січня. URL: <https://dumka.media/ukr/suspilstvo/1769081897-rektor-harkivskogo-universitetu-im-beketova-otrimav-derzhavne-zvannya> (дата звернення: 22.01.2026).

Ректор ХНУМГ імені Бекетова Ігор Білецький за значні заслуги у зміцненні української державності, особистий внесок у розвиток наукової та освітньої сфер, а також сумлінне виконання професійного обов'язку в умовах захисту суверенітету й територіальної цілісності України удостоєний звання «Заслужений діяч науки і техніки України».

262. Мартинюк І. Студент Полтавської політехніки став чемпіоном Європи з пара армреслінгу. Poltava today. 2026. 19 травня. URL: <https://poltava.today/student-poltavskoyi-politehniky-stav-chempionom/> (дата звернення: 20.05.2026).

Студент Національного університету «Полтавська політехніка імені Юрія Кондратюка» Сергій Варич здобув титул чемпіона Європи з параармреслінгу, виборовши золоту та бронзову медалі у складі національної збірної України на XXXVIII Чемпіонаті Європи в Будапешті (Угорщина).

263. Мартинюк. І. Студентки Полтавської політехніки отримали орден княгині Ольги III ступеня. Poltava Today. 2026. 27 травня. URL: <https://poltava.today/studentky-poltavskoyi-politehniky-otrymaly-orden/> (дата звернення: 28.05.2026).

Студентки Національного університету «Полтавська політехніка імені Юрія Кондратюка» Інеса Причина та Катерина Бардиш удостоєні орденів княгині Ольги III ступеня за високі спортивні досягнення на XXV літніх Дефлімпійських іграх у Токіо та вагомий внесок у піднесення міжнародного авторитету України.

264. Науковий успіх ХДАЕУ: студенти серед переможців всеукраїнських інтелектуальних змагань. Український Південь. 2026. 29 червня. URL: <https://pivdenukraine.com.ua/2026/06/29/naukovij-uspix-xdae-studenti-sered-peremozhciv-vseukra%97nskix-intelektualnix-zmagan/> (дата звернення: 30.06.2026).

Студенти Херсонського державного аграрно-економічного університету продовжують демонструвати високий рівень знань, наукової підготовки та дослідницьких навичок. Представники спеціальності «Публічне управління та адміністрування» вибороли одразу два призові місця на Всеукраїнських студентських інтелектуальних змаганнях у галузі знань «Бізнес, адміністрування та право».

265. Першокурсниця медичного факультету ІФНМУ стала найсильнішою на чемпіонаті області з пауерліфтингу. Голос-інфо. 2026. 21 січня. URL: <https://www.golosinfo.com.ua/pershokursnyczya-medychnogo-fakultetu-ifnmu-stala-najsylnishoyu-na-chempionati-oblasti-z-pauerliftyngu/> (дата звернення: 22.01.2026).

Студентка 1 курсу медичного факультету Івано-Франківського національного медичного університету Говтова Віра виборола I місце на Чемпіонаті Івано-Франківської області з класичного жиму лежачи серед чоловіків та жінок, юніорів та юніорок, юнаків та дівчат пам'яті П. І. Федоровича.

266. Проєкт ХДУ переміг у конкурсі українсько-польських обмінів молоддю 2026 року. Український Південь. 2026. 5 червня. URL: <https://pivdenukraine.com.ua/2026/06/05/proyekt-xdu-peremig-u-konkursi-ukra%97nsko-polskix-obminiv-moloddyu-2026-roku/> (дата звернення: 05.06.2026).

Ініціатива Херсонського державного університету «Підвищення рівня навичок для забезпечення стійкості та розвитку: соціальні, цифрові та управлінські можливості», що реалізовуватиметься спільно з нашим багаторічним партнером – Поморським університетом у Слупську (Польща), отримала фінансову підтримку для реалізації у 2026 році.

267. Проєкт VETpartEx УДУНТ увійшов до ТОП-20 освітніх ініціатив ЄС. Освіта.UA.2026. 11 червня. URL: <https://osvita.ua/vnz/97031/> (дата звернення: 29.06.2026).

Міжнародний проєкт VETpartEx «Орієнтована на майбутнє професійна освіта для будівельного сектору України в партнерстві задля досконалості», що реалізується за участю ННІ «Придніпровська державна академія будівництва та архітектури» Українського державного університету науки і технологій

(УДУНТ), увійшов до ТОП-20 найважливіших освітніх проєктів програми Erasmus+.

268. Прокопчук І. Карпатський національний університет і Києво-Могилянська академія співпрацюватимуть у проєкті підтримки ветеранів. VERSII.IF.UA. 2026. 4 червня. URL: <https://versii.if.ua/novunu/karpatskyj-nacjonalnyj-universytet-i-kyievo-mogylyanska-akademiya-spiivpraczuivatymut-u-proyekti-pidtrymky-veteraniv/> (дата звернення: 05.06.2026).

Ректорка Карпатського національного університету імені Василя Стефаника Валентина Якубів підписала договір про співпрацю із Національним університетом «Києво-Могилянська академія» у межах реалізації проєкту «Трансформаційний досвід освіти для повернення ветеранів російсько-української війни».

269. Северина І. Інновації для промисловості: як розробки студентів «Метінвест Політехніки» підкорюють міжнародний рівень. ZPRZ.CITY. 2026. 22 травня. URL: https://zprz.city/news/view/innovatsii-dlya-promislovosti-yak-rozrobki-studentiv-metinvest-politehniki-pidkoryuyut-mizhnarodnij-riven?utm_source=ukr.net&utm_medium=referral&utm_campaign=rss (дата звернення: 22.05.2026).

Студенти Метінвест Політехніки отримали міжнародне визнання за свої інженерні розробки і стали призерами престижного Міжнародного конкурсу студентських наукових робіт «Black Sea Science».

270. Скиба О. Викладачка Полтавського педуніверситету серед переможців VI радіофестивалю у США. Poltava Today. 2026. 7 червня. URL: <https://poltava.today/vykladachka-poltavskogo-peduniversytetu-sered-peremozhtsiv/> (дата звернення: 09.06.2026).

Викладачка Полтавського національного педагогічного університету імені В. Г. Короленка, заслужена діячка естрадного мистецтва України, доктор філософії Тетяна Шершова вдруге поспіль отримала високі відзнаки на Міжконтинентальному радіофестивалі української пісні «Співай рідною», що проходив у Сполучених Штатах Америки.

271. Скиба О. Студент Полтавської політехніки став чемпіоном Європи з армреслінгу. Poltava Today. 2026. 29 травня. URL: <https://poltava.today/student-poltavskoyi-politehniky-stav-chempionom-2/> (дата звернення: 01.06.2026).

Студент факультету фізичної культури та спорту Національного університету «Полтавська політехніка імені Юрія Кондратюка» Станіслав Єфименко здобув титул чемпіона Європи з армреслінгу.

272. Студенти отримали відзнаки за проєкти безпекового договору для України. Закон і Бізнес. 2026. 24 квітня. URL: <https://zib.com.ua/ua/172209-studenti-otrimali-vidznaki-za-proekti-bezpekovogo-dogovoru-d.html> (дата звернення: 24.04.2026).

У Національній асоціації адвокатів України відбулася церемонія нагородження переможців Всеукраїнського конкурсу студентських правотворчих ініціатив «Нова Україна: безпековий договір очима молодих

правників», спрямованого на підготовку студентських проєктів міжнародно-правового договору для України після завершення війни.

273. Студенти провідних вишів Житомира вибороли престижні стипендії Кабміну. Житомир-Онлайн. 2026. 25 травня. URL: <https://zhitomir-online.com/2026/05/25/studenty-providnykh-vyshiv-zhytomyra-vyboroly-prestyzhni-stypendii-kabminu.html> (дата звернення: 26.05.2026).

Троє талановитих вихованців житомирських закладів вищої освіти (ЗВО) офіційно стали стипендіатами Кабінету Міністрів України на другий семестр 2025/2026 навчального року.

274. Студентка ВНТУ виборола «срібло» на міжнародному турнірі з художньої гімнастики у Франції. Вінниця Преспоінт. 2026. 9 травня. URL: <https://presspoint.in.ua/2026/05/09/studentka-vntu-vyborola-sriblo-na-mizhnarodnomu-turniri-z-khudozhnoi-himnastyky-u-frantsii/> (дата звернення: 11.05.2026).

Студентка факультету інтелектуальних інформаційних технологій та комп'ютерної інженерії Вінницького національного технічного університету, майстер спорту України Марія Снядовська стала срібною призеркою престижного міжнародного турніру з художньої гімнастики «Very Nice Cup».

275. Студентка з Кропивницького стала лауреаткою Президентської стипендії. Central Ukrainian Bureau of New. 2026. 20 травня. URL: <https://cbn.com.ua/news/studentka-z-kropyvnytskoho-stala-laureatkoii-prezydentskoi-stypendii> (дата звернення: 21.05.2026).

Студентка четвертого курсу Кропивницького музичного фахового коледжу Анастасія Кодема отримуватиме Президентську стипендію для молодих митців.

276. Студентка ІФНТУНГ стала фіналісткою всеукраїнського конкурсу наукових робіт. Інформатор Івано-Франківська. 2026. 11 червня. URL: <https://if.informator.ua/2026/06/11/studentka-ifntung-stala-finalistkoyu-vseukrayinskogo-konkursu-naukovyh-robit/> (дата звернення: 11.06.2026).

Студентка Івано-Франківського національного технічного університету нафти і газу Марія Темченко увійшла до числа фіналісток Всеукраїнського конкурсу наукових робіт «Інтелект молоді. Рациональне природокористування та новітні енергоефективні технології».

277. Сумський виш отримав одразу п'ять відзнак МОН. Ваш шанс. 2026. 24 травня. URL: <https://www.shans.com.ua/?m=inews&nid=94741> (дата звернення: 25.05.2026).

Почесні відзнаки були вручені під час Національного форуму Research project manager: від гранту до впливу» за результатами діяльності університету у 2025 році.

278. Сумські викладачі - серед кращих бадмінтоністок країни. Ваш шанс. 2026. 11 червня. URL: <https://www.shans.com.ua/?m=inews&nid=95114> (дата звернення: 11.06.2026).

Викладачки Сумського державного університету успішно виступили на Чемпіонаті України з бадмінтону серед ветеранів.

279. Ткач Г. Курсанти ДСНС вибороли бронзу Кубка України з технологічного спорту. INKORR. 2026. 23 травня. URL: <https://inkorr.com/kursanti-dsns-viboroli-bronzu-kubka-ukraini-z-tehnologichnogo-sportu-326196> (дата звернення: 25.05.2026).

Курсанти Львівського державного університету безпеки життєдіяльності (ЛДУ БЖД) здобули III місце у Кубку України з технологічного спорту 2026, що проходив на Київщині.

280. У Дубаї український науковець Борис Карпінський здобув «золото» IV Чемпіонату світу з науки, освіти, технологій та мистецтва. WestNews. 2026. 26 травня. URL: <https://westnews.info/news/U-Dubayi-ukrayinskij-naukovec-Boris-Karpinskij-zdobuv-zoloto-IV-CHempionatu-svitu-z-nauki-osviti-texnologij-ta-mistectva.html> (дата звернення: 27.05.2026).

Науковий доробок доктора економічних наук, професора кафедри публічного адміністрування та управління бізнесом факультету управління фінансами та бізнесу Львівського національного університету імені Івана Франка Бориса Карпінського здобув перемогу та золоту нагороду міжнародного конкурсу IV Чемпіонату світу з науки, освіти, технологій та мистецтва, у якому взяли участь понад 300 учасників із різних країн світу.

281. Чередник І. ХПІ підбив підсумки 2025 року: рекордне фінансування і сотні стартапів. Думка. 2026. 21 січня. URL: <https://dumka.media/ukr/suspilstvo/1769004376-hpi-pidbiv-pidsumki-2025-roku-rekordne-finansuvannya-sotni-startapiv-i-mizhнародne-viznannya> (дата звернення: 22.01.2026).

2025 рік став для НТУ «Харківський політехнічний інститут» роком зростання наукових досягнень і міжнародної співпраці. ЗВО отримав рекордні 110 млн грн на наукові дослідження.

282. Шмигін М. Зацифрована історія: Одеський археологічний музей та лабораторія «Archaic» здобули престижну європейську премію. Район.in.ua. 2026. 11 травня. URL: <https://history.rayon.in.ua/news/1071342-ocifrovana-istoriia-odeskii-arxeologichni-muzei-ta-laboratoriia-archaic-zdobuli-prestiznu-jevropeisku-premiu> (дата звернення: 12.05.2026).

Одеський археологічний музей відіграв особливу роль у реалізації амбітного проекту науково-дослідної лабораторії «Archaic» із цифрування української культурної спадщини, що став переможцем престижної премії House of Europe Award у номінації «Збереження культурної спадщини» за ініціативи Ukrainian Heritage Digitization and Dissemination Initiative.

283. Yakovenko A. Студентка з Дніпра Аліса Кириченко здобула бронзу на всеукраїнському конкурсі наукових робіт. Місто і річка. 2026. 25 травня. URL: <https://mistorichka.media/novyny/pislia-udaru-po-dnipru-poraneni-troie-cholovikiv-dvoie-u-vazhkomu-stani/> (дата звернення: 26.05.2026).

Студентка 3 курсу Дніпровського національного університету імені Олеся Гончара Аліса Кириченко здобула диплом III ступеня на Всеукраїнському конкурсі студентських наукових робіт «Ідеї Богдана Гаврилишина у сучасному глобальному світі».

ОСВІТНЬО-НАУКОВІ ІННОВАЦІЇ В УНІВЕРСИТЕТАХ

284. В Україні формується нова медична професія: перші протезисти-ортезисти складатимуть ЄДКІ вже цього року. The Pharma Media. 2026. 18 березня. URL: <https://thepharma.media/uk/news/41408-v-ukrayini-formujetsya-nova-medicna-profesiya-persi-protezisti-skladatimut-jedki-vze-cyogo-roku-18032026> (дата звернення: 22.03.2026).

285. В УКУ відкрили Центр цифрової гуманітаристики. RISU. 2026. 8 квітня. URL: https://risu.ua/v-uku-vidkrili-centr-cifrovoyi-gumanitaristiki_n163276 (дата звернення: 08.04.2026).

В Українському католицькому університеті 2 квітня відбулася інавгурація Центру цифрової гуманітаристики. Відкриття центру поєднали з конференцією «Artes Digitales: форум цифрової гуманітаристики». Подія об'єднала дослідників, викладачів і студентів із різних куточків України, які працюють на перетині гуманітарних наук і цифрових методів.

286. Військові виші України збільшують підготовку фахівців з дронів та кібербезпеки. Судово-юридична газета. 2026. 8 травня. URL: <https://sud.ua/uk/news/ukraine/360613-voennye-vuzy-ukrainy-rasshiryayut-podgotovku-spetsialistov-po-dronam-i-kiberbezopasnosti> (дата звернення: 11.05.2026).

У військових вишах оновлюють навчальні програми для підготовки спеціалістів, здатних забезпечувати перевагу ЗСУ на суші, у повітрі, на морі та в кіберпросторі.

287. Зубенко М. Полтавська політехніка і Нафтогаз розширюють співпрацю в інноваціях. Poltava Today. 2026. 23 травня. URL: <https://poltava.today/poltavska-politehnika-naftogaz-rozshyryuyut-spivpratsyu/> (дата звернення: 25.05.2026).

Команда Національного університету «Полтавська політехніка імені Юрія Кондратюка» взяла участь у форумі «Управління та інновації» Групи Нафтогаз, під час якого обговорювалися питання стратегічного та інвестиційного планування, модернізації бізнес-процесів, фінансового планування й бюджетуванню, а також управління ризиками.

288. Коли агробізнес формує освіту: AUK запускає бакалаврські програми для майбутніх управлінців агросектору. Громадське. 2026. 19 січня. URL: https://hromadske.ua/osvita/258101-koly-ahrobiznes-formuye-osvitu-auk-zapuskaye-bakalavrski-prohramy-dlia-maybutnikh-upravlintsiv-ahrosektoru?traffic_source=ukr.net (дата звернення: 23.01.2026).

У 2026 році American University Kyiv запускає бакалаврські програми у сфері агробізнесу. Це новий академічний напрям, побудований за американськими освітніми стандартами та у співпраці з бізнесом. Першим партнером ініціативи став агрохолдинг «Агропросперіс», який долучився як фундатор програм і зробив внесок до стипендійного фонду.

289. КНУБА та Мінрозвитку запустили пілот AI-консультанта з доступності. Fixygen.ua. 2026. 6 травня. URL: <https://www.fixygen.ua/news/20260506/knuba-ta-minrozvitku-zapustili-pilot-ai-konsultanta-z-dostupnosti.html/> (дата звернення: 07.05.2026).

У межах меморандуму Міністерства розвитку громад та територій України з Київським національним університетом будівництва і архітектури та за сприяння флагманського проєкту «Рух без бар'єрів» ініціативна команда науковців розробила пілот AI-консультанта з безбар'єрності в ChatGPT.

290. Копитко В. Від біодруку до зв'язку із серверами США: як українські виші розвивають новітні технології. РБК-Україна. 2026. 8 червня. URL: <https://www.rbc.ua/rus/news/vid-biodruku-zv-yazku-iz-serverami-ssha-k-1780934607.html> (дата звернення: 09.06.2026).

Українські виші в умовах війни перетворилися на інноваційні центри, що впроваджують технології, аналогів яким часто немає навіть у Європі.

291. Мартинюк І. Полтавська політехніка впроваджує ініціативи з адаптації ветеранів. Poltava Today. 2026. 12 травня. URL: <https://poltava.today/poltavska-politehnika-vprovadzhuye-initsiatyvy-adaptatsiyi/> (дата звернення: 12.05.2026).

Підтримка ветеранської політики в університеті спрямована на створення ефективних механізмів взаємодії з учасниками війни для їхнього повернення до мирного життя: швидкої професійної адаптації, соціальної інтеграції та забезпечення можливостей для самореалізації й подальшого розвитку.

292. Мирська Ю. У КПІ стартував набір ветеранів на магістратуру зі створення протезів. Humanitarian Media Hub. 2026. 20 квітня. URL: <https://hnh.news/30000/u-kpi-startuvav-nabir-veteraniv-na-magistraturu-zi-stvorenniya-proteziv/> (дата звернення: 23.04.2026).

У КПІ імені Ігоря Сікорського відкрили другий набір на безоплатну «Ветеранську магістратуру», де ветерани й ветеранки навчатимуться інженерії та створюватимуть протези.

293. Михайло Поплавський: «Університет у смартфоні» – цифрова революція в Університеті культури. Освіта.UA. 2026. 8 січня. URL: <https://osvita.ua/vnz/96149/> (дата звернення: 23.01.2026).

Президент Київського університету культури Михайло Поплавський презентував перший в Україні освітній застосунок «Університет у смартфоні».

Застосунок «Університет у смартфоні» є повноцінною освітньою digital-платформою, що вже доступна в Google Play та App Store.

294. МОН розпочинає підготовку до експерименту з трирічного бакалаврату. Укрінформ. 2026. 2 квітня. URL: <https://www.ukrinform.ua/rubric-society/4108156-mon-rozpocinae-pidgotovku-do-eksperimentu-z-triricnogo-bakalavratu.html> (дата звернення: 06.04.2026).

295. Науковці ВНМУ представили у Львові досвід цифровізації медичної освіти. ВІННИЧЧИНА онлайн. 2026. 4 червня. URL: <https://vinnychyna.online/naukovtsi-vnmu-predstavlyu-u-lvovi-dosvid-tsyfrovizatsii-medychnoi-osvity/> (дата звернення: 05.06.2026).

Представники Вінницького національного медичного університету ім. М. І. Пирогова взяли участь у Першій всеукраїнській конференції «Цифрова трансформація університетів», під час якої презентували досвід реалізації міжнародного проєкту Erasmus+ Digi-CHange та використання медичних симуляторів у навчальному процесі.

296. Нову освітню програму з ІТ та автоматизації презентували в ІФНТУНГ. ПІК. 2026. URL: <https://pik.net.ua/2026/04/24/novu-osvitnyu-programu-z-it-ta-avtomatyzatsiyi-prezentuvaly-v-ifntung-foto-video/> (дата звернення: 24.04.2026).

В Івано-Франківському національному технічному університеті нафти і газу (ІФНТУНГ) презентували нову освітню програму — «Програмне забезпечення веборієнтованих систем та мереж».

297. Під землею, але з лабораторіями: у Харкові відкрили перший в Україні університетський простір. 057.ua. 2026. 14 травня. URL: <https://www.057.ua/news/4105729/pid-zemleu-ale-z-laboratoriami-u-harkovi-vidkrili-persij-v-ukraini-universitetskij-prostir> (дата звернення: 15.05.2026).

На базі Харківського національного університету імені В. Н. Каразіна відкрили унікальний підземний університетський простір «ЛандауЦентр».

298. Професія, яку потребує Україна: кропивницький виш відкрив нову спеціальність «Терапія та фізична реабілітація». Гречка. 2026. 8 червня. URL: <https://gre4ka.info/suspilstvo/profesiya-yaku-potrebuye-ukrayina-kropyvnyczkyj-vysh-vidkryv-novu-speczialnist-terapiya-ta-fizychna-reabilitacziya/> (дата звернення: 08.06.2026).

У Кропивницькому Центральноукраїнський державний університет імені Володимира Винниченка відкрив нову освітньо-професійну програму «Терапія та фізична реабілітація».

299. Рудзінська В. В Україні запускають проєктну аспірантуру: як працюватиме нова модель підготовки PhD. Вчися.Медіа. 2026. 27 березня. URL: <https://vchysia.media/news/v-ukraini-zapuskaiut-proiektnu-aspiranturu-yak-pratsiuvatyme-nova-model-pidhotovky-phd> (дата звернення: 29.03.2026).

В Україні стартував експериментальний формат проєктної аспірантури — це нова модель підготовки докторів/ок філософії, де навчання поєднують із роботою над реальним дослідницьким проєктом, фінансованим державою.

300. Савенко М. «Львівобленерго» вирішило платити стипендії студентам Львівської політехніки. Українські новини. 2026. 27 лютого. URL: <https://ukranews.com/ua/news/1137075-lvivoblenergo-vyrishylo-platyty-stypendiyi-studentam-lvivskoyi-politehniky> (дата звернення: 02.03.2026).

У рамках розширення багаторічної співпраці між Національним університетом «Львівська політехніка» та ПрАТ «Львівобленерго» з'явилася ще одна важлива ініціатива – Програма стипендій. Розмір стипендії 2000 гривень на місяць.

301. Савенко М. Зеленський особисто вручив премії трьом представникам Львівської політехніки. Українські новини. 2026. 2 березня. URL: <https://ukranews.com/ua/news/1137537-zelenskyj-osobysto-vruchyv-premiyi-trom-predstavnykam-lvivskoyi-politehniky> (дата звернення: 02.03.2026).

Назарію Попадинцю, Павлу Вегері, Віталію Ващинському - науковцям Національного університету «Львівська політехніка», у межах Національного форуму талановитої молоді, вручили премії Президента України для молодих учених 2025 року, відповідно до Указу Президента України № 863/2025 від 27 листопада 2025 року.

302. «Сіменс Україна» відкрила нову лабораторію у КПІ. Україна Електро. 2026. 11 травня. URL: <https://ua-electro.com/simens-ukra%20%D1%97na-vidkrila-novu-laboratoriyu-u-kpi/> (дата звернення: 11.05.2026).

На факультеті електроніки КПІ ім. Ігоря Сікорського, у стратегічному партнерстві КПІ ім. Ігоря Сікорського, ДП «Сіменс Україна» та ПрАТ «НВО Червона Хвиля», відкрили новий навчально-науковий простір — лабораторію керування промисловими системами.

303. Стрижак І. В ІФНТУНГ відкрили сучасну лабораторію у сфері енергетики та теплотехніки. Ратуша. 2026. 27 травня. URL: <https://www.ratusha.if.ua/v-ifntunh-vidkryly-suchasnu-laboratoriiu-u-sferi-enerhetyky-ta-teplotekhniky/> (дата звернення: 27.05.2026).

В Івано-Франківському національному технічному університеті нафти і газу відкрили ARISTON FRANKIVSK LAB — одну з найсучасніших навчально-практичних лабораторій у сфері енергетики та теплотехніки в Україні.

304. У ЧНУ відкрили першу в Україні Науково-дослідну лабораторію просторової археології. ПРОЧЕРК. 2026. 10 травня. URL: <https://procherk.info/news/7-cherkassy/132853-u-chnu-vidkrili-pershu-v-ukrayini-naukovo-doslidnu-laboratoriju-prostorovoyi-arheologiyi> (дата звернення: 11.05.2026).

У межах проведення ювілейної V Всеукраїнської науково-практичної конференції «Археологічні дослідження на Черкащині останніх років: підсумки та перспективи» 7 травня відбулося урочисте відкриття Науково-дослідної лабораторії просторової археології ННІ міжнародних відносин, історії та філософії Черкаського національного університету імені Богдана Хмельницького.

305. Університет Бекетова працює над цифровим двійником Харкова. Радіо «Накипіло». 2026. 5 червня. URL: <https://radio.nakypilo.ua/universytet-beketova-praczyuye-nad-czyfrovym-dvijnykom-harkova/> (дата звернення: 05.06.2026).

Національний університет міського господарства імені Бекетова бере участь у відбудові Харкова, створенні цифрових моделей пошкоджених будівель і розробленні концепції цифрового двійника міста.

306. Ткач Г. Українські студенти здобули найвищий результат за 30 років на престижних змаганнях з міжнародного права. INKORR. 2026. 26 січня. URL: <https://inkorr.com/ukrainski-studenti-zdobuli-najvisij-rezultat-za-30-rokiv-na-prestiznih-zmagannah-z-miznarodnogo-prava-298523> (дата звернення: 29.01.2026).

Команда факультету правничих наук Національного університету «Києво-Могилянська академія» перемогла у номінації «Науково-освітня дипломатія» та отримала відзнаку Міністерства закордонних справ «Почесний амбасадор України – 2025». Вона зайняла друге місце серед 161 команди, які дісталися Міжнародного раунду у 2025 році.

307. Трансформація наукової сфери: МОН обговорило зміни з університетами Волині. Міністерство освіти і науки України. 2026. 30 березня. URL: <https://mon.gov.ua/news/transformatiia-naukovo-sfery-mon-obhovorylo-zminy-z-universytetamy-volyni> (дата звернення: 06.04.2026).

Під час регіонального форуму «Розвиток наукової екосистеми університетів: виклики та моделі», що відбувся на базі Луцького національного технічного університету, окреслено пріоритетні зміни у науковій сфері на 2023–2026 роки.

308. У КНУБА відкрили першу лабораторію робототехніки RoboLab: пілот масштабуватимуть на інші ЗВО. Міністерство освіти і науки України. 2026. 12 лютого. URL: <https://mon.gov.ua/news/u-knuba-vidkryly-pershu-laboratoriiu-robototekhniky-robolab-pilot-masshtabuvatyut-na-inshi-zvo> (дата звернення: 19.02.2026).

У Київському національному університеті будівництва та архітектури запрацювала перша в Україні лабораторія робототехніки RoboLab. Проєкт реалізується Асоціацією робототехніки та автоматизованих систем за ініціативою Міністерства цифрової трансформації України в партнерстві з Міністерством освіти і науки України.

309. Чорний А. В Івано-Франківському університеті нафти і газу з'явилась можливість навчатися за двома спеціальностями одночасно. MEGA. 2026. 22 квітня. URL: <https://mega.if.ua/v-ivano-frankivskomu-universyteti-nafty-i-gazu-zyavylas-mozhlyvist-navchatysya-za-dvoma-speczialnostyamy-odnochasno/> (дата звернення: 23.04.2026).

В Івано-Франківському національному технічному університеті нафти і газу відкривається унікальна можливість для студентів одночасно опанувати дві або три професії в межах одного навчального курсу.

МІЖНАРОДНА СПІВПРАЦЯ ЗВО

310. 15 спільних українсько-словацьких наукових проєктів отримають фінансування у 2026–2027 роках. Міністерство освіти і науки України. 2026. 29 червня. URL: <https://mon.gov.ua/news/15-spilnykh-ukrainsko-slovatskykh-naukovykh-proiektiv-otrymaiut-finansuvannia-u-20262027-rokakh> (дата звернення: 30.06.2029).

15 проєктів, що спільно реалізовуватимуть українські та словацькі наукові установи й університети, охоплюють дослідження у галузях: квантових систем, енергетики, пожежної безпеки, біотехнології, геофізики, кібербезпеки, сенсорики, електромобільності та нових матеріалів.

311. Британсько-український вчений, який воював проти Росії, прочитав лекції в Одеському університеті. Foreign Ukraine. 2026. 28 червня. URL: <https://foreignukraines.com/2026/06/28/british-ukrainian-scientist-who-fought-against-russia-gave-lectures-at-odessa-university/> (дата звернення: 29.06.2026).

312. В ОНУ Мечникова стартувала міжнародна програма запрошених професорів за участю науковця з Великої Британії. Контекст-Причорномор'я. 2026. 26 травня. URL: <https://prichernomorie.com.ua/odessa/news/education/2026-05-26/245954.php> (дата звернення: 26.05.2026).

В Одеському національному університеті імені І. І. Мечникова відбулася перша робоча зустріч у межах міжнародної програми UK–UA Visiting Professors Programme. Під час зустрічі сторони обговорили розвиток академічної співпраці, міжнародний обмін досвідом та нові можливості для української STEM-освіти.

313. В Університеті Ботсвани школярі вивчали українську культуру та історію. Укрінформ. 2026. 15 квітня. URL: <https://www.ukrinform.ua/rubric-diaspora/4112700-v-universiteti-botsvani-skolari-vivcali-ukrainsku-kulturu-ta-istoriu.html> (дата звернення: 15.04.2026).

Український центр при Університеті Ботсвани прийняв учнів зі школи Naledi Senior Secondary School та інших навчальних закладів під час освітнього візиту, присвяченого українській культурі, історії та сучасним подіям.

314. Василенко О. Право без кордонів: науковці з Рівного обговорили євроінтеграцію правової політики України. Газета «ОГО». 2026. 25 квітня. URL: <https://ogo.ua/rivnenski-yurysty-naukovczy-pryjnyaly-uchast-u-mizhnarodnij-konferencziyi-shhodo-adaptacziyi-pravovoyi-polityky-ukrayiny-do-acquis-yes/> (дата звернення: 27.04.2026).

В Ужгородському національному університеті, за сприяння Центру українсько-європейського наукового співробітництва, відбулась XVIII міжнародна науково-практична конференція «Закарпатські правові читання: адаптація правової політики України до acquis ЄС», участь у якій взяли понад 100 науковців-юристів з України, Австрії, Угорщини, Латвії, Литви, Словацької Республіки, Канади, Польщі, Чехії та Італії.

315. Василюк І. Із аудиторії — у європейські галереї: львівський студент показав у Празі виставку про війну. Твоє місто. 2026. 28 квітня. URL: <https://tvoemisto.tv/uk/news/2137-iz-audytoriyi--u-yevropeyski-halereyi-lvivskyy-student-pokazav-u-prazi-vystavku-pro-viynu> (дата звернення: 28.04.2026).

Виставку картин «Коли небо мовчить» Артура Котика, студента факультету міжнародних відносин Львівського національного університету імені Івана Франка презентували у надзвичайно красивому Тройському замку в Празі.

316. Викладачки УКД презентували результати міжнародного проєкту Erasmus+ на симпозіумі в Стамбулі. Голос-інфо. 2026. 19 травня. URL: <https://golosinfo.com.ua/vykladachky-ukd-prezentuvaly-rezultaty-mizhnarodnogo-proyektu-erasmus-na-sympoziumi-v-stambuli/> (дата звернення: 20.05.2026).

Науковиці Університету Короля Данила - завідувачка кафедри дизайну Ірина Матоліч та асистентка кафедри архітектури та будівництва Аня Терешкун взяли участь у XXIV Міжнародному симпозіумі «USOSISTANBUL – 2026», що відбувся на базі університету Yıldız Teknik Üniversitesi у Стамбулі (Туреччина).

317. Внесок в освіту: ОТП банк переказав 1 млн грн на стипендії в KSE University для студентів-переселенців. Open4Business. 2026. 19 січня. URL: <https://open4business.com.ua/vnesok-v-osvitu-otp-bank-perekazav-1-mln-grn-na-stypendiyi-v-kse-university-dlya-studentiv-pereselencziv/> (дата звернення: 23.01.2026).

АТ «ОТП БАНК» здійснив благодійний внесок у розмірі 1 млн грн на користь KSE Foundation, яка надасть стипендії на навчання талановитим студентам KSE University вже у наступному навчальному році. Підтримка буде спрямована на майбутніх економістів, аналітиків та управлінців.

318. Гузь У. Університет Анадолу в турецькому місті Ескішехір долучився до Глобальної коаліції українських студій. Рубрика. 2026. 1 лютого. URL: <https://rubryka.com/2026/02/01/universytet-anadolu-v-turetskomu-misti-eskishehir-doluchyvsya-do-globalnoyi-koalitsiyi-ukrayinskyh-studij/> (дата звернення: 06.02.2026).

Туреччина розширює участь у розвитку українських студій: Університет Анатолу став новим учасником Глобальної коаліції, підписавши меморандум про співпрацю з українською стороною.

319. До Коаліції українських студій приєдналися п'ять університетів Естонії. Укрінформ. 2026. 9 червня. URL: <https://www.ukrinform.ua/rubric-society/4132080-do-koalicii-ukrainskih-studij-priednautsa-pat-universitetiv-estonii.html> (дата звернення: 10.06.2026).

Перша леді Олена Зеленська в Таллінні разом із першою леді Естонії Сір'є Каріс і міністеркою освіти й науки Естонії Крістіною Каллас підписано меморандуми про приєднання 5 естонських закладів освіти до Глобальної коаліції українських студій.

320. Зубенко М. Науковці Полтавської політехніки виступили на ISCAP International Week у Порту. Poltava Today. 2026. 4 травня. URL: <https://poltava.today/naukovtsi-poltavskoyi-politehniky-vystupyly-iscap/> (дата звернення: 05.05.2026).

Делегація Національного університету «Полтавська політехніка імені Юрія Кондратюка» взяла активну участь у Міжнародному тижні Erasmus+ — ISCAP International Week, що відбувся на базі Instituto Superior de Contabilidade e Administração do Porto (ISCAP) — структурного підрозділу Політехнічного університету Порту (Porto Polytechnic University).

321. Ігнатенко М. У Каїрському університеті відкрили «Українську книжкову полицку». Рубрика. 2026. 31 травня. URL: <https://rubryka.com/2026/05/31/u-kayirskomu-universyteti-vidkryly-ukrayinsku-knyzhkovu-polychku/> (дата звернення: 01.06.2026).

В одному з найпрестижніших та найстаріших освітніх осередків Єгипту — Каїрському університеті — відкрили «Українську книжкову полицку», у якій у тому числі є книжки і арабською мовою.

322. КНУБА розроблятиме технології перетворення зруйнованого бетону на кондиційні будівельні матеріали. Property Times. 2026. 22 січня. URL: https://propertytimes.com.ua/novosti/knuba_rozroblyatyme_tekhnolohiyi_peretvorennya_zruynovanoho_betonu_na_kondytsiyni_budivelni_materialy (дата звернення: 22.01.2026).

Науковці Київського національного університету будівництва і архітектури долучаються до проекту Equaterra у межах програми Horizon Europe, що спрямований на повоєнне відновлення України.

323. Костюк Д. Від подвійних дипломів до кар'єри: що українська молодь вже отримує від вступу до Євросоюзу. Район.In.Ua. 2026. 20 травня. URL: <https://osvita.rayon.in.ua/topics/1073552-molod-vze-zaraz-je-aktivnim-ucasnikom-jevrointegraciyi-ukrayini-cerez-miznarodni-obmini-pidtrimku-biznesu-v-adaptaciyi-do-jevropeiskix-standartiv-i-zalucennia-do-proektiv-na-rivni-gromad> (дата звернення: 21.05.2026).

У Волинському національному університеті імені Лесі Українки у День Європи провели панельну дискусію про шлях України до членства в ЄС — і роль молоді в цьому процесі стала наскрізною темою розмови.

324. Майбутні аграрії з Київщини знайомляться з європейськими практиками у Нідерландах. Моя Київщина. 2026. 9 червня. URL: <https://mykyivregion.com.ua/news/maibutni-agrariyi-z-kiyivshhini-znaiomlyatsya-z-jevropeiskimi-praktikami-u-niderlandax> (дата звернення: 11.06.2026).

Студенти Білоцерківського національного аграрного університету розпочали навчальний візит до Нідерландів, під час якого ознайомляться із європейськими підходами до аграрної освіти, продовольчої безпеки та сталого розвитку.

325. Мартинюк І. Полтавські науковці підбили підсумки візиту до університету Лоранда Етвеша. Poltava Today. 2026. 24 квітня. URL: <https://poltava.today/poltavski-naukovtsi-pidbyly-pidsumky-vizytu/> (дата звернення: 24.04.2026).

Полтавський національний педагогічний університет імені В. Г. Короленка продовжує послідовно розвивати міжнародну співпрацю. Черговим кроком у цьому напрямі став робочий візит делегації ПНПУ до одного з провідних угорських вишів — університету імені Лоранда Етвеша (Eötvös Loránd University, ELTE) у Будапешті.

326. Науковиця ХНТУ взяла участь у міжнародній конференції з демократичної стійкості у Стокгольмі. Український Південь. 2026. 9 червня. URL: <https://pivdenukraine.com.ua/2026/06/09/naukovicya-xntu-vzyala-uchast-u-mizhnarodnij-konferenci%d1%97-z-demokratichno%d1%97-stijkosti-u-stokgolmi/> (дата звернення: 09.06.2026).

Доцентка кафедри державного управління і місцевого самоврядування ХНТУ Оксана Проніна у складі команди Херсонської міської ради взяла участь у заключній конференції Мережі демократичної стійкості (м. Стокгольм, Швеція).

327. Олена Зеленська взяла участь у приєднанні університетів США до Глобальної коаліції українських студій. Економічні новини. 2026. 21 квітня. URL: https://enovosty.com/uk/news-ukr/news_society-ukr/full/olena-zelenska-vzyala-uchast-u-priyednanni-providnix-amerikanskix-universitetiv-do-globalnoi-koalicii-ukrainskix-studij (дата звернення: 23.04.2026).

Університет Джорджа Вашингтона та Джорджтаунський університет приєдналися до Глобальної коаліції українських студій. Церемонія підписання документів відбулася у присутності першої леді України Олени Зеленської.

328. Остапець О. КПІ — майданчик Locked Shields 2026: Україна в топ-10 із 41 країни. Kyiv.News. 2026. 27 квітня. URL: <https://kyiv.news/nauka-i-osvita/kpi-locked-shields-2026-ukraine-top10/> (дата звернення: 27.04.2026).

КПІ ім. Ігоря Сікорського став одним із майданчиків Locked Shields 2026 - найбільших міжнародних кібернавчань у світі.

329. Провідні литовські університети приєдналися до Глобальної коаліції українських студій – Зеленська. Інформаційне агентство «Інтерфакс-Україна». 2026. 26 січня. URL: <https://www.ukrinform.ua/rubric-society/4084228-providni-litovski-universiteti-priednalis-a-do-globalnoi-koalicii-ukrainskih-studij-zelenska.html> (дата звернення: 29.01.2026).

Перебуваючи з візитом у Литві, перша леді України Олена Зеленська зустрілася з представниками литовських університетів: Університету Вітовта Великого, Університету Миколаса Ромеріса, Клайпедського університету, Вільнюського університету імені Гедиміна, що приєдналися до Глобальної коаліції українських студій.

330. Прокопчук І. Освітняни Івано-Франківська та США обговорили розширення академічної співпраці (відео). VERSII.IF.UA. 2026. 26 травня. URL: <https://versii.if.ua/novunu/osvityany-ivano-frankivska-ta-ssha-obgovoryly-rozshyrennya-akademichnoyi-spiivpracy-ivideo/> (дата звернення: 27.04.2026).

В Університеті Короля Данила відбувся круглий стіл, присвячений розширенню українсько-американського академічного партнерства. Учасники зустрічі обговорили, як освітні інституції України та США можуть посилити співпрацю під час війни та в період післявоєнної відбудови.

331. Професорка Оксфорду Сандра Кіфер провела відкриту лекцію у Львівському університеті. Інформаційне агентство «Інтерфакс-Україна». 2026. 16 квітня. URL: <https://interfax.com.ua/news/general/1159728.html> (дата звернення: 16.04.2026).

У Львівському національному університеті імені Івана Франка, в рамках програми Фонду президента України з підтримки освіти, науки та спорту UK–UA Visiting Professors Programme, відбулася відкрита науково-популярна лекція професорки кафедри інформатики Оксфордського університету та викладачки-кураторки Ексетерського коледжу Сандри Кіфер (Sandra Kiefer).

332. Рудзінська В. В українських університетах викладатимуть професори з Оксфорда та Кембриджа. Вчися.Медіа. 2026. 16 квітня. URL: <https://vchysia.media/news/v-ukrainskykh-universytetakh-vykladatymut-profesory-z-oksforda-ta-kembrydzha> (дата звернення: 16.04.2026).

У межах міжнародної UK–UA Visiting Professors Programme студенти/ки 10 українських університетів зможуть навчатися у професорів/ок провідних університетів Великої Британії - Кембриджа, Оксфорда, Единбурга, Лідса,

Ворика та інших університетів, що посідають високі позиції у світових рейтингах.

333. СНАУ та Королівський аграрний університет: другий випуск магістрів міжнародної програми подвійних дипломів. The Sumy Post. 2026. 27 квітня. URL: <https://sumypost.com/sumynews/osvita/snau-ta-korolivskyj-agrarnyj-universytet-drugyj-vypusk-magistriv-mizhnarodnoyi-programy-podvijnyh-dyplomiv/> (дата звернення: 27.04.2026).

У Сумському національному аграрному університеті відбулася урочиста церемонія вручення дипломів магістрам освітньої програми «Стале сільське господарство та продовольча безпека», реалізованої у співпраці з Королівським аграрним університетом (Велика Британія).

334. Стрижак І. Франківський викладач досліджував потенціал водню в Німеччині. Ратуша. 2026. 25 травня. URL: <https://www.ratusha.if.ua/frankivskyj-vykladach-doslidzhuvav-potentsial-vodniu-v-nimechchyni-foto/> (дата звернення: 26.05.2026).

Старший викладач кафедри архітектури та будівництва Університету Короля Данила Назарій-Андрій Сорока взяв участь у навчальній поїздці до Німеччини, організованій H2-diplo – Decarbonization Diplomacy та Deutsche Gesellschaft für Internationale Zusammenarbeit.

335. Стрижак І. Франківський науковець виступив на енергетичному форумі у Фінляндії. Ратуша. 2026. 12 травня. URL: <https://www.ratusha.if.ua/frankivskyj-naukovets-vystupyv-na-enerhetychnomu-forumi-u-finliandii-foto/> (дата звернення: 12.05.2026).

Проректор із міжнародних зв'язків та стратегічного розвитку Університету Короля Данила Максим Карпаш взяв участь у роботі форуму Eastern Finland Energy Days (Фінляндія), під час якого презентував його учасникам досвід України в енергетичній сфері під час повномасштабної війни.

336. У Житомирській політехніці відбувся захід у межах Європейського тижня в Україні. Рупор Житомира. 2026. 6 травня. URL: https://ruporzt.com.ua/oblasni_novini/242370-u-zhitomirsky-poltehnc-vdbuvsya-zahd-u-mezhah-yevropeyskogo-tizhnya-v-ukrayin.html (дата звернення: 07.05.2026).

У межах міжнародної ініціативи Get Ready for Europe (GR4EU) у Державному університеті «Житомирська політехніка» пройшов захід, присвячений питанням європейської інтеграції України, що став частиною Європейського тижня в Україні.

337. У Франції Глобальна коаліція українських студій провела Український тиждень. Укрінформ. 2026. 30 березня. URL: <https://www.ukrinform.ua/rubric-society/4107299-u-francii-globalna-koalicia-ukrainskih-studij-provela-ukrainskij-tizden.html> (дата звернення: 31.03.2026).

Український тиждень - серія академічних та меморіальних подій у низці університетів Франції, організована Глобальною коаліцією українських студій

(ГКУС), у межах якої розвивається довгострокова співпраця з французькими університетами та просуваються українські й кримськотатарські студії у Франції.

338. У Школі міжнародних відносин Університету Джорджа Вашингтона відкрили «Українську книжкову полицку». Укрінформ. 2026. 25 березня. URL: <https://www.ukrinform.ua/rubric-diaspora/4105514-u-skoli-miznarodnih-vidnosin-universitetu-dzordza-vasingtona-vidkrili-ukrainsku-knizkovu-policku.html> (дата звернення: 26.03.2026).

Проект «Українська книжкова полицка» діє вже у 72 країнах і штаб-квартирі ЮНЕСКО. І на його 390 полицках – разом 100 тисяч книжок.

339. Україна і Велика Британія посилюють наукове партнерство для відбудови та інновацій. Міністерство освіти і науки України. 2026. 30 березня. URL: <https://mon.gov.ua/news/ukraina-i-velyka-brytaniia-posyliuiut-naukove-partnerstvo-dlia-vidbudovy-ta-innovatsii> (дата звернення: 06.04.2026).

Під час конференції «UK–Ukraine ResearchBridge: прискорення відбудови через науку та інновації», що відбулася в The Royal Society у Лондоні за участі представників урядів України та Великої Британії, університетів, дослідницьких організацій та інноваційних програм, йшлося про те, як наука і технології можуть пришвидшити відбудову України.

340. Україна та Болгарія розширюють партнерство в освіті. Результати міжурядових консультацій. Міністерство освіти і науки України. 2026. 30 березня. URL: <https://mon.gov.ua/news/ukraina-ta-bolhariia-rozshyriuiut-partnerstvo-v-osviti-rezultaty-mizhuriadovykh-konsultatsii> (дата звернення: 06.04.2026).

Під час зустрічі представники міністерств освіти двох країн обговорили розвиток двосторонньої співпраці у сферах освіти, а також можливості зміцнення українського освітнього компонента в Болгарії.

341. Український тиждень стартував в Іспанії: фокус на освіті, культурі та міжнародному діалозі. Укрінформ. 2026. 6 травня. URL: <https://www.ukrinform.ua/rubric-culture/4120513-ukrainskij-tizden-startuvav-v-ispanii-fokus-na-osviti-kulturi-ta-miznarodnomu-dialozi.html> (дата звернення: 07.05.2026).

У день відкриття Українського тижня, що відбулося Universitat de Barcelona, українська делегація разом із керівництвом університету презентувала публічну академічну програму, присвячену сучасній Україні.

342. Українські студенти стали частиною культурної програми Олімпіади в Мілані. Укрінформ. 2026. 13 лютого. URL: <https://www.ukrinform.ua/rubric-culture/4091129-ukrainski-studenti-stali-castinou-kulturnoi-programi-olimpiadi-v-milani.html> (дата звернення: 18.02.2026).

У межах культурної програми в Мілані відбувся міжнародний освітній проєкт Brera–Kharkiv за участю українських студентів із Маріуполя та Харкова.

343. Українську книжкову полицку» відкрили у Школі міжнародних відносин Університету Джорджа Вашингтона. Рубрика. 2026. URL:

звернення: 31.03.2026).

У Школі міжнародних відносин імені Елліотта при Університеті Джорджа Вашингтона відкрили «Українську книжкову полицю». Крім того, Університет Джорджа Вашингтона та Джорджтаунський університет долучилися до Глобальної коаліції українських студій.

344. Холодовська І. Інтеграція інноваційного досвіду Ізраїлю в науковий простір ЗУНУ: підсумки дипломатичного прийому. TeNews. 2026. 22 травня. URL: <https://tenews.org.ua/post/show/intehratsiya-innovatsiynoho-dosvidu-izrayilyu-v-naukovyy-prostir-zunu-pidsumky-dyplomatychnoho-pryyomu/> (дата звернення: 22.05.2026).

Представники Західноукраїнського національного університету взяли участь у традиційному урочистому прийомі з нагоди 78-ї річниці незалежності Держави Ізраїль, організованому Посольством Держави Ізраїль в Україні, що став платформою для підбиття підсумків каденції посольської команди та обговорення векторів майбутньої взаємодії.

345. Якобчук А. Як Українсько-американський форум науки та освіти буде майбутнє на вічних цінностях. Газета «Слово про Слово». 2026. 7 березня. URL: <https://slovoproslovo.info/ukrainsko-amerykanskyi-forum-nauky-osvity> (дата звернення: 07.03.2026).

4 лютого відбулася знакова подія, що об'єднала інтелектуальну еліту двох континентів — Українсько-американський форум науки та освіти. В умовах війни учасники - ректори, урядовці та науковці наголосили: знання — це не лише зброя, а й відповідальність перед Творцем за правду та національну гідність.

346. KSE дає гранти абітурієнтам, які повернуться в Україну: Милованов звернувся до молоді. Комерсант український. 2026. 17 квітня. URL: <https://komersant.ua/kse-daie-hranty-abituriientam-iaki-povernutsia-v-ukrainu-mylovanov-zvernuvsia-do-molodi/> (дата звернення: 17.04.2026).

Київська школа економіки спільно з Carnegie Corporation of New York оголосила про 50 грантів на 2026–2027 навчальний рік для абітурієнтів, які вирішать вступати в Україні після повернення з-за кордону.

РЕЙТИНГИ УНІВЕРСИТЕТІВ

347. 57 університетів України включено до QS World University Rankings Europe-2026. Освіта.UA. 2026. 11 березня. URL: <https://osvita.ua/vnz/rating/96519/> (дата звернення: 12.03.2026).

57 українських університетів увійшли до переліку найкращих університетів Європи за версією рейтингу QS World University Rankings: Europe 2026. Загалом рейтинг містить 960 європейських закладів вищої освіти.

348. Асадчева Т. Інститут спеціального зв'язку КПП увійшов до 10-ти найкращих ІТ-факультетів України за версією Forbes. Вечірній Київ. 2026. 11 травня. URL: <https://vechirniy.kyiv.ua/news/127007/> (дата звернення: 12.05.2026).

Київський навчальний заклад посів дев'яте місце у престижному рейтингу «50 факультетів, де варто вчитись», підтвердивши статус одного із лідерів у підготовці фахівців із кібербезпеки та інформаційних технологій.

349. Бабенко М. Найдорожчі університети України 2026: понад 100 тисяч на рік за контракт. The page.ua. 2026. 28 червня. URL: <https://thepage.ua/ua/economy/najdorozhchi-universiteti-ukrayini-dlya-vstupnikiv-2026-roku> (дата звернення: 29.06.2026).

Про зміни ціни на навчання у найдорожчих закладах вищої освіти (ЗВО) України у 2026 році та можливості потрапити вступників туди безкоштовно або платити менше.

350. Волошин М. Куди йти вчитися на психолога: рейтинг українських вишів для вступу. Освіта.UA. 2026.12 лютого. URL: https://24tv.ua/education/vstup-psihologa-2026-yaki-vishi-ukrayini-yti-zdobuvati-osvitu_n3007812 (дата звернення: 18.02.2026).

Серед найкращих університетів для вивчення загальної психології в Україні виділяють Київський національний університет імені Тараса Шевченка, Львівську політехніку.

351. Волошин М. Щороку у рейтингу: які найдорожчі та найдешевші спеціальності у вишах України. 24 ОСВІТА. 2026. 18 квітня. URL: https://24tv.ua/education/vartist-navchannya-vishah-ukrayini-10-naydorozhchih-naydeshevshih_n3050125 (дата звернення: 19.04.2026).

Найдорожчі спеціальності включають стоматологію, медицину та міжнародні відносини; найдешевші – залізничний транспорт, машинобудування та аграрні спеціальності.

352. Інна. Які університети входять у рейтинг найкращих на заході України. Газета «Юридичний Вісник України». URL: <https://yvu.com.ua/yaki-universytety-vhodyat-u-rejtyng-najkrashhyh-na-zahodi-ukrayiny/> (дата звернення: 03.06.2026).

Три львівські виші увійшли до ТОП-10 найкращих університетів Західної України, причому два з них очолили рейтинг.

353. Копитко В. Найкращі виші Європи 2026: які українські ВНЗ потрапили у престижний рейтинг. РБК-Україна. 2026. 7 березня. URL: <https://www.rbc.ua/rus/news/naykrashchi-vishi-evropi-2026-ki-ukrayinski-1772546012.html> (дата звернення: 07.03.2026).

Опубліковано свіжий рейтинг найкращих університетів Європи QS World University Rankings: Europe 2026. До престижного списку потрапили й 10 українських вишів.

354. Копитко В. Опублікували рейтинг найкращих вишів України 2026: хто очолив першу десятку. РБК-Україна. 2026. 23 квітня. URL: <https://www.rbc.ua/rus/news/opublikovali-reyting-naykrashchih-vishiv-1776845040.html> (дата звернення: 23.04.2026).

КНУ ім. Т. Г. Шевченка залишається єдиним закладом в Україні зі статусом «Елітного університету» за версією UniRanks.

355. Копитко В. Топ-10 медичних університетів України за показниками Scopus 2026: хто став лідером. РБК-Україна. 2026. 29 червня. URL: <https://www.rbc.ua/rus/news/top-10-medichnih-universitetiv-ukrayini-pokaznikami-1782138955.html> (дата звернення: 29.06.2026).

356. Костюк Д. ОНУ імені І. І. Мечникова увійшов до ТОП-10 найкращих університетів України. Район.In.Ua. 2026. 8 квітня. URL: <https://osvita.rayon.in.ua/news/1063799-onu-imeni-ii-mecnikova-uviisov-do-top-10-naikrashhix-universitetiv-ukrayini> (дата звернення: 08.04.2026).

ОНУ імені І. І. Мечникова — у першій десятці лонг-листа рейтингу найкращих університетів України за версією видання «Фокус».

357. Кравченко А. 9 харківських вишів потрапили до європейського рейтингу: список. Статус-кво. 2026. 30 січня. URL: https://www.sq.com.ua/ukr/korisno_znati/30.01.2026/9-xarkivskix-visiv-potrapili-do-jevropeiskogo-reitingu (дата звернення: 06.02.2026).

9 харківських вишів потрапили до міжнародного рейтингу QS World University Rankings: Europe 2026.

358. Курдюков М. Скромні позиції у світі: як вінницькі університети виглядають у глобальному рейтингу. 20 хвилин. 2026. 4 лютого. URL: <https://vn.20minut.ua/Osvita/skromni-pozitsiyi-u-sviti-yak-vinnitski-universiteti-viglyadayut-u-glo-11986946.html> (дата звернення: 06.02.2026).

Один із рейтингів — Webometrics — показує, як українські та вінницькі виші виглядають на тлі тисяч університетів з усього світу.

359. МАУП увійшла до ТОП-10 університетів України в рейтингу QS World University Rankings: Europe 2026. ТСН. 2026. 11 березня. URL: https://tsn.ua/nauka_it/maup-uviyshla-do-top-10-universytetiv-ukrayiny-v-reytynhu-qs-world-university-rankings-europe-2026-3038681.html (дата звернення: 11.03.2026).

360. Олійник С. Запорізький виш визнаний найкращим в Україні за народним вибором. ZPRZ.CITY. 2026. 3 травня. URL: https://zprz.city/news/view/zaporizkij-vish-viznaniy-najkrashhim-v-ukraini-zanarodnim-viborom?utm_source=ukr.net&utm_medium=referral&utm_campaign=rss (дата звернення: 04.05.2026).

Лідером народного рейтингу «Топ 25 університетів України – 2026» став Запорізький державний медико-фармацевтичний університет, за результатами голосування читачів українського видання «Фокус».

361. Рейтинг науковості: Лесин виш конкретно «обійшов» луцький «політех». Конкурент. 2026. 27 квітня. URL: <https://konkurent.ua/publication/177049/rejting-naukovosti-lesin-vish-konkretno-biyshev-lutskiy-politeh/> (дата звернення: 27.04.2026).

За показниками даних наукометричної бази Scopus, Волинський національний університет імені Лесі Українки посів 35-е місце, а Луцький національний технічний університет – 101-ше.

362. Рейтинг українських університетів за показниками Scopus 2026 року. Освіта.UA. 2026. 27 квітня. URL: <https://osvita.ua/vnz/rating/96741/> (дата звернення: 27.04.2026).

Результати рейтингу засновано на показниках цитування наукових статей, опублікованих закладами вищої освіти або їхніми фахівцями.

363. Сивак Р. Куди вступати 2026 року: топ-10 університетів України за рейтингом Scopus. ТСН. 2026. 28 квітня. URL: <https://tsn.ua/ukrayina/kudy-vstupaty-2026-roku-top-10-universytetiv-ukrayiny-za-reytynhom-scopus-3071513.html> (дата звернення: 28.04.2026).

Згідно із даними бази Scopus за квітень 2026 року, визначено топ-10 закладів із найвищими науковими показниками.

364. ЧНУ - у топ-25 університетів України за рейтингом Scopus. ПРОЧЕРК. 2026. 3 травня. URL: <https://procherk.info/news/7-cherkassy/132732-chnu--u-top-25-universitetiv-ukrayini-za-rejtingom-scopus> (дата звернення: 05.05.2026).

За результатами опублікованого щорічного рейтингу українських закладів вищої освіти за показниками даних наукометричної бази Scopus, Черкаський національний університет імені Богдана Хмельницького зберіг свої позиції — посів 25-те місце з-поміж 195 закладів вищої освіти України.

365. ЧНУ увійшов до сотні вишів України за версією Webometrics. Нова Доба. 2026. 19 травня. URL: <https://novadoba.com.ua/481386-chnu-uvijshov-do-top-100-vyshiv-ukrayiny-za-versiyeyu-webometrics.html> (дата звернення: 20.05.2026).

У міжнародному рейтингу закладів вищої освіти Webometrics Черкаський національний університет імені Богдана Хмельницького (ЧНУ) демонструє стабільні позиції, обіймаючи 81-е місце серед усіх закладів вищої освіти України.

366. Шарабура О. Топ-9 найкращих університетів України, які потрапили в QS World University Rankings — 2026. The page.ua. 2026. 15 травня.

URL: <https://thepage.ua/ua/news/yaki-niversiteti-ukrayini-potrapili-v-qs-world-university-rankings-2026> (дата звернення: 15.05.2026).

До рейтингу QS World University Rankings — 2026, що охоплює понад 1500 університетів зі 100 країн світу, цього року увійшло 9 українських вишів — на два менше, ніж торік.

367. Шиян О. В яких університетах України найкраще вивчати економіку: рейтинг. ZAXID.NET. 2026. 8 лютого. URL: https://zaxid.net/naykrashhi_ekonomichni_universiteti_ukrayini_reyting_2026_kudi_vstupati_n1629785 (дата звернення: 09.02.2026).

Результати аналізу освітнього сайту Education.ua щодо рейтингу університетів, де найкраще вивчати економіку. Лідером виступає Київський національний університет імені Тараса Шевченка.

368. Шиян О. Львівська політехніка очолила рейтинг найкращих університетів України, де викладають право. ZAXID.NET. 2026. 2 лютого. URL: https://zaxid.net/de_vchitisya_na_yurista_v_ukrayini_naykrashhi_universiteti_reyting_n1629395 (дата звернення: 06.02.2026).

Зведений рейтинг університетів України, де найкраще викладають спеціальність «Право», освітнього сайту Education.ua.

369. Admin. ТНТУ — серед лідерів України за кількістю заявок на винаходи та корисні моделі. Все Про Все. Тернопіль. 2026. 10 травня. URL: <https://v-p-v.com/ternopil-region/ternopil/tntu-sered-lideriv-ukrayiny-za-kilkistyu-zayavok-na-vynahody-ta-korysni-modeli/> (дата звернення: 11.05.2026).

За даними Українського національного офісу інтелектуальної власності та інновацій (УКРНОІВІ), ТНТУ посів почесне 6-те місце серед усіх закладів вищої освіти, підпорядкованих МОН України.

ВСТУПНА КАМПАНІЯ – 2026

370. Бабенко М. До 40% дорожче: перші університети називають нові ціни на навчання у 2026 році. The page.ua. 2026. 25 травня. URL: <https://thepage.ua/ua/news/universiteti-nazivayut-novi-cini-na-navchannya-u-2026-roci> (дата звернення: 26.05.2026).

Аналіз розцінок вишів, які вже визначилися з ціновою політикою, свідчить, що вартість навчання у 2026 році зростає подекуди на 30–40% і навіть більше.

371. Бескид О. Освітня деокупація-2026: як держава повертає кримську молодь до українських університетів. Голос Криму. 2026. 2 травня. URL: <https://www.voicecrimea.com.ua/uk/article/post/d8748603-1b87-4d8e-9afa-b1f97aeaecdb/> (дата звернення: 04.05.2026).

Вступна кампанія 2026 року відкриває для молоді з тимчасово окупованих територій нові можливості: спрощений вступ без НМТ, квоту-2, «нульовий курс» і фінансову підтримку.

372. Бондар Х. Для абітурієнтів з окупованих територій спростили вступ до вишів України. МІСТО. 2026. 21 травня. URL: <https://mi100.info/2026/05/21/dlya-abituriyentiv-z-okupovanyh-terytorij-sprostyly-vstup-do-vyshiv-ukrayiny/> (дата звернення: 21.05.2026).

Для молоді з тимчасово окупованих територій у 2026 році діють спеціальні умови вступу до українських закладів вищої освіти, зокрема: проходження співбесіди замість НМТ, подача документів навіть без паспорта та отримання державної підтримки під час навчання.

373. В Офісі омбудсмана відзначають зменшення кількості вступників із ТОТ. Укрінформ. 2026. 13 лютого. URL: <https://www.ukrinform.ua/rubric-society/4091148-v-ofisi-ombudsmana-vidznacaut-zmensenna-kilkosti-vstupnikiv-iz-tot.html> (дата звернення : 18.02.2026).

Кількість молоді, яка виїжджає з тимчасово окупованих територій та вступає до українських закладів вищої освіти, за рік скоротилася на дві тисячі.

374. В Україні завершили формування вакансій для інтернів: місць більше, ніж випускників. ITMED. 2026. 2 червня. URL: <https://itmed.org/news/v-ukraini-zavershili-formuvannya-vakansiy-dlya-interniv-mists-bilshe-nizh-vipusknikiv-61011/> (дата звернення: 03.06.2026).

В Україні завершили один із головних етапів підготовки до вступу в інтернатуру у 2026 році.

375. Веремєєва Т. Тільки два предмети: вступникам до магістратури встановили ліміт для проходження ЄФВВ. РБК-Україна. 2026. 24 квітня. URL: <https://www.rbc.ua/rus/news/tilki-dva-predmeti-vstupnikam-magistraturi-1776902239.html> (дата звернення: 24.04.2026).

Вступники до магістратури зможуть обирати 2 із 10 предметів.

376. Василюк І. В Україні стартувала інформаційна кампанія для молоді з окупованих територій: як вступити до вишів. Твоє місто. 2026. 28 травня. URL: <https://tvoemisto.tv/uk/news/3892-v-ukrayini-startovala-informatsiyna-kampaniya-dlya-molodi-z-okupovanykh-terytoriy-yak-vstupyty-do-vyshiv> (дата звернення : 28.05.2026).

З 20 травня до 25 червня триватиме основна сесія національного мультипредметного тесту 2026.

377. Випирайленко О. Вступ 2026. Які спеціальності пропонують військові виші України та хто може претендувати на навчання. OBOZ.UA. 2026. 19 січня. URL: <https://shkola.obozrevatel.com/ukr/news/vstup-2026-yaki-spetsialnosti-proponuyut-vijskovi-vishi-ukraini-ta-hto-mozhe-pretenduvati-na-navchannya.htm> (дата звернення: 23.01.2026).

В Україні з 1 січня 2026 року почалася вступна кампанія до військових закладів вищої освіти.

378. Випирайленко О. Куди вступати на бакалаврат у 2026 році: в цих сферах катастрофічно бракує фахівців. OBOZ.UA. 2026. 27 лютого. URL: <https://shkola.obozrevatel.com/ukr/news/kudi-vstupati-na-bakalavrat-u-2026-rotsi-v-tsih-sferah-katastrofichno-brakue-fahivtsiv.htm> (дата звернення: 02.03.2026).

Консультантка з освіти і навчання PhD Мар'яна Калабухова дає поради вступникам, які спеціальності обрати при вступі на бакалаврат у 2026 році.

379. Волошин М. Не для всіх однакові: які мінімальні бали для вступу на бюджет. 24 ОСВІТА. 2026. 6 квітня. URL: https://24tv.ua/education/minimalni-bali-dlya-vstupu-byudzheth-vish-2026-skilki-treba-nabrati_n3041988 (дата звернення: 06.04.2026).

Міністерство освіти і науки України оприлюднило Порядок вступу до університетів на 2026 рік, де прописано і мінімальні бали, потрібні цьогогоріч для того, аби мати шанс стати студентом. Бали не будуть однаковими для всіх спеціальностей.

380. Волошин М. НМТ у 2026 році: які предмети популярні та якими мовами можна скласти тест. 24 ОСВІТА. 2026. 28 квітня. URL: https://24tv.ua/education/natsionalniy-multipredmetniy-test-2026-rotsi-yaki-predmeti-obirayut_n3057729 (дата звернення: 28.04.2026).

Найпопулярнішими предметами серед зареєстрованих на НМТ 355 тисяч учасників є іноземна мова, географія та біологія, а найменш популярними – фізика та хімія.

381. Волошин М. Охочих більше ніж торік: скільки осіб планують вступати в магістратуру. 24 ОСВІТА. 2026. 5 червня. URL: https://24tv.ua/education/vstup-magistraturu-2026-skilki-osib-zareyestruvalisya-ispiti_n3081234 (дата звернення: 05.06.2026).

Вступати на магістратуру в Україні цьогогоріч мають намір понад 102 тисячі осіб.

382. Волошин М. Розпочалася реєстрація на іспити до магістратури та аспірантури. 24 Освіта. 2026. 23 квітня. URL: https://24tv.ua/education/vstup-do-magistraturi-aspiranturi-2026-startuvala-reyestratsiya_n3054660 (дата звернення: 23.04.2026).

Реєстрація на вступні іспити до магістратури та аспірантури в Україні триватиме з 23 квітня до 14 травня.

383. Волошин М. Терміни однакові не для всіх: у МОН назвали дати цьогогорічної вступної кампанії. 24 Освіта. 2026. 31 березня. URL: https://24tv.ua/education/vstup-do-vshiv-ukrayini-2026-dati-tsogorichnoyi-vstupnoyi-kampaniyi_n3039647 (дата звернення: 31.03.2026).

Вступна кампанія 2026 року в Україні триватиме з 1 липня по 15 жовтня.

384. Вступ 2026: які пільги матимуть внутрішньо переміщені особи. Економічні новини. 2026. 27 січня. URL: https://enovosty.com/uk/news-ukr/news_society-ukr/full/vstup-2026-yaki-pilgi-matimut-vnutrishno-peremishheni-osobi (дата звернення: 29.01.2026).

Внутрішньо переміщені особи (ВПО) при вступі на бакалаврат у 2026 році можуть бути переведені на вакантні бюджетні місця на спеціальності з особливою підтримкою від держави.

385. Вступна кампанія: які спеціальності цього року у пріоритеті. Укрінформ. 2026. 27 березня. URL: <https://www.ukrinform.ua/rubric-society/4106419-vstupna-kampania-aki-specialnosti-cogoric-u-prioriteti.html> (дата звернення: 29.03.2026).

Минулого року у топ-спеціальностях по держзамовленню залишалися інженерні, медичні і IT спеціальності, і наразі саме на ці спеціальності припадає значна кількість місць державного замовлення.

386. Вступники мають перевіряти ліцензію вишу перед вступом. Освіта.UA. 2026. 26 березня. URL: <https://osvita.ua/consultations/91724/> (дата звернення: 31.03.2026).

Абітурієнтам варто дізнатись про наявність акредитації освітньої програми, на яку вони планують вступати.

387. Директорка УЦОЯО закликала вступників відмовитися від телефонів і чат-ботів на НМТ. UA.NEWS. 2026. 19 травня. URL: <https://ua.news/ua/ukraine/direktorka-utsoiao-zaklikala-vstupnikiv-vidmovitisia-vid-telefoniv-i-chat-botiv-na-nmt> (дата звернення: 19.05.2026).

Організатори тестування змушені постійно вдосконалювати систему контролю, аби протидіяти новим технічним методам ухилення від чесного оцінювання знань.

388. Для вступу до вишів діятимуть результати НМТ 2023-2026 років. Освіта.UA. 2026. 4 лютого. URL: <https://osvita.ua/test/91030/> (дата звернення: 09.02.2026).

Вступ на навчання для здобуття ступеня бакалавра, а також фахового молодшого бакалавра здійснюватиметься за результатами національного мультипредметного тесту 2023, 2024, 2025 або 2026 років.

389. Захаров О. Вступна кампанія 2026 стартує — головні дати й правила для абітурієнтів. Humanitarian.media.hab. 2026. 24 червня. URL: <https://hnh.news/34196/vstupna-kampaniya-2026-startuye-golovni-daty-j-pravyla-dlya-abituriyentiv/> (дата звернення: 29.06.2026).

Вступна кампанія 2026 виходить на старт: випускники шкіл і коледжів складають іспити та готуються подавати документи до університетів.

390. IT і менеджмент без складання НМТ: нові можливості для вступників у Метінвест Політехніці. Ветеран. 2026. 7 червня. URL: https://veteran.com.ua/news/view/it-i-menedzhment-bez-skladannya-nmt-novi-mozhливosti-dlya-vstupnikiv-u-metinvest-politehnitsi?utm_source=ukr.net&utm_medium=referral&utm_campaign=rss (дата звернення: 09.06.2026).

Технічний університет «Метінвест Політехніка» отримав ліцензії Міністерства освіти і науки України на підготовку фахових молодших бакалаврів за новими напрямками «Комп'ютерні науки» та «Менеджмент».

391. Кількість вишів, які проведуть «Зимовий вступ», зростає до 63. Освіта.UA. 2026. 09 січня. URL: <https://osvita.ua/consultations/96157/> (дата звернення: 23.01.2026).

392. Коли та як реєструють електронний кабінет вступника у 2026 році. Освіта.UA. 2026. 10 квітня. URL: <https://osvita.ua/consultations/bachelor/82700/> (дата звернення: 24.04.2026).

393. Копитко В. Вступ без НМТ і 50 000 гривень допомоги: які ще пільги можуть отримати абітурієнти з ТОТ. РБК-Україна. 2026. 24 квітня. URL: <https://www.rbc.ua/rus/news/vstup-nmt-i-50-000-griven-dopomogi-ki-shche-1776851647.html> (дата звернення: 24.04.2026).

В Україні діють спрощені умови вступу до закладів вищої освіти для абітурієнтів із тимчасово окупованих територій (ТОТ).

394. Костенко І., Гончарова К. Скорочення не буде? На яких спеціальностях цього року стане більше бюджетних місць. РБК-Україна. 2026. 26 березня. URL: <https://www.rbc.ua/rus/news/skorochennya-bude-kih-spetsialnostyah-tsogo-roku-stane-bilyshe-byudzhetnih-misct-1774514471.html> (дата звернення: 26.03.2026).

Сьогодні про скорочення «класичного» державного замовлення в українських університетах «точно не йдеться».

395. Костюк Д. Терміни вступу 2026: коли починається і завершується прийом документів. Район.In.Ua. 2026. 4 червня. URL: <https://osvita.rayon.in.ua/news/1076848-termini-vstupu-2026-koli-pocinajetsia-i-zaversujetsia-priiom-dokumentiv> (дата звернення: 05.06.2026).

У 2026 році вступ відбувається повністю онлайн. Документи подаються через електронний кабінет вступника, без паперових заяв і поїздки до університетів на цьому етапі.

396. Кравець С. Вступ-2026: що змінилося, коли подавати заяви і хто може вступити без НМТ. KURAZH. 2026. 17 квітня. URL: <https://kurazh.org/vstup-2026-shho-zminylosya-koly/> (дата звернення: 17.04.2026).

Цього літа сотні тисяч абітурієнтів штурмуватимуть університети за новими правилами. МОН переписало порядок вступу — і деякі зміни справді суттєві.

396. Медична освіта для бойових медиків: з 1 липня стартує спеціальна вступна кампанія. Економічні новини. 2026. 26 червня. URL: https://enovosty.com/uk/news-ukr/news_society-ukr/full/medichna-osvita-dlya-bojovix-medikiv-z-1-lipnya-startuye-specialna-vstupna-kampaniya (дата звернення: 29.06.2026).

Бойові медики Сил оборони України, які не мають профільної медичної освіти, зможуть здобути фаховий ступінь або вищу освіту за адаптованими програмами.

398. Міносвіти визначило алгоритм проведення вступних іспитів до магістратури й аспірантури у 2026 р. Інформаційне агентство «Інтерфакс-Україна». 2026. 10 березня. URL: <https://interfax.com.ua/news/general/1150389.html> (дата звернення: 12.03.2026).

Міністерство освіти і науки України затвердило календарні плани організації та проведення іспитів для майбутніх магістрів й аспірантів у 2026 році.

399. Москалець Д. Від абітурієнта до офіцера: як вступити й чого чекати від навчання у Військовому інституті КНУ імені Тараса Шевченка. АрміяINFORM. 2026. 27 березня. URL: <https://armyinform.com.ua/2026/03/27/vid-abituriyenta-do-oficzera-yak-vstupyty-j-chogo-chekaty-vid-navchannya-u-vijskovomu-instytuti-knu-imeni-tarasa-shevchenka/> (дата звернення: 24.04.2026).

400. НМТ-2026: для вступу на бюджет до топових вишів уже потрібно 160–170 балів. Borg.expert. 2026. 8 травня. URL: <https://borgexpert.com/news/nmt-2026-dlia-vstupu-na-biudzheth-topovykh-vyshiv-uzhe-potribno-160-170-baliv> (дата звернення: 11.05.2026).

В Україні оприлюднили середні результати НМТ, із якими вступники у 2025 році потрапляли на бюджетні місця у вишах.

401. Олійник Г. «Тут в Україні – все рідне»: як випускники Чернівців бачать своє майбутнє - відео МБ. Молодий буковинець. 2026. 8 червня. URL: https://molbuk.ua/chernivtsi_news/358364-tut-v-ukraini-vse-ridne-ia-k-vypusknyky-chernivciv-bachat-svoie-maibutnie-video-mb.html (дата звернення: 09.06.2026).

402. Польнікова В. 347 тисяч заявок: чому на НМТ знову більше учасників. ФАКТ. 2026. 27 квітня. URL: <https://fact-news.com.ua/347-tisyach-zayavok-chomu-na-nmt-znovu-bilshe-uchasnikiv> (дата звернення: 27.04.2026).

Понад 347 тисяч зареєстрованих на НМТ-2026 – це і максимум, починаючи з 2022 року, і сигнал про те, що освітня система в Україні стабілізувалася з початком війни.

403. Презентовано новий сервіс з розрахунку конкурсного бала для вступу. Освіта.UA. 2026. 6 березня. URL: <https://osvita.ua/consultations/96489/> (дата звернення: 12.03.2026).

Освіта.ua пропонує вступникам на бакалаврат та у медичну магістратуру зручний калькулятор для швидкого розрахунку конкурсного бала.

404. Проніна А. Менше шансів чи кінець «хаосу»? Абітурієнтам уріжуть кількість заяв до вишів уже у 2026 році. 2026. 6 лютого. URL: <https://society.comments.ua/ua/news/science-and-learning/menshe-shansiv-chi-kinec->

haosu-abiturientam-urizhut-kilkist-zayav-do-vishiv-uzhe-u-2026-roci-796445.html

(дата звернення: 09.02.2026).

Вступ–2026 може стати жорсткішим: МОН готує нові правила для абітурієнтів.

405. Проніна А. Старт НМТ уже 5 березня: абітурієнтам дали лише 28 днів – хто не зареєструється, втратить шанс на вступ. 2026. 27 лютого. URL: <https://society.comments.ua/ua/news/science-and-learning/start-nmt-uzhe-5-berezhnya-abiturientam-dali-lishe-28-dniv-hto-ne-zareestruetsya-vtrativ-shans-na-vstup-798928.html> (дата звернення: 02.03.2026).

Вже 5 березня в Україні розпочнеться реєстрація для участі в національному мультипредметному тесті.

406. Професії в Україні, що мають найбільший попит: куди подавати документи випускникам і як проходить вступна кампанія-2026. 2026. 19 травня. URL: <https://unn.ua/news/profesii-v-ukraini-shcho-maiut-naibilshyi-popyt-kudy-podavaty-dokumenty-vypusknykam-i-yak-prokhodyt-vstupna-kampaniia-2026> (дата звернення: 19.05.2026).

407. Прохідні бали на НМТ 2026: скільки треба набрати абітурієнтам для вступу. Факти. 2026. 27 лютого. URL: <https://fakty.com.ua/ua/ukraine/20260227-prohidni-baly-na-nmt-2026-skilky-treba-nabraty-abituriyentam-dlya-vstupu/> (дата звернення: 02.03.2026).

Для участі у вступній кампанії обов’язково потрібно набрати прохідний мінімум з кожного предмета. З кожного предмета НМТ потрібно набрати не менше 100 балів за шкалою 100–200, щоб пройти поріг і мати право брати участь у вступі до ЗВО.

408. Реєстрація на ЄБІ та ЄФВВ для вступу в магістратуру. Освіта.UA. 2026. 21 квітня. URL: <https://osvita.ua/master/umovy/68805/> (дата звернення: 24.04.2026).

У 2026 році вступ для здобуття ступеня магістра передбачає складання єдиного вступного іспиту (ЄБІ) та єдиного фахового вступного випробування (ЄФВВ).

409. Стартував додатковий період реєстрації на вступ до магістратури та аспірантури. UA.NEWS. 2026. 26 травня. URL: <https://ua.news.ua/ukraine/startuvav-dodatkovii-period-reiestratsiyi-na-vstup-do-magistraturi-ta-aspiranturi> (дата звернення: 27.05.2026).

Потенційні вступники, які не встигли зареєструватися раніше, зможуть подати заявки у другий період – з 26 до 28 травня.

410. Терюханова М. Скільки дійсне НМТ у 2026 та чи можна використати результати минулих років. Факти ICTV. 2026. 26 березня. URL: <https://fakty.com.ua/ua/ukraine/20260326-skilky-dijsne-nmt-u-2026-ta-chy-mozhna-vykorystaty-rezultaty-mynulyh-rokiv/> (дата звернення: 31.03.2026).

Як показує практика попередніх років, результати НМТ зазвичай беруться до уваги впродовж кількох вступних кампаній підряд, орієнтовно в межах близько чотирьох років.

411. Ткаліч О. Нові правила вступу-2026: що зміниться для абітурієнтів. SOCPORTAL.INFO. 2026. 25 березня. URL: <https://socportal.info/ua/news/novi-pravila-vstupu-2026-shcho-zminitsya-dlya-abiturientiv/> (дата звернення: 26.03.2026).

В Україні затвердили нові правила вступу до вишів на 2026 рік. Абітурієнтам дозволили подавати до 10 заяв, але обмежили бюджетні місця та скасували мотиваційні листи.

412. Токмач О. Вступ-2026: коли розпочнеться вступна кампанія і що треба знати абітурієнтам. Апостроф. 2026. 18 лютого. URL: <https://apostrophe.ua/society/vstup-2026-koli-rozpochnetsja-vstupna-kampanija-i-shcho-treba-znati-abiturijentam-.html> (дата звернення: 19.02.2026).

Початок реєстрації електронних кабінетів розпочнеться орієнтовно з 1 липня 2026 року. З цього етапу розпочинається власне вступна кампанія.

413. У МОН радять вишам допомагати вступникам з реєстрацією на НМТ. Освіта.UA. 2026. 5 березня. URL: <https://osvita.ua/consultations/96482/> (дата звернення: 09.03.2026).

Реєстрацію на НМТ варто зробити елементом програми «нульового курсу» та системної роботи з майбутніми вступниками.

414. Філологічний факультет Чернівецького національного університету оголосив набір студентів на бакалаврат. С4. 2026. 4 червня. URL: <https://c4.com.ua/novyny/filologichnij-fakultet-cherniveckogo-nacionalnogo-universitetu-ogolosiv-nabir-studentiv-na-bakalavrat/> (дата звернення: 05.06.2026).

На філологічному факультеті Чернівецького національного університету ім. Ю. Федьковича розпочали прийом документів на бакалаврат – на місця державного замовлення та за контрактом.

415. Як стати студентом бакалаврату в 2026 році. Освіта.UA. 2026. 31 березня. URL: <https://osvita.ua/consultations/90800/> (дата звернення: 31.03.2026).

Орієнтовний план дій абітурієнта, завдяки якому він зможе стати студентом омріяного вишу

ВИКЛИКИ ОСВІТЯНСЬКОЇ ГАЛУЗІ

416. 3 тисячі «аспірантів» для ухилення від мобілізації: судитимуть керівництво запорізького вишу за схему на понад 50 млн грн. REPORTER.UA. 2026. 11 травня. URL: <https://zp.reporter.ua/articles/3-tisjachi-aspirantiv-dlja-ukhilennja-vid-mobilizaciyi-suditimut-kerivnictvo-zaporizkogo-vishu-za-skhemu-na-ponad-50-mln-grn> (дата звернення: 12.05.2026).

Правоохоронці скерували до суду обвинувальний акт щодо дев'яти учасників злочинної організації, які організували схему фіктивного зарахування військовозобов'язаних до аспірантури одного із приватних ЗВО Запоріжжя для отримання відстрочки від мобілізації.

417. Атестаційна колегія Міносвіти позбавила наукового ступеня ще одну особу через плагіат. Інформаційне агентство «Інтерфакс-Україна». 2026. 12 березня. URL: <https://interfax.com.ua/news/general/1151052.html> (дата звернення: 12.03.2026).

На підставі рішення Національного агентства із забезпечення якості вищої освіти, через плагіат наукового ступеня кандидата медичних наук позбавлено Наталію Волошинович.

418. В КНУ ім. Шевченка розпочала роботу Комісія з перевірки можливих порушень норм етичної поведінки колишнім ректором. Інформаційне агентство «Інтерфакс-Україна». 2026. 20 травня. URL: <https://interfax.com.ua/news/general/1169252.html> (дата звернення: 21.05.2026).

В Київському національному університеті імені Тараса Шевченка розпочала роботу Комісія з проведення внутрішньої перевірки інформації щодо можливих порушень прав студентів і працівників, норм етичної поведінки, порядку використання окремих приміщень і майна університету.

419. Васильченко Ю. «Збити» Бугрова. Кому вигідно зірвати вибори ректора КНУ імені Шевченка. dsnews.ua. 2026. 25 лютого. URL: <https://www.dsnews.ua/ukr/politics/zbiti-bugrova-komu-vigidno-zirvati-vibori-rektora-universitetu-imeni-shevchenka-24022026-453804> (дата звернення: 25.02.2026).

29 квітня цього року закінчується контракт діючого очільника вузу Володимира Бугрова і за законом повинні відбутися вибори, на яких він планує балотуватися на другий термін. Через ці перипетії колектив університету перебуває не в найкращому психологічному стані.

420. Верховний Суд захистив державну власність: ДНУ остаточно переміг у 20-річній боротьбі за землю в центрі Дніпра. REPORTER.UA. 2026. 27 травня. URL: <https://dp.reporter.ua/articles/verkhovnijj-sud-zakhistiv-derzhavnu-vlasnist-dnu-ostatochno-peremig-u-20-richnijj-borotbi-za-zemlju-v-centri-dnipra> (дата звернення: 28.05.2026).

ДНУ довів: університет є автономним та недоторканим осередком науки й освіти, а будь-які спроби тиску чи маніпуляцій із державним майном отримають належну правову відсіч на найвищому рівні.

421. Вибори ректора Вінницького ДПУ: у МОН відбулася робоча зустріч з оргкомітетом. Міністерство освіти і науки України. 2026. 12 лютого. URL: <https://mon.gov.ua/news/u-mon-obhovoryly-perebih-vyboriv-rektora-vinnytskoho-dpu-imeni-m-kotsiubynskoho-iz-ikhnim-orhkomitetom-zakladu>– (дата звернення: 19.02.2026).

Керівництво Міністерства освіти і науки України провело нараду з представниками організаційного комітету щодо проведення виборів ректора Вінницького державного педагогічного університету імені Михайла Коцюбинського.

422. Випирайленко О. «Україна опинилась на рівні Іраку». Вчений розкритикував методику атестації науковців, затверджену МОН. OBOZ.UA. 2026. 20 січня. URL: <https://shkola.obozrevatel.com/ukr/news/ukraina-opinilas-na-rivni-iraku-vchenij-rozkritikuvav-metodiku-atestatsii-naukovtsiv-zatverdzhenu-mon.htm> (дата звернення: 23.01.2026).

Кандидат економічних наук Дмитро Маслов критикує методику атестації науковців за якою кількість публікацій є основним інструментом оцінювання. Так, на його думку, наукова діяльність більше нагадує звітність, а не пошук нових знань.

423. Гергінова Д. В Одесі заарештували десятки речових доказів, які свідчать про схему поборів у морському виші. Південь сьогодні. 2026. 21 травня. URL: <https://yug.today/v-odesi-zaareshtuvaly-desiatky-rechovykh-dokaziv-iaki-svidchat-pro-skhemu-poboriv-u-morskому-vyshi/> (дата звернення: 21.05.2026).

В Одесі правоохоронці викрили схему поборів у Національному університеті «Одеська морська академія».

424. Дяченко Ю. Як стимулювати студентів вчитися в епоху доступного III? Освіта.UA. 2026. 28 квітня. URL: <https://osvita.ua/blogs/96747/> (дата звернення: 05.05.2026).

Про необхідність внесення змін до способів розробки та викладання навчальних курсів, щоб важка праця навчання, а не списування, стала більш привабливим варіантом.

425. Загідулліна А. Як не втратити молодь із ТОТ — велике інтерв'ю з правозахисницею Марією Суляліною. Вчися.Медіа. 2026. 8 травня. URL: <https://vchysia.media/topic/yak-ne-vtratyty-molod-iz-tot-velyke-intervyu-z-pravozakhysnytseiu-mariieyu-sulialinoiu> (дата звернення: 08.05.2026).

Освіта на тимчасово окупованих територіях (ТОТ) України стає інструментом виховання лояльного до росії покоління.

426. Заступник міністра освіти Курбатов: Через війну 15-20% науковців припинили займатися дослідженнями в Україні. Інформаційне агентство «Інтерфакс-Україна». 2026. 6 квітня. URL: <https://interfax.com.ua/news/general/1156956.html> (дата звернення: 06.04.2026).

Через повномасштабну війну 15-20% науковців припинили займатися дослідженнями в Україні, із них 8% виїхало за кордон, - заступник міністра освіти і науки Денис Курбатов.

427. Коли 20 студентів — це неймовірно. В Україні катастрофічно низький URL: <https://vseosvita.ua/c/news/post/118814> (дата звернення попит на ключові спеціальності. Всеосвіта. 2026. 25 травня.: 25.05.2026).

В Україні катастрофічно падає попит на природничі та інженерні спеціальності, які критично важливі для оборонного сектору та повоєнної відбудови країни після завершення війни, - ректорка ХНУ імені Каразіна Тетяна Кагановська.

428. Коломієць Н. Українські виші можуть масово закритися: студентів стає критично мало. ЕКСПЕРТ. 2026. 24 травня. URL: <https://expert.in.ua/ukraine/ukrayinski-vyshi-mozhut-masovo-zakrytysya-studentiv-staye-krytychno-malo/> (дата звернення: 25.05.2026).

Українські університети найближчими роками можуть зіткнутися з масовими закриттями та об'єднаннями через різке скорочення кількості студентів.

429. Костиця І. Епоха III й ринок праці: чи готові університети до трансформації своїх освітніх програм. ГОРДОН. 2026. 30 січня. URL: <https://gordonua.com/ukr/blogs/inna-kostyrya/epokha-shi-j-rinok-pratsi-chi-hotovi-universiteti-do-transformatsiji-svojikh-osvitnikh-prohram-1772188.html> (дата звернення: 06.02.2026).

Про дослідження однієї із центральних тем цього річного Всесвітнього економічного форуму в Давосі - штучний інтелект і трансформація робочої сили.

430. Курбатов Д. Які чинники впливають на залучення зовнішніх ресурсів на науку? Освіта.UA. 2026. 24 лютого. URL: <https://osvita.ua/blogs/96419/> (дата звернення: 25.02.2026).

Роздуми про те, чому одні університети або науково-дослідні інститути мають більшу успішність у залученні зовнішніх ресурсів на дослідження.

431. Маркова Д. Ректор КНУ Бугров відреагував на протест студентів через секс-скандал. УП. Життя. 2026. 2 квітня. URL: <https://life.pravda.com.ua/society/bugrov-prokomentuvav-protestu-studentiv-pislya-seks-skandalu-314186/> (дата звернення: 06.04.2026).

Очільник Київського університету імені Тараса Шевченка Володимир Бугров відреагував на студентський протест на тлі секс-скандалу та заявив, що виш зіткнувся зі спробою рейдерства.

432. МОН уточнило дату виборів ректора у Вінницькому ДПУ імені М. Коцюбинського та ініціює перевірку звернень щодо перебігу виборчого процесу. Міністерство освіти і науки України. 2026. 11 лютого. URL: <https://mon.gov.ua/news/mon-utochnylo-datu-vyboriv-rektora-u-vinnytskomu-dpu-imeni-m-kotsiubynskoho-ta-initiuiie-perevirku-zvernenn-shchodo-perebihu-vyborchoho-protsesu> (дата звернення: 19.02.2026).

Міністерство освіти і науки України внесло зміни до наказу МОН від 17.11.2025 № 435-к-25 щодо організації виборів ректора Вінницького державного педагогічного університету імені Михайла Коцюбинського. Відповідним наказом МОН від 10.02.2026 № 68-к-26 дату голосування перенесено з 12 лютого на 23 квітня 2026 року.

433. НАЗЯВО і Міносвіти: у 2025 році плагіат виявлено в 10 дисертаціях, 8 осіб позбавлено наукових ступенів. Інформаційне агентство «Інтерфакс-Україна». 2026. 12 січня. URL: <https://interfax.com.ua/news/general/1135618.html> (дата звернення: 23.01.2026).

434. Ніколаєнко С. Чому більшість вишів не можуть змінити навантаження викладачів. Освіта.UA. 2026. 2 березня. URL: <https://osvita.ua/blogs/96455/> (дата звернення: 02.03.2026).

Обговорення Закону України №3791-IX «Про внесення змін до деяких законів України щодо підтримки наукової роботи в закладах вищої освіти», яким передбачено реформування структури робочого часу, зменшення максимального навчального навантаження науково-педагогічних працівників (НПП) із 600 до 450–480 годин на навчальний рік та запровадження в університетах категорії педагогічних працівників із навантаженням до 900 годин.

435. Огей А. Дуже мало українських вишів мають інфраструктуру, як у Європі, - Шаховська. Всеосвіта. 2026. 12 січня. URL: <https://vseosvita.ua/c/news/post/118552> (дата звернення: 06.04.2026).

Ректорка Львівської політехніки Наталія Шаховська ділиться основними викликами у галузі української вищої освіти.

436. Павлій І. «Найважче — наздогнати навчальну програму»: студентка з ТОТ про адаптацію після виїзду з окупації та навчання в ЗВО. Східний Варіант. 2026. 7 квітня. URL: <https://v-variant.com.ua/article/studentka-z-tot/> (дата звернення: 09.04.2026).

Про основні виклики, які доводиться долати молоді на своєму шляху з окупації та під час вступу до українських університетів.

437. Павлов М. Ректорка КАІ Семенова: хтось намагався вкрати землю Музею авіації в Жулянах під час повномасштабного вторгнення. Інформатор України. 2026. 18 травня. URL: <https://kiev.informator.ua/uk/rektorka-kai-semenova-htos-namagavsya-vkrasti-zemlyu-muzeyu-aviaciji-v-zhulyanah-pid-chas-povnomasshtabnogo-vtorgnennya> (дата звернення: 19.05.2026).

Ректорка КАІ Катерина Семенова заявила про спроби заволодіти землею Музею авіації в Жулянах під час повномасштабного вторгнення.

438. Постоєнко А. Чоловіки більше не йдуть в аспірантуру заради відстрочки: є труднощі. Новини.LIVE. 2026. 13 травня. URL: <https://mobilizatsiya.novyny.live/choloviki-bilshe-ne-idut-v-aspiranturu-zaradi-vidstrochki-ie-trudnoshchi-326242.html> (дата звернення: 13.05.2026).

Через серйозні зміни умов відбору та жорсткий моніторинг здобуття другої чи третьої вищої освіти, зокрема через вступ до аспірантури, заради відстрочки, уже більше не цікавить чоловіків призовного віку.

439. Рудзінська В. Схеми на \$255 млн та «вічні студенти»: Оксен Лісовий розповів, як МОН бореться з ухилянтами в освіті. Вчися.Медіа. 2026. 16 лютого. URL: <https://vchysia.media/news/skhemy-na-255-mln-ta-vichni-studenty-oksen-lisovyi-rozpoviv-yak-mon-boretsia-z-ukhyliantamy-v-osviti> (дата звернення: 18.02.2026).

Міністерство освіти і науки України спільно з правоохоронцями викрило масштабні корупційні схеми, що дозволяли чоловікам старшим за 25 років уникати мобілізації через фіктивне навчання.

440. Рудзінська В. Що зупиняє оптимізацію університетів та чому Україні доведеться скорочувати мережу. Вчися.Медіа. 2026. 4 травня. URL: <https://vchysia.media/news/shcho-zupyniaye-optymizatsiiu-universytetiv-ta-chomu-ukraini-dovedetsia-skorochuvaty-merezhu> (дата звернення: 05.05.2026).

Демографічний спад і відтік молоді змушують Україну переглядати мережу закладів вищої освіти.

441. Савенко М. Ректорка Львівської політехніки розповіла, скільки студентів виїхало у Польщу. Українські новини. 2026. 25 травня. URL: <https://ukranews.com/ua/news/1153775-rektorka-lvivskoyi-politehniky-rozpovila-skilky-studentiv-vyyihalo-u-polshhu> (дата звернення: 26.05.2026).

Ректорка Львівської політехніки Наталія Шаховська заявила, що українська молодь продовжує виїжджати за кордон. Наприклад у Польщі навчається 70 тис. студентів з України.

442. Сагалаєва І. Омбудсман: Україна досі не створила зрозумілої системи вступу для молоді з окупованих територій. ТОЧКА СХОДУ. 2026. 11 березня. URL: <https://cxid.media/news/ombudsman-ukraina-dosi-ne-stvoryla-zrozumiloi-systemy-vstupu-dlia-molodi-z-okupovanykh-terytoriy/> (дата звернення: 11.03.2026).

В Україні досі не затвердили порядок прийому на навчання у межах вступної кампанії 2026 року. Попри її наближення, діти з тимчасово окупованої території залишаються у стані невизначеності.

443. Сердюк К. Виїзд чоловіків 18–22 років за кордон: Лісовий розкрив, чи є масовий відтік студентів. ТСН. 2026. 31 травня. URL: <https://tsn.ua/ukrayina/vyyizd-cholovikiv-18-22-rokiv-za-kordon-lisovyy-rozkryv-chy-ye-masovyy-vidtik-studentiv-3095501.html> (дата звернення: 01.06.2026).

Міністр освіти і науки України Оксен Лісовий заявив, що дозвіл на виїзд за кордон для чоловіків віком 18–22 років не призвів до масового відтоку студентів з країни.

444. Спілка ректорів закликає не змінювати навантаження викладачів. Освіта.UA. 2026. 26 лютого. URL: <https://osvita.ua/vnz/96433/> (дата звернення: 02.03.2026).

Більшість закладів вищої освіти наразі не мають фінансових і кадрових ресурсів для імплементації цих норм.

445. Ткаліч О. Студенти КНУ вийшли на протест із вимогою відсторонення ректора. SOCPORTAL.INFO. 2026. 1 квітня. URL: <https://socportal.info/ua/news/studenti-knu-viishli-na-protest-iz-vimogoiu-vidstoronennya-rektora/> (дата звернення: 06.04.2026).

Студенти КНУ вийшли на протест із вимогою відсторонення ректора. Учасники та учасниці акції звинувачують очільника університету в неетичній поведінці, покриванні домагань і корупції.

446. У вишах склалась критична ситуація з виплатою зарплат. Освіта.UA. 2026. 2 квітня. URL: <https://osvita.ua/vnz/96641/> (дата звернення: 06.04.2026).

Бюджетна програма на підвищення зарплат викладачів на 30% з 1 січня цього року досі не затверджена. Через що в університетах склалась критична ситуація з виплатою підвищеної з 1 січня на 30% зарплати викладачам.

447. Шевченко Т. Масові відрахування студентів мобілізаційного віку: що показали перевірки МОН. ЧАС-ДІЙ. 2026. 8 червня. URL: <https://chasdiy.org/society/masovi-vidrahuvannya-studentiv-mobilizatsijnogo-viku-scho-pokazaly-perevirky-mon-76463> (дата звернення: 09.06.2026).

Держава розпочала жорсткий контроль за реальним навчальним процесом, і перші результати цих перевірок вражають своїми масштабами.

УКРАЇНСЬКІ СТУДЕНТИ ТА ВИЩА ОСВІТА ЗА КОРДОНОМ

448. Безоплатне навчання в Україні для молоді за кордоном: де відбудуться зустрічі програми. Relocate.to. 2026. 25 травня. URL: <https://relocate.to/uk/p/bezoplatne-navchannia-v-ukrayini-dlia-molodi-za-kordonom-de-vidbudutsia-zustrich-4955> (дата звернення: 25.05.2026).

KSE University проводить тур містами Європи, щоб представити Come Back Home — грантову програму безоплатного навчання в Україні для молоді, яка зараз перебуває за кордоном.

449. В Єльському університеті стартує перша міжнародна лідерська програма для українських ветеранів. NV. 2026. 21 квітня. URL: <https://nv.ua/ukr/socium/ukrajinski-veterani-budut-vchitisya-v-yelskomu-universiteti-startuye-persha-programa-50601900.html> (дата звернення: 23.04.2026).

Фонд Віктора Пінчука у співпраці з Yale Jackson School of Global Affairs (Школою глобальних справ Єльського університету) запускає Ukrainian

Veterans Leadership Program (UVLP) — першу міжнародну лідерську програму, спеціально створену для українських ветеранів і ветеранок.

450. В Іспанії українці можуть підтвердити свій диплом: яких правил слід дотримуватись. Економічні новини. 2026. 3 червня. URL: https://enovosty.com/uk/news-ukr/news_society-ukr/full/pidtverdzhennya-diploma-v-ispanii-shho-mayut-znati-ukrainci (дата звернення: 05.06.2026).

Практичні поради для багатьох українців щодо підтвердження диплома в Іспанії задля роботи за фахом, продовження навчання або офіційного визнання професійної кваліфікації.

451. Деркач М. Освіта в Польщі у 2026: які виші найчастіше обирають українці. PaySpace Magazine. 2026. 1 березня. URL: <https://psm7.com/uk/nauka/osvita-v-polshhi-u-2026-yaki-vyshi-najchastishe-obyayut-ukrayinczi.html> (дата звернення: 02.03.2026).

Серед закладів, які українці обирають найчастіше, — Академія Менеджменту MANS, Академія Фінансів та Бізнесу Vistula, Ягеллонський університет та Краківський економічний університет. Вони представляють різні освітні моделі – від класичної академічної школи до сучасної бізнес-освіти.

452. Кравченко С. Розслідування: Російське ГРУ готує хакерів і фахівців з пропаганди на секретній кафедрі в одному з найпрестижніших технічних вишів у Москві. Бабель. 2026. 7 травня. URL: <https://babel.ua/news/126795-rozsliduvannya-rosiyske-gru-gotuye-hakeriv-i-fahivciv-z-propagandi-na-sekretniy-kafedri-v-odnomu-z-nayprestizhnishih-tehnichnih-vishiv-u-moskvi> (дата звернення: 08.05.2026).

453. «Мене трохи болить душа за нашого студента»: професорка з Франківська порівняла освіту в Україні та Німеччині. ПІК. 2026. 25 червня. URL: <https://pik.net.ua/2026/06/25/mene-trohy-bolyt-dusha-za-nashogo-studenta-profesorka-z-frankivska-porivnyala-osvitu-v-ukrayini-ta-nimechchyni/> (дата звернення: 29.06.2026).

Професорка, докторка економічних наук з Прикарпаття Ірина Галушак, яка нині викладає в Технічному університеті Мюнхена, розповіла про головні відмінності між українською та німецькою системами вищої освіти.

454. Освіта у Фінляндії для українців: як працює портал Opintopolku для вступу і навчання. Relocate.to. 2026. 19 травня. URL: <https://relocate.to/uk/p/opintopolku-golovnij-osvitnij-portal-finliandi-2827> (дата звернення: 19.05.2026).

Для українців, які живуть у Фінляндії або планують переїзд, створено головний навігатор в освітній системі країни - офіційний портал Фінського управління з питань освіти Opintopolku, що висвітлює питання, пов'язані із навчанням, вступом і вибором освітньої програми.

455. Сергій Жадан отримав звання почесного доктора Вроцлавського університету: його промова. Радіо Хартія. 2026. 22 травня. URL: <https://radiokhartia.com/texty/serhii-zhadan-otrymav-zvannia-pochesnoho-doktora-vrotslavskoho-universytetu-ioho-promova/> (дата звернення: 22.05.2026).

Рішення відзначити українського письменника та поета почесним докторським ступенем ухвалив сенат Вроцлавського університета: «Митцю, чия творчість виходить за межі літератури, стаючи свідченням епохи та інструментом опору насильству».

456. Степаніщева О. Пояснювала французенці «на круасанах», чому Україна не може просто віддати своє. Як Ліза Шульгіна побувала у 18 країнах — і завжди поверталася в Суми. Цукр. 2026. 21 травня. URL: <https://cukr.city/people/2026/erasmus-sumdu-student/> (дата звернення: 22.05.2026).

Студентка СумДУ Ліза Шульгіна взяла участь у п'яти міжнародних проєктах — від ESC-волонтерства у Фінляндії до академічної мобільності в Ризі.

457. У бібліотеці Тбіліського державного університету відбулася зустріч з Раулем Чілачавою. Українська літературна газета. 2026. 28 травня. URL: <https://litgazeta.com.ua/news/u-bibliotetsi-tbiliskoho-derzhavnoho-universytetu-vidbulasia-zustrich-z-raulem-chilachavoiu/> (дата звернення: 28.05.2026).

У бібліотеці Тбіліського державного університету імені Іване Джавахішвілі відбулася зустріч студентів та співробітників з видатним випускником Раулем Чілачавою - поетом, перекладачем, літературознавцем, дипломатом, доктор філологічних наук, професором, академіком Національної академії наук Грузії, почесним доктором Національної академії наук Латвії, членом Спілок письменників України, Грузії, Латвії, автором численних публікацій у пресі, близько 170 окремих видань — поетичних, перекладних, наукових, публіцистичних.

458. У Канаді українським студентам продовжили знижку на навчання. Укрінформ. 2026. 5 березня. URL: <https://www.ukrinform.ua/rubric-diaspora/4098498-u-kanadi-ukrainskim-studentam-prodovzili-znizku-na-navcanna.html> (дата звернення: 05.03.2026).

Українські переселенці, які здобувають освіту у вищих навчальних закладах канадської провінції Саскачеван, зможуть і надалі платити за навчання за внутрішніми тарифами.

459. Шаповалова О. Освітня дипломатія солідарності: як університети Нідерландів відкривають Україні шлях до європейських альянсів. Вчися.Медіа. 2026. 6 лютого. URL: <https://vchysia.media/column/osvitnia-dyplomatiia-solidarnosti-yak-universytety-niderlandiv-vidkryvaiut-ukraini-shliakh-do-yevropeiskikh-aliantsiv> (дата звернення: 06.02.2026).

Нідерланди стабільно входять до першої десятки найбільших донорів України, зокрема чимало інвестують в український інтелектуальний капітал — освіту й науку.

460. Як українські студенти потрапляють у Європарламент і великі компанії – розмова із засновником USU Данилом Нікіфоровим. UA.NEWS. 2026. 20 січня. URL: <https://ua.news/ua/ukraine/iak-ukrayinski-studenti-potrapliaiut-u-evroparlament-i-veliki-kompaniyi-rozмова-iz-zasnovnikom-usu-danilom-nikiforovim> (дата звернення: 23.01.2026).

Про історію заснування та діяльність Союзу українських студентів (Ukrainian Students Union) у Великій Британії — мережі українських студентських осередків, що об'єднує десятки університетів і тисячі молодих людей.

461. Як українцям залишитися у Словаччині через навчання в університеті. Relocate.to. 2026. 17 травня. URL: <https://relocate.to/uk/p/vstupiti-do-universitetu-pislia-35-iak-navcannia-dopomagaje-ukrayinciam-zalisitisia-u-slovaccini-4158> (дата звернення: 03.06.2026).

Студентський дозвіл на проживання (vysokoškolský študentský pobyt) є одним з найменш відомих, але найдоступнішим шляхом легалізації для українців після завершення дії тимчасового захисту в березні 2027 року.

462. Kavkalo M. Безкоштовна освіта за кордоном: добірка стипендій і грантів для українців. UA-Platform. 2026. 18 березня. URL: https://ua-platform.com/bezkoshtovna-osvita-za-kordonom-dobirka-stipendij-i-grantiv-dlja-ukrainsiv/?utm_source=rss&utm_medium=rss&utm_campaign=bezkoshtovna-osvita-za-kordonom-dobirka-stipendij-i-grantiv-dlja-ukrainsiv (дата звернення: 22.03.2026).

Про ключові платформи та програми, що реально відкривають українським студентам двері до магістратури за кордоном.

463. Kavkalo M. Стипендіальні програми для іноземців від університету Вінніпега: як податися. UA-Platform. 2026. 6 квітня. URL: <https://ua-platform.com/stipendialni-programi-dlja-inozemciv-vid-universitetu-vinnipega-jak-podatisja/> (дата звернення: 06.04.2026).

У канадському University of Winnipeg оголосили про запуск стипендіальних програм для іноземних студентів на 2026–2027 навчальний рік. Йдеться про часткове фінансування для тих, хто планує вперше вступати на бакалаврські, магістерські або дипломні програми.

464. Chilli Pepper. Принстонські науковці створили тривимірний пристрій із живими нейронами для обчислень. NEWSSKY. 2026. 24 квітня. URL: <https://newssky.com.ua/prynstonski-naukovczi-stvoryly-tryvymirnyj-prystrij-iz-zhyvymy-nejronamy-dlya-obchyslen/> (дата звернення: 24.04.2026).

Дослідники Принстонського університету, створивши тривимірний пристрій, де нейрони ростуть не на поверхні, а всередині електронної структури.

ІМЕННИЙ ПОКАЖЧИК

Аймурзаєв С. 117
Андрианова О. 2
Арендарчук Н. 170
Асадчева Т. 348
Астапов О. 3
Бабенко М. 349, 370
Бардиш К. 263
Бескид О. 371
Бикова К. 226
Білецький І. 261
Бобок С. 109
Боднар Х. 110, 372
Бреза І. 111
Бугров В. 153, 167, 419, 431
Буняк В. 5
Буткевич М. 114
Варич С. 262
Василевська Є. 249
Василенко О. 115, 227, 314
Василюк І. 315, 376
Васильченко Ю. 419
Ващинський В. 301
Ващук І. 250
Вегера П. 301
Веремєєва Т. 16, 28, 118, 119, 375
Виноградська Г. 17
Випирайленко О. 377, 378, 422
Волошин М. 18-23, 350, 351, 379-383
Галушак І. 453
Генсерук Ю. 248
Гергінова Д. 423
Гноєвой С. 156
Говтова В. 265
Голобородько В. 124
Гончарова К. 16, 28, 44, 118, 119, 394
Григор'єва Л. 228
Гринчук В. 125
Гузь У. 24, 318
Гуфельд. К. 253
Деркач М. 451

Доброленська Є. 129
Дяченко Ю. 424
Єфименко С. 271
Жадан С. 455
Жижиян П. 32
Загідулліна А. 425
Загороднюк В. 236
Закалюжний Л. 251
Заморока А. 255
Захарін С. 127
Захаров О. 389
Зеленська О. 27, 319, 327, 329
Зеленський В. 132, 173, 203
Зубенко М. 133-139, 254, 287, 320
Ігнатенко М. 321
Інна 352
Кагановська Т. 427
Казмірчук У. 141
Каллас К. 319
Камінська А. 36, 37
Камінський А. 260
Каріс С. 319
Карпаш М. 335
Карпінський Б. 280
Катаєва М. 255
Квіт С. 118
Кириченко А. 283
Кіфер С. 331
Кліщук Л. 143
Коваленко Д. 231
Ковальчук А. 256
Кодема М. 275
Коломієць Н. 39, 428
Коляда А. 144, 145, 146, 257, 258
Комарніцький І. 201
Копитко В. 40-43, 290, 353-355, 393
Королик-Бойко Л. 110
Корпусенко Б. 193
Костенко І. 44, 394
Костиря І. 429
Костюк Д. 45, 46, 147-151, 260, 323, 356, 395
Котик А. 315
Кравець С. 396

Кравченко А. 357
Кравченко С. 452
Кричун Д. 47, 152, 261
Кузьменко М. 153
Курбатов Д. 49, 426, 430
Курдюков М. 358
Куркін Г. 116
Кучер А. 260
Кучер Л. 50
Кучерук С. 155, 156
Левченко М. 157
Лиховид І. 51, 52
Лісовий О. 40, 53, 73, 77, 439, 443
Луганська Ю. 233
Максимчук Г. 160
Малінін В. 153
Маркова Д. 431
Мартинюк І. 161, 162, 262, 263, 291, 325
Марченко І. 163
Маслов Д. 422
Матоліч А. 316
Мащенко О. 164
Мирська Ю. 292
Міщенко І. 166
Москалець Д. 399
Нікіфоров Д. 460
Ніколаєнко С. 434
Нушич Б. 219
Огей А. 435
Олійник Г. 401
Олійник С. 360
Онисько Н. 66
Осипчук Р. 79
Остапець О. 173, 328
Павлій І. 71, 436
Павлов М. 437
Переверзева К. 174
Польнікова В. 72, 402
Помпео М. 159
Пономаренко М. 134
Попадинець Н. 301
Поплавський М. 201, 293
Постоєнко А. 438
Причина І. 263
Прокопчук І. 268, 330
Проніна А. 404, 405
Проніна О. 326
Романюк Я. 77
Рудзінська В. 78, 185, 299, 332, 439, 440

Савенко М. 79, 186, 187, 300, 301, 441

Савич М. 188

Сагалаєва І. 442

Свириденко Ю. 33

Северина І. 189, 269

Семенова К. 33, 437

Сердюк К. 443

Сивак Р. 363

Синегубов О. 47

Сирський О. 199

Сітнікова І. 81

Скиба О. 191, 192, 270, 271

Скосар І. 82

Скотнікова О. 193

Скоцкова В. 83

Скрипник Д. 84

Смірнов І. 85

Смоланка С. 183

Соболь Є. 165

Сорока А.-Н. 334

Снядовська М. 274

Степаніщева О. 456

Стрижак І. 195, 303, 334, 335

Стрижень Р. 196

Стрілець Д. 87

Стрільчук О. 197

Супрун К. 198

Тараруй Ю. 200

Терешкун А. 316

Терюханова М. 410

Темченко М. 276

Ткаліч О. 411, 445

Ткач Г. 201, 279, 306

Токмач О. 412

Торпеда Н. 202

Трофименко М. 91

Труш П. 250

Турелик Ю. 204

Фаріон І. 187

Франко Л. 216

Холодовська І. 344

Хомуляк Д. 217

Чередник І. 218, 281

Чілачава Р. 457

Чорний А. 309

Шаповалова О. 459

Шарабура О. 366

Шаховська Н. 435, 441

Шевченко Т. 447

Шершова Т. 270
Шило Г. 33
Шиян О. 367, 368
Шмигін М. 282
Шот М. 219
Шпак І. 103
Штанько Я. 220
Шульгіна Л. 456
Якобчук А. 345
Якубів В. 268
Ярчук Я. 247
Яськова Ю 255
Яцечко Г. 107

Admin 369
Kavkalo M. 465, 466
Chilli Peppe 467
Yakovenko A. 283